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Voordracht CVZenSNC
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Colofon
Dit is een uitgave van de Jonge Democraten ten behoeve van de 95ste

Algemene Ledenvergadering der Jonge Democraten.

Samengesteld doorNiels Koppelaar
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Voorwoord afdelingsvoorzitter
Leave Jonge Demokraten,

Graach wol ik jim fan herte wolkom hjitte yn it moaie Ljouwert en op it

grûngebiet fan de lytste JD-ôfdieling!

Velen van jullie hebben dapper de metaforische kloof tussen de

Randstad en Fryslân overbrugt, noodgedwongen met een lange omweg

via Zwolle door een ontbrekende Lelylijn. Chapeau!

Dit congres zal ik de vraag die jullie mij het meest stellen op landelijke JD

evenementen moeten missen; Maar gelukkig staat er een geweldig

programma voor jullie klaar met ontzettend interessante sprekers, het

kiezen van een nieuw LB en nog veel meer! Dus ook zondermijn reistijd

hebbenwemeer dan genoeg gespreksstof!

Maar naast de grapjes over afstand en reistijd voel ik me ontzettend

vereerd dat jullie hier allemaal naartoe zijn gekomen! Het is ook nodig,

dit is het eerste moment dat we weer met z’n allen samen zijn na de

Provinciale Staten verkiezingen waar het pijnlijk duidelijk werd dat het

echt hoog tijd is om te verbinden en de kloof tussen DenHaag en de rest

van Nederland te overbruggen. Daar is voor ons ook een rol weggelegd.

We zijn jong en progressief, dus we kijken graag vooruit. Wat vaker om

ons heen kijken, meer de verbinding opzoeken om zo meer mensen met

onze idealenmee te krijgen zou ons geen kwaad doen.

Ik wens jullie allemaal een heel fijn congres!

Met vrijzinnige groet,

Leah Venema

Voorzitter Jonge Democraten Fryslân

P.S. Als je die eerste zin wil begrijpen, is er dit congres een parallelle

sessie waar je een paar woordjes Frysk kan leren!

Voorwoord congresteam
Fan herte wolkom yn Ljouwert, fan herte wolkom yn Fryslân!
Als voorzitter van het congresteam, als voormalig afdelingsvoorzitter en

als actieve JD’er maakt het mij buitengewoon blij en trots om jullie

allemaal te mogen verwelkomen de prachtige ‘Haadstêd’ van Fryslân.

Leeuwarden is een ontzettend sfeervolle stadmet een rijke historie. Het

is de geboortestad van historische grootheden als M.C. Escher en Mata

Hari. Een groot aantal van jullie zal dit weekend slapen in een heus

voormalig stadspaleis! Maar tegenover deze historische pracht en praal

staat het feit dat Leeuwarden in de top-10 staat van gemeenten met de

armste huishoudens én in de top-10 van gemeenten met de grootste

kans op langdurige armoede. Een grote tegenstelling dus. Dat is precies

waar het thema van dit congresweekend over gaat. Leeuwarden is dé

plek waar tegenstellingen van Friesland, van Nederland zichtbaar zijn en

dé plek waar verbinding en eenheid ondanks alles misschien nog wel

zichtbaarder is: kijk maar naar de Elfstedentocht. Daarnaast wordt

Leeuwarden gezien als “Capital ofWater Technology”, loopt voorop in de

strijd tegen en voor water. Een unieke plek dus! Ik winskje jimme in

protte nocht enwille!

Anne Bloembergen

P.s. Wie het lukt het om dit zinnetje goed uit te spreken: “Bûter, brea en

griene tsiis, wa’t dat net sizze kin is gjin oprjochte Fries”, krijgt van mij

iets leuks.
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Congreslocaties
Congreslocatie -West CordWTCHotel Leeuwarden
De congreslocatie van dit jaar is hetWest CordWTCHotel Leeuwarden.

Het centrum van de Friese hoofdstad ligt op slechts 15 minuten

loopafstand van het WTC Hotel, waar honderden monumenten, parels

van musea en leuke winkeltjes te vinden zijn. Verder beschikt deze

locatie over diverse ruime zalen voor zowel plenaire sessies als

parallelsessies. Daarnaast biedt de locatie een uitgebreide lunch aan

waardoor er voor iedereenwat wils is!

Adres: Heliconweg 52, 8914 AT Leeuwarden

Slaaplocatie 1 - Fletcher Hotel
De eerste slaaplocatie inclusief ontbijt is Fletcher Hotel-Paleis

Stadhouderlijk Hof. Dit hotel was vroeger een officieel paleis. En was tot

1971 in bezit van de koninklijke familie. Ook is het pand lang de

ambtswoning van de Friese Commissaris van de Koningin geweest. Nu

fungeert het paleis als hotel en is het één van de mooiste monumenten

van Leeuwarden. Tenslotte ligt deze slaaplocatie midden in de stad en

ligt het op loopafstand van de borrel- en feestlocatie.

Adres: Hofplein 29, 8911 HJ Leeuwarden

Slaaplocatie 2 - Hotel ’t Anker Leeuwarden
De tweede slaaplocatie inclusief ontbijt is Hotel-Café ’t Anker.

Hotel-Café 't Anker is al ruim 55 jaar gelegen in de mooie stad

Leeuwarden. Het is een echt familiehotel in een rustige enmonumentale

straat. Dit voordelige hotel/pension ligt in het hartje van Leeuwarden en

is dicht gelegen bij het station. Ook is het maar een paar minuten lopen

naar de andere hotels en de andere locaties.

Adres: Eewal 73, 8911 GS, Leeuwarden

Borrellocatie vrijdag - Eetcafé het Leven
De borrellocatie van vrijdag is Eetcafé het leven. De perfecte plek om het

leven te vieren en gezellig als JD’ers onder elkaar bij te kletsen. Om de

sfeer er goed in te houden is er ook een DJ die gezellige borrelplaatjes

draait. De grandcafézijde is geheel voor ons gereserveerd!

Adres: Druifstreek 57-59 8911 LH Leeuwarden

Feestlocatie zaterdag - Feestcafé shooters
Feestcafé Shooters is hét feestcafé van Leeuwarden. Het is er altijd druk

en gezellig, en zaterdagavond gaan wij daar als JD aan bijdragen. We

hebben onze eigen zaal met DJ en versieringen! Ook zullen een aantal

eigen leden een plaatje draaien. Daarnaast hebbenwe voor dit feest een

heel leuk thema: Disney Heroes vs Villains. Dit thema sluit aan bij het

congresthema, omdat het een kloof symboliseert. Dus verzin alvast een

leuke outfit, want de beste outfit wint een hele leuke prijs! We gaan er

een feestje vanmaken!

Adres: Ruiterskwartier 95, Leeuwarden
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AgendaALV
Zaterdag

9:15 Opening inschrijfbalie

9:30 Nieuwe ledenmoment

10:00 Opening congres Q&A Sybrand Buma

11:00 Opening ALV95 Installatie CVZ& SNC

Vaststellen agenda

Vaststellen notulen ALV94

DEMO-verantwoording

Bestuursverantwoording

Financieel blok

Politieke voorstellen

12:30 Schorsing ALV95 Lunch

13:30 Opening stemdoos

13:30 Heropening ALV95 Verkiezingsblok LB &KasCo

Politieke voorstellen

15:45 Schorsing ALV95 Q&A Samira Rafaela

JanWillem Bertenstrofee

Zondag

10:00 Heropening ALV95 (Actuele) organimo’s

Advies commissie
werkgroephervorming

Urgente politiekemoties

Politieke voorstellen

12:00 Schorsing ALV95 Q&ARobbert Dijkgraaf

Lunch

13:30 Sluiting stemdoos

13:30 Heropening ALV95 Resolutie Justitie en Veiligheid

Politieke voorstellen

Bekendmaking
verkiezingsuitslag

16:30 Sluiting ALV95 Speech nieuwe voorzitter

Dankwoorden
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Congresprogramma

Vrijdag Zaal

18:00 Opening inschrijfbalie slaaplocaties Hotel ‘t Anker

20:00 Borrel Café ‘t Leven

Zaterdag

09:30 - 10.00 Nieuweledenmoment 1.

10:00 - 11:00 Opening enQ&A Sybrand Buma 1.

11:45 - 12:30 Training eerste keer inspreken 3.

11:45 - 12:30

Parallelle sessie I: Provinciale
Politiek vs Landelijke Politiek met
Tweede Kamerlid Romke de Jong 2.

12:30 - 13:30 Lunch 5.

13:30 - 15:00 Parallelle sessie II: VJDALV 2.

14:30 - 15:30 Parallelle sessie III: Laura de Vries 3.

15.30 - 16.00 Parallelle sessie IV: Voorzittersdebat 2.

16:00 - 16:30
Parallelle sessie V: LB-kandidaten
Netwerkmoment 2.

15:45 - 16:30 Q&A Samira Rafaela 1.

16:30 - 17:00 Uitreiking JanWillem Bertenstrofee 1.

18:00 - 20:00 Diner De Lachende Koe

21:00 - 03:00 Feest:Disney Heroes vs Villains Feestcafé Shooters

Zondag

10:00 - 11:00 Heropening

11:00 - 12:00

Parallelle sessie: VI: Friese taal,
cultuur en politiek met Danny van
der Weijde (fractievoorzitter D66
Fryslân) & Sjirk Bruinsma 2.

11:00 - 12:00
Parallelle sessie VII: Stadswandeling
Leeuwarden

12:00 - 12:45 Q&ARobbert Dijkgraaf 1.

12:45 - 13:30 Lunch 5.

Parallelle sessie VIII: 2.

16:30 Afsluiting 1.

Legenda
1. NewYork (plenaire zaal)

2. Londen (parallelle sessies)*

3. Parijs (parallelle sessies)*

4. Foyer/vide

5. Café zero (prikkel luwe zone)

6. Hotel lobby (prikkel luwe zone)

* Als een zaal niet in gebruik is, kan deze ook gebruikt worden als prikkel

luwe zone
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Hoewerkt een congres?

Wat is een congres?
Het congres is de Algemene Ledenvergadering (ALV) van de Jonge

Democraten. Drie keer per jaar vindt er een ALV plaats: twee keer een

meerdaags, politiek congres in de zomer en de winter, en een

organisatorisch, eendaags congres in september. De ALV is het hoogste

orgaan van de vereniging. Het bestaat in principe uit alle leden. In de

praktijk worden de termen ‘ALV’ en ‘Congres’ vaak gebruikt als

synoniemen, maar meestal gaat de ALV alleen om de vergadering, terwijl

het Congres over het hele congresweekend, inclusief eten, feest en

gezelligheid gaat.

Binnen de JD wordt het ‘one man, one vote’ systeem gehanteerd. Dat

betekent dat ieder (betalend) lid mag stemmen en het woordmag voeren

tijdens de ALV. Op diemanier heeft elk lid invloed op de organisatorische

en inhoudelijke koers van de vereniging. Er worden op de verschillende

congressen namelijk allerlei inhoudelijke en organisatorische zaken

besproken en bepaald. Bovendien vinden er verkiezingen plaats. Zo

worden op het Zomercongres het Landelijk Bestuur, de DEMO-redactie

en de Kascommissie verkozen.

Op de politieke congressen wordt er gediscussieerd over inhoudelijke

onderwerpen. Dat gebeurt tijdens de behandeling van politieke moties,

resoluties en amendementen.

Op het organisatorisch congres komen de organimo’s (organisatorische

moties), HR-wijzigingen, Statutenwijzigingen en de financiën uitgebreid

aan bod. Het Septembercongres is verder het moment waarop het

nieuwe Landelijk Bestuur haar beleidsplan presenteert.

Daarnaast zijn er altijd interessante gasten op congressen waarbij er

gelegenheid is voor discussie. Het congresfeest is bovendien een goede

gelegenheid om veel Jonge Democraten beter te leren kennen en

(politieke) ervaringen enmeningenmet elkaar uit te wisselen.

Speciaal voor nieuwe leden
Voor nieuwe leden is een congres erg interessant. Het is een gelegenheid

om te ervaren wat er speelt bij de Jonge Democraten en een hoop

mensen te leren kennen. Voor het begin van het congres is er om 09:30

een speciaal moment waarbij alles verteld wordt dat je over een congres

moet weten. Als je nog vragen hebt tijdens het congres staan er altijd

ervaren leden voor je klaar om te helpen.

Wat voor voorstellen zijn er?
Een voorstel kan worden ingediend door werkgroepen, Algemene

Afdelingsvergaderingen, het Landelijk Bestuur of gewoon vijf leden.

Over deze voorstellen zal tijdens het congres worden gestemd door de

leden. De voorstellen die worden aangenomen bepalen wat de JD vindt

en doet. De regelingen voor het indienen van voorstellen vind je altijd in

de laatste versie van het Huishoudelijk Reglement. Er zijn verschillende

soorten voorstellen:

Wijzigingsvoorstellen Huishoudelijk Reglement & Statuten
Er kunnen wijzigingsvoorstellen voor het Huishoudelijk Reglement (HR)

en de Statuten van de Jonge Democraten worden ingediend. Voor

wijzigingen van de Statuten geldt een bijzondere stemprocedure in twee

rondes.
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Beleidsplan & Bestuursverantwoording
Het Landelijk Bestuur stelt elk jaar in de zomer een beleidsplan voor het

komende jaar op. Verder legt het Landelijk Bestuur bij elk congres

verantwoording af over het functioneren in de afgelopen periode en de

uitvoering van organisatorische moties. Je kunt over het beleidsplan, of

de uitvoering hiervan, vragen stellen tijdens het bestuursblok.

OrganisatorischeMoties (Organimo’s)
Als leden het bestuur willen oproepen om iets te doen, gebeurt dat via

een organimo. Het Landelijk Bestuur probeert organimo’s altijd zo goed

mogelijk uit te voeren. Naar aanleiding van het bestuursblok kunnen ook

actuele organimo’s worden ingediend. Dat kan tot drie uur na het

bestuursblok.

Politiek Programma (PP)
In het Politiek Programma zijn de grote lijnen van de politieke

standpunten van de Jonge Democraten opgenomen. Het Politiek

Programma kan doormiddel van resoluties en amendementen tijdens de

politieke congressenworden veranderd. Kleine wijzigingen vinden plaats

door middel van een amendement. Een resolutie dien je in als je meer

dan één alinea wilt wijzigen, toevoegen of schrappen. Deze resoluties

kunnen zelf ook worden geamendeerd. In dat geval worden eerst de

amendementen behandeld, en vervolgens wordt over de resolutie als

geheel gestemd.

PolitiekeMoties (PM’s)
Over concrete onderwerpen kunnenmoties worden ingediend. Het gaat

dan vaak om een concrete uitwerking van de algemene politieke ideeën.

Politieke moties zijn ondergeschikt aan het PP. Terwijl politieke moties

meestal gaan over zaken die al langer lopen, zijn de urgente politieke

moties (UPM’s) geschikt om een uitspraak van het congres te vragen

over een actuele politieke kwestie die bij het volgende congres niet meer

relevant zal zijn.. Deze UPM’s hebben dan ook een latere inleverdeadline

dan normale moties. Als wordt gesproken over moties gaat het meestal

om politiekemoties.

Moties van Orde
Een motie van orde is geen motie die vooraf moet worden ingediend,

maar die tijdens het congres kanworden ingediend. Vind je bijvoorbeeld

dat het congres te rumoerig wordt of vind je dat de behandeling van

moties niet overeenstemt met de statuten, dan sta je op en roep je

“Motie van Orde!”. De congresvoorzitter zal je dan spreekrecht geven

om je motie van orde toe te lichten. Daarna zal de voorzitter je motie

overnemen of aan het congres ter stemming voorleggen.

Congresfunctionarissen
Het congres moet natuurlijk geleid worden. Hiervoor worden een aantal

ervaren leden aangesteld die streng doch rechtvaardig, enmet de nodige

kwinkslagen, de zaak in het gareel proberen te houden.

Congresvoorzitters (CVZ)
Het congres wordt voorgezeten door onafhankelijke congresvoorzitters.

Zij worden door het Landelijk Bestuur voorgedragen aan de Algemene

Ledenvergadering om het congres technisch te leiden en hebben het

recht om gedurende het congres, indien nodig, met aanpassingen van de

tijden in de agenda te komen.

Stem- en Notulencommissie (SNC)
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Dit zijn de mensen die zich bezighouden met de stemming over de

verschillende voorstellen en het notuleren van de ALV. Ook tellen zij de

stemmen die op de verschillende kandidaten voor bestuursfuncties en

de DEMOworden uitgebracht.

Volgorde van behandeling
Het Landelijk Bestuur en de CVZ maken samen een voorstel voor de

volgorde waarin voorstellen op het congres worden behandeld. Hierbij

letten ze op hoe relevant, vernieuwend en actueel de ingediende

voorstellen zijn. De ALV stelt die volgorde uiteindelijk vast.
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Voorwoord LB

Beste Jonge Democraten,

De zomer breekt aan en iedereen maakt zich op voor de vele

zonovergoten dagen aan drukke stranden en in verre oorden, maar

eerst maken we nog de tussenstand voor de vereniging op. Bestuur

Duvekot heeft op het wintercongres in Eindhoven een duidelijke

opdracht meegekregen: de politieke output moest omhoog en de

interne plannen moesten weer op schema gaan lopen. Daar hebben

wij ons de afgelopenmaanden hard voor ingezet.

Zo zijn we de campagne voor de provinciale staten ingegaanmet veel

JD’ers hoog op de kieslijsten. We hebben in de roerige dagen na de

BBB-overwinning de moederpartij scherp gehouden en eraan

herinnerd dat je het goed doet, of niet: rug recht, of de stekker eruit.

Rond het partijcongres afgelopen mei in Amsterdam hebben we de

politieke agenda van D66 gekaapt: maar liefst een derde van alle

moties kwam van de Jonge Democraten, iedereen liep rond met ons

manifest ‘Nieuw Democratisch Appèl' en de nationale media hadden

het over de door ons ingebrachte onderwerpen.

Op intern gebied hebben we het Groeiplan weer vlot getrokken. De

gesprekken met afdelingen en regio’s over hun plannen voor

ledenbinding zijn in de afrondende fase. De conclusies en adviezen uit

deze gesprekken zijn talrijk, leerzaam en staan op tijd klaar voor de

beleidsplannen van het nieuwe LB en de nieuwe afdelingsbesturen.

Rondom sociale veiligheid is het LB begonnen aan het herzien van het

hele ‘integriteitshuis’. Zo komt er een integriteitscheck voor

bestuurskandidaten, wordt er gewerkt aan de oprichting van een

integriteitscommissie en komen er meer protocollen rondom sociale

veiligheid. Op het gebied van organisatie heeft het LB helaas afscheid

moeten nemen van Sarah, maar dankzij de onvermoeibare inzet van

Victoria rolt het ene na het andere geslaagde evenement de agenda

in.

Na dit congres zal er een nieuw bestuur verkozen zijn, dat wij met

veel enthousiasme en gezelligheid klaar zullen stomen voor het

septembercongres. De komende maanden blijven wij onze

beleidsdoelen daarnaast uitwerken, zodat we een betere vereniging

achterlaten voor onze opvolgers.

Met sociaal-liberale groet,

Landelijk Bestuur der Jonge Democraten 2022-2023

Kalle Duvekot, Voorzitter

Niels Koppelaar, Secretaris

Mathijs Kramer, Penningmeester

Michiel van Alst, Bestuurslid Politiek

Kay van der Hoop, Bestuurslid Extern

Victoria van Slooten, Ad Interim Bestuurslid Organisatie

Dianne Jacobs, Bestuurslid Interne Zaken
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Verantwoording LB

Voorzitter - Kalle Duvekot
Tegen wil en dank moet ik mijn illustere voorgangers in ten minste een

ding gelijk geven: een bestuursjaar gaat sneller voorbij dan je voor

mogelijk houdt. Een troost is echter dat we in de tussentijd niet stil

hebben gezeten als bestuur en vereniging. Reagerend op de vorige ALV

hebben we zowel intern als extern gas gegeven op bepaalde

beleidspunten.Welke punten dat zijn zal ik hier verder toelichten.

Intern zijn er verdere vorderingen gemaakt met het Groeiplan, zoals het

omzetten van de visie op een nieuwe verenigingsstructuur in

HR-wijzigingen voor het septembercongres en het invullen en daarmee

invoeren van de ledenjourney bij de afdelingen. Juist dit laatste

onderdeel heeft de nadruk gekregen na lang stil te hebben gelegen, en

levert veel leer- en groeipunten voor zowel de afdelingen als het

Landelijk Bestuur. Leden kunnen zich door deze plannen in de toekomst

makkelijker op lokaal niveau gaan organiseren, zodat het JD-geluid op

meer plekken in het land verspreid kanworden.

Het is echter niet alleen rozengeur en maneschijn geweest voor het

Landelijk Bestuur, voornamelijk door het vertrek van twee

bestuursleden. Een gemis was het afgelopen tijd zeker om geen

bestuurslid Profilering te hebben, maar door de toevoeging van Victoria

aan het team en haar geweldige inzet is de organisatie van landelijke

evenementen beter dan ooit tevoren.

Ten tweede kijkend naar de externe kant van ons takenpakket kunnen

we constateren dat we het JD-geluid goed hebben laten horen. Niet

alleen hebben we de moederpartij in de media scherp gehouden op het

alomvattende onderwerp stikstof, ook hebben we de toon gezet op het

partijcongres in Amsterdam. In iedereens hand en op ieders stoel was

ons manifest Nieuw Democratisch Appèl te zien: een openingsschot

voor discussie binnen de partij over democratische vernieuwing, die met

succes door het congres en demedia is ontvangen. Elf moties gingenmet

dit manifest gepaard, en hebben de rest van de ALV die dag getekend.

Uiteindelijk is onze inbreng zelfs genoemd in de speech van onze

partijleider: een teken dat we het congres succesvol gekaapt hebben.

Winst in de media en op het congres weerspiegelt zich ook in het

politieke werk achter de schermen. Elke week leveren we inbreng bij de

fractievergadering van niet alleen de Tweede Kamer, maar ook de Eerste

Kamer en binnenkort ook de delegatie in het Europees Parlement.

Buiten de vergaderingen om voeren we talloze gesprekken met

volksvertegenwoordigers om D66 bij te sturen op onderwerpen als de

woningmarkt, de basisbeurs, studentenwelzijn, asiel en jeugdzorg.

Een half jaar is alweer voorbij, en we zitten als jongeren nu steviger aan

tafel op politiek gebied, terwijl we intern orde op zaken stellen. Sinds dit

congres reeds onze opvolgers alweer verkozen gaan worden, kijk ik uit

naar de nieuwe en uitdagende taak die ons de komende maanden te

wachten staat: de overdracht.

Secretaris - Niels Koppelaar
Twaalf maanden geleden stond ik op het zomercongres in Rotterdam

(met een beetje spanning), niet wetende wat het aankomende jaar mij

zou brengen. Uiteindelijk sta ik zometeen weer daar, niet in Rotterdam,

maar wel op het zomercongres in het mooie Leeuwarden vol
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enthousiasme en nieuwe ervaringen. Uiteraard ben ik weer enorm

benieuwd wat dit congres gaat brengen en ben ik heel erg benieuwd

naar het nieuwe bestuur.

Rustig zijn de afgelopen maanden voorbij gegaan op JD vlak. Het was

vanwege persoonlijke omstandigheden lastig om een goede balans te

vinden tussen mijn persoonlijk leven en het JD werk. Eerlijk gezegd heb

ik daardoor ook minder uit de afgelopen periode kunnen halen dan ik

oorspronkelijk wilde. Treuren hoeft dan weer gelukkig niet: ook al

zeggen mensen dat het einde nu is, ik kan met mijn opvolger nog veel

projecten oppakken in de overdrachtsperiode.

Rommel opruimen is iets wat ik de laatste tijd wel heb kunnen doen. Op

gebied van ICT was er de afgelopen jaren veel achtergelaten. Er klopten

gegevens van leden niet, ledenwerden uitgeschreven en verder was er in

ons google systeem veel opschoonwerk. Rustgevend is het om nu naar

de opgeruimde G-suite (mailsysteem) te kijken, maar helaas heb ik dat

nog niet bij de ledenbestanden. Over de ledenbestanden hoop ik de

volgende keer na de zomer beter nieuws te hebben.

Verder heb ik de afgelopen periode met veel plezier naar de Historische

Commissie gekeken. Er zijn namelijk de afgelopen periode podcasts

opgenomen met oude besturen en er wordt nu een soort wikipedia

pagina gemaakt op de website met informatie over de oude besturen.

Racen wordt het om met het Juridisch Team en het ICT team nog andere

plannen (congresapp, HR wijzigingen) nog af te maken voor het

septembercongres, maar ik heb nog veel ambitie! Gelukkig zitten er nog

3maanden tussen september en juni.

Aan het einde van de rit denk ik dat ik trots kan zijn op wat ik neer heb

gezet met alle leuke mensen die deze vereniging heeft, en dan specifiek

de Historische Commissie, het Juridisch Team, het ICT team en het

allerliefste en leukste FEO! Aan iedereen wil ik daarom ook wel

dankjewel zeggen!

Tot op het congres!

Penningmeester -Mathijs Kramer
Na een bewogen jaar kan ik met trots zeggen dat het voormij een eer en

genoeg was om onze mooie vereniging een jaar lang te dienen als

penningmeester. Een jaar waarin wij als landelijk bestuur ondanks flinke

tegenslagen iets moois hebben kunnen neerzetten. Maar nu is het tijd

voor een volgende stap. Een stap die ik met een traan en een lach zal

maken. Na een jaar waarin ik iedereen veel heb zien groeien vermoed ik

dat de rest dit ook voelt.

Buiten het persoonlijke om heb ik als penningmeester natuurlijk een

aantal functie-gerelateerde dingen gedaan. Een daarvan behelst de

jaarrekening op zowel het landelijke niveau als het helpen bij de

jaarrekeningen van afdelingen. Geld is natuurlijk niet het enige deel van

mijn functie. In december hebben wij de

vermogensbeheersovereenkomst met de Erwin Nypels Stichting

definitief gemaakt zodat er meer duidelijkheid is over wanneer wij

aanspraak maken op de reserves. Naast deze formele taken heb ik ook

afdelingen, werkgroepen en individuele leden bijgestaan met raad en

daadwaar dat kon.
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Natuurlijk hebben mijn taken gezien de omstandigheden in dit

bestuursjaar zich niet louter op het financiële gericht. Een van de taken

die ik een tijdje heb opgepakt is het meehelpen met organisatie van

evenementen zoals het wintergala. Niels en Dianne moet ik hier extra

voor bedanken, zonder hen was dit niet gelukt. Wij hebben als bestuur

rond de jaarwisseling met de nieuwjaarsborrel, wintercongres en het

kaderweekend veel neergezet in een lastige periode.

Ik kan voor de begroting van volgend jaar al melden dat er extra subsidie

beschikbaar is door een wetswijziging. Je weet natuurlijk echter nooit

zeker wanneer de volgende verkiezingen zijn. Aan die kant kan ik melden

dat wij er goed bij zitten met reserves die inmiddels meer dan een half

miljoen bedragen. Als we in de problemen komen kunnen we inmiddels

zonder al te veel problemen de vereniging 4 jaar draaiende houden op

een vergelijkbaar niveau.

Nu ga ik mij de komendemaanden nog vol inzetten voor de vereniging en

daarna hopelijk nog steeds vanuit een andere rol.

Bestuurslid Politiek -Michiel van Alst
Over het afgelopen jaar heb ik ontzettend veel geleerd. Natuurlijk was

het begin van het jaar wat troebel, maar naarmate het jaar vorderde

voelde ik me steeds comfortabeler in mijn rol als bestuurslid Politiek.

Zo zie ik de aanwezigheid en zichtbaarheid van de JD op beide

D66-congressen als een persoonlijk hoogtepunt. Elk congres stonden

onze moties bovenaan de agenda en werden onze moties gezien als de

politieke middelpunten van het congres, zowel de AOW-motie en de

koningshuismotie hebben veel reuring, discussie, en media-aandacht

veroorzaakt. Maar ook andere politieke output, zoals onze uitspraken

over stikstof en democratische vernieuwing, zijn goed opgepakt. Enkele

uitingen zijn helaas echter blijven liggen, zoals bijvoorbeeld ons stuk

over de steeds uitgestelde transgenderwet, of onze uitingen rondom

asiel, die helaas niet zijn opgepakt.

Een ander aspect van mijn functie is natuurlijk de interne lobby binnen

D66 en het maatschappelijk middenveld. Samenwerking met partners

verloopt steeds soepeler en sinds dit jaar hebbenwe naast het reguliere

contact met de Tweede Kamerfractie ook bijzit in de fractievergadering

van de Eerste Kamer, waarbij ook voldoende ruimte is voor inbreng van

de JD. Tot op heden is het nog niet gelukt om dezelfde reguliere

aanwezigheid bij de Europese fracties te garanderen, maar dit hopenwe

nog te regelen voor onze opvolgers.

Uiteraard zijn er ook lobbydoelen die (nog) niet zijn behaald, zoals de

energiecompensatie, maar als ik kijk naar de periode na het

wintercongres ben ik ontzettend blij hoe de samenwerking met externe

organisaties en D66 is verlopen op dossiers zoals koninklijke kunst, de

basisbeurs, de verlaging van de stemleeftijd en

leenstelselschuldhypotheken.

In dit jaar werd ik, enigszins onverhoopt, ook verantwoordelijk voor de

Provinciale Statencampagne en een gedeelte van de sociale media.

Tijdens deze periode moest alles op korte termijn geregeld worden. Dit

was soms nogal chaotisch en veel moest last minute geregeld worden,

maar gezien de omstandigheden ben ik ontzettend tevreden over het

resultaat dat we uiteindelijk hebben neergezet. Alle lof gaat dan ook uit

naar de afdelingen, en in het bijzonder hun bestuursleden profilering, die
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in korte tijd veel campagneacties hebben opgezet en de straten op zijn

gegaan om hun kandidaten te promoten.

Graag sluit ik mijn bestuursverantwoording af met een dankwoord aan

het gehele PKO en FEO politiek. Een werkgroep of politieke commissie

voorzitten is allerminst makkelijk, noch is het simpel om altijd als politiek

adviseur paraat te moeten staan, maar jullie hebben deze functie met

verve vervuld afgelopen jaar. Na een jaar samenwerken kan ik zonder

enige twijfel zeggen dat ik ontzettend heb kunnen genieten van jullie

passie over jullie onderwerpen en jullie aanwezigheid tijdens het PKO

(ondanks dat deze altijd uitliepen).

De visie, output, activiteiten enmoties die jullie ook dit jaar weer hebben

geleverd zijn echt om trots op te zijn! Erg bedankt voor alles, ik heb

ontzettend genoten van het afgelopen jaar.

Bestuurslid Extern - Kay van der Hoop
Met (op het moment van schrijven) nog maar drie weken te gaan tot het

Zomercongres voelt het een beetje alsof mijn bestuursjaar al is

afgelopen, zeker aangezien we met de overdracht meegerekend ook al

bijna een vol kalenderjaar bezig zijn. Ik weet echter ook wel dat we nog

een krappe vier maanden bestuur blijven, al breekt er met de overdracht

wel een andere fase aan. Stiekem kijk ik er ook wel een beetje naar uit

om eindelijk weer tijd over te hebben omme bezig te houdenmet andere

dingen (afstuderen ofzo), al vind ik het ook erg leuk dat ik nog de tijd heb

om wat laatste projecten op te pakken en alles goed af kan sluiten.

Samenmet het nieuwe bestuur moet dat ook vast lukken.

In mijn vorige verantwoording schreef ik over de uitdaging die ik zag om

in de rest van het jaar vaker en beter in demedia te verschijnen.Er lag in

februari namelijk nog geen perslijst waar ik tevreden over kon zijn, en

hoewel het altijd beter kan, ben ik nu wel van mening dat we als Jonge

Democraten goed in de media zichtbaar zijn geweest. Sinds het

Wintercongres hebben we ons sterk uitgesproken over onderwerpen als

stikstof, het koningshuis, de basisbeurs, het afschaffen van de Eerste

Kamer en asiel. Leuke hoogtepunten waren vooral de twee keer dat

Kalle werd geïnterviewd door Nieuwsuur over stikstof en demonarchie,

ons optreden in een reportage van EenVandaag en het interview in de

Trouw. Als meeste recente voorbeeld wil ik ook het D66-congres

aanhalen, waarin de JD domineerde met de helft van alle behandelde

moties (inclusief het hoogtepunt van het congres, de koningshuismotie),

waardoor we in bijna alle landelijke kranten vanNederland zijn gequote.

Als persvoorlichter vind ik het sowieso leuk om te schrijven, maar het

schrijven van het Nieuw Democratisch Appèl vond ik wel het leukste om

te doen: het gaf erg veel voldoening om enerzijds zo dicht mogelijk bij

het originele Appèl uit 1966 te blijven en anderzijds JD voorstellen erin

te verwerken.

Persaandacht was er dus zeker, maar wat nog wel achterblijft is het

aantal opiniestukken dat er in naam van de JD gepubliceerd is. Terwijl ik

wel steeds meer denk dat een opiniestuk dan ook niet de bestemanier is

om onze doelgroep te bereiken, zie ik het nog wel als een uitdaging om in

de komende vier maanden nog wel één of meerdere relevante stukken

geplaatst te krijgen. Erg tevreden ben ik wel over de JD-Twitter,

waarmee we zeker met tweets over stikstof en het koningshuis een

aantal keer viral zijn gegaan, al geef ik ook toe dat de activiteit op het

account nogwel omhoog kan.
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Kortom, het persgedeelte van mijn functie is redelijk goed verlopen,

maar er zit nog een kant aan mijn functie: internationaal.Overigens ben

ik op deze portefeuille voornamelijk heel veel dank verschuldigd aan

onze International Officer Maarten Tollenaar; dankzij zijn ongelooflijke

inzet als IO zijn de internationale banden van onze vereniging alleen

maar sterker aan het worden. Relatief later dan ik had gewild ben ik ook

begonnen met het organiseren van de Brusselreis; dit kwam

voornamelijk doordat Sarah voortijdig moest stoppen als Bestuurslid

Organisatie. Toch ben ik blij dat de Brusselreis nu vrijwel helemaal is

georganiseerd en hoop ik dat we tijdens het Zomercongres kunnen

terugkijken op een geslaagde reis; nog heel erg bedankt aan het team dat

hieraan heeft meegeholpen!

Ik kijk ernaar uit om na het congres met het nieuwe bestuur te gaan

samenwerken aan de nieuwe en nog lopende projecten. Nu rest het mij

alleen nog te zeggen: tot op het congres!

Bestuurslid Organisatie - Victoria van Slooten
Het afgelopen halfjaar hebben ermeerdere activiteiten en evenementen

plaatsgevonden.

Als nieuw bestuurslid heb ik het als heel leuk ervaren om activiteiten te

organiseren die al op de planning stonden om vervolgens mijn eigen

draai eraan te geven. Leden hebben het erg naar hun zin gehad tijdens de

activiteiten. Er hebben het afgelopen half jaar namelijk meerdere leuke

en interessante activiteiten plaatsgevonden zoals een kaderweekend,

nieuwe ledendag, een geslaagde oud LB-dag en niet te vergeten de

Brusselreis. Naast het nieuwe ledenweekend dat is georganiseerd begin

dit bestuursjaar heeft er dus ook een nieuwe ledendag plaatsgevonden.

Hetgene dat ervoor heeft gezorgd dat we niet twee nieuwe

ledenweekenden hebben georganiseerd is het feit dat een dag

toegankelijker kan zijn voor nieuwe leden om aan deel te nemen. En deze

dag was dan ook een groot succes met veel nieuwe leden en een

informatief programma. Eveneens was de oud LB-dag die plaatsvond op

20mei een heel groot succesmet veel bekende gezichten.

Los van de bovenstaande activiteiten hebben we met het bestuur twee

bestuursinteressemomenten georganiseerd. Evenementen als deze zijn

belangrijk om te blijven organiseren, maar wellicht hadden wij dit

evenement beter en eerder onder de aandacht moeten brengen zodat

leden er eerder van af zouden weten. Reeds is de communicatie en het

op de hoogte stellen van de vereniging beter gegaan. Grofweg proberen

we zowel het zomercongres als het kaderbedankmoment eenmaand van

tevoren te promoten en dit zullen we ook toepassen bij de komende

evenementen. Bijvoorbeeld door dit eerder te promoten via onze sociale

media enWhatsApp groepen.

En verder wil ik graag nog wat kwijt over het Zomercongres. Door het

Zomercongres te organiseren in Leeuwarden zijn wij ons als vereniging

bewust van het feit dat we niet alleen uit de randstad bestaan en dat het

goed is om verder te kijken dan de randsteden of de steden daaromheen.

Amsterdam was helaas niet mogelijk, omdat (betaalbare) hostels geen

grote groepen aannemen in de zomer. Niemand wist dit precies van

tevoren, hierdoor is er wellicht te laat gehandeld.

Kortom, er hebben geslaagde activiteiten plaatsgevonden,

voorbereidingen voor een succesvol Zomercongres zijn in volle gang en

er komen nog veel leuke activiteiten en weekenden aan! Tot slot wil ik

graagmijn bestuur bedanken, het FEO organisatie en de leden die mij erg
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welkom hebben geheten als bestuurslid Organisatie!

Bestuurslid Intern - Dianne Jacobs
Nu ben ik alweer bijna aan het einde van het bestuursjaar aangekomen.

Aan het begin dacht ik nog: wat is een jaar lang. Maar het is echt voorbij

gevlogen met alle zaken waar ik me mee heb beziggehouden. Eerlijk

gezegd vond ik het combineren van LB met mijn fulltime baan somswel

intens, maar ben ik nog steeds heel blij dat ik de uitdaging ben

aangegaan!

Nieuwe trainingen zijn dit jaar een hoop ontwikkeld: Praten met

Complotdenkers, een motievatietraining en een essaytraining. Samen

met de trainers heb ik de afgelopen trainersdag kritisch naar het huidige

trainingsaanbod kunnen kijken, en ook hoe we andere zaken zoals

bestuurstrainingen beter vorm kunnen geven. Blij ben ik ookmet hoe het

kaderweekend in Amsterdam verlopen is. Een extra organisatorische

uitdaging was het wel toen Sarah vlak voor het kaderweekend aftrad,

maar gelukkig hebben we dit met het bestuur kunnen ondervangen.

Super blij ben ik ook dat Victoria ons bestuur wilde versterken, haar

inzet is tot nu toe geweldig geweest!

Terugkijkend op de afgelopen tijd heb ik ook een hoop aandacht besteed

aan sociale veiligheid. Uiteraard stond de gedragscode al, maar een

concreet handvat hoe je metmeldingen en gesprekken omgaat lag er nog

niet. Uit verschillende meetings is ook het opzetten van een

integriteitscommissie ontstaan: feedback van het juridisch team is

ontvangen, dus hopelijk kunnen we op het Septembercongres nog dit

plan uitvoeren.

Ramkoers varen voelde dit bestuursjaar soms wel: met twee

bestuursleden die voortijdig gestopt zijn, was het toch lastig om ons

motto ‘het roer moet om: bouwen aan onze toekomst’ goed uit te kunnen

voeren. Daar kwamen dit jaar ook nog een aantal casussen rondom

sociale veiligheid bij. Uiteraard kan ik vanwege de vertrouwelijkheid niet

meer delen, wij als bestuur hebben ons uiterste best gedaan deze zaken

goed te behandelen voor alle betrokkenen. Veiligheid is het

allerbelangrijkste binnen onze vereniging. Eerlijk is eerlijk: het

behandelen van deze zaken vond ik somswel erg heftig.

Kalle en ik kijken ook erg uit naar het komend kaderbedankmoment, dan

gaanwe een leuk idee vanmij uitvoeren. Overall was het een intensmaar

super leerzame tijd. Tot slot wil ik iedereen bedanken voor alle hulp en

betrokkenheid dit jaar, en tot bij het Septembercongres!

Terugkoppeling aangenomenorganimo’s
ORG01 - De roze olifant in de kamer
Spreekt uit dat: Het Landelijk Bestuur haar haar roze verft als de JD het
ledenaantal 5.000 heeft bereikt.
Dit ledenaantal is niet bereikt.

ORG02 -MCDoekoe
Spreekt uit dat: Het beruchte “Den Helder” bonnetje van 23 oktober 2022
ingelijst moet worden en bij elk Septembercongres symbolisch moet worden
overgedragen aan de nieuwe landelijke penningmeester.
Dit bon(netje) is helaas niet in bezit van het Landelijk Bestuur.

AORG01 - Papier hier!
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Spreekt uit dat: Het de DEMO-redactie is toegestaan om bij congressen van de
Jonge Democraten congreskranten te produceren en verspreiden onder de
leden, en dat het Landelijk Bestuur hiervoor financiële middelen vrij zal
stellen.
Het Landelijk Bestuur heeft in navolging van de organisatorische motie

overlegd met de demo hoofdredactie. Hierbij heeft de hoofdredactie

aangedragen wat zij voor financiële middelen nodig hebben voor het

verwezenlijken van een fysieke demo uitgave op het congres. Dit bevatte

vooral een budget voor het laten drukken van de papieren versie en een

licentie voor vormgevingssoftware. De redactie heeft hierbij met het

bestuur gekeken naar de goedkoopste en meest duurzame optie. Niet

alleen heeft het Landelijk Bestuur de gevraagde middelen vrijgegeven,

ook verankert het Landelijk Bestuur dit extra budget voor de demo in de

begroting van 2023 doormiddel van een amendement.

AORG02 - Participeren? Jazeker / Ontraden (PJO)-parlement
Spreekt uit dat: De JD deel zal nemen aan het PJO-parlement, ook wanneer de
linksere PJO's niet deelnemen
Ten tijde van schrijven van deze bestuursverantwoording lijkt het erop

dat het PJO Parlement door zal gaan. Met de JD welteverstaan. We zijn

nu nog bezig met het zoeken naar genoeg geschikte slaapplekken in Den

Haag, maar mits dit goedkomt verwachten wij niet dat er nog andere

valkuilen op deweg naar het PJO Parlement zullen liggen.

AORG03 - Better safe than sorry
Roept het Landelijk Bestuur op: Om in samenwerking met D66 en de
oriëntatiecommissie een nieuwe procedure op te zetten om per kandidaat
voor het Landelijk Bestuur een integriteitscheck te doen, deze procedure in te
zetten vanaf de kandidaatstellingsprocedure voor het aankomend
zomercongres, en voorafgaand aan het zomercongres aan de leden te

communiceren hoe dit proces eruit komt te zien.
Dianne en Kalle zijn naar het opzetten van een integriteitscommissie

gaan kijken. Het uitvoeren van de integriteitscheck zou een onderdeel

van deze commissie worden. Voor de vormgeving is er al feedback

ingewonnen bij de integriteitsadviseurs van D66 en bij ons juridisch

team. Aangezien de commissie pas op het septembercongres ingesteld

kan worden, is besloten om voor deze ronde kandidaten een andere

aanpak aan te houden. Los van de OrCo gesprekken, door een externe

partij. Commerciële bedrijven bleken deze gesprekken vanaf 550 euro

per gesprek aan te bieden, dus hebben we gekeken om het via D66 te

laten lopen voor dit jaar. Helaas zijn zij druk met de EP, dus is het LB op

moment van schrijven druk met andere manieren te bekijken om deze

gesprekken te laten plaatsvinden.

Beantwoording schri�telijke bestuursvragen

Vragen van Lennart Droppert
Vorig congres waren er veel vragen over de zichtbaarheid van zowel de JD als
van het LB. Welke concrete stappen heeft het LB ondernomen om deze te
verbeteren.

Voor de zichtbaarheid van de vereniging hebben wij met het Politiek

Inhoudelijk Kernteam een nieuw actieplan opgezet. Hierbij hebben we

meerdere maatregelen getroffen. Ten eerste hebben we profilering van

de JD hoger geprioriteerd dan samenwerking met andere PJO’s,

aangezien dit laatste ons vaak vertraagde en belemmerde bij het uiten

van standpunten. Ook hebben we strakkere schema’s gemaakt om

sociale media output te intensiveren. Dit heeft geleid tot meer output op

bijvoorbeeld instagram. Ook hebbenwe gewerkt aan bredere en eerdere
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uitwerkingen van ludieke acties, enmet succes. Een voorbeeld hiervan is

het Nieuw Democratisch Appèl, dat aandacht kreeg in de media en op

het congres in de vorm van onze moties. Uberhaupt is het D66 congres

en de natuurlijke media-aandacht daarvoor door het LB ingezet om

aandacht te vragen voor onze ideeën als jongeren. Verder zijn wij meer

met snel instrumentarium gaan werken zoals twitter en persberichten

om onze mening zoveel mogelijk onder de aandacht van media te

brengen. Dit heeft geresulteerd in meerdere persmomenten, zoals

interviewsmet nationale kranten.

Wat is de verdeling van leden per afdeling?
Amsterdam - 21,5%

Arnhem-Nijmegen - 10,8%

Brabant - 11,1%

Buitenland - 1,9%

Friesland - 1,8%

Groningen - 4,9%

Leiden-Haaglanden - 19,2%

Rotterdam - 11,2%

Utrecht - 15,9%

Afdelingsonafhankelijke Regiocommissies - 1,7%

Wat is de verdeling van leden per leeftijd?
Onder 18 - 2,0%

18 t/m 20 - 5,8%

21 t/m 23 - 17,4%

24 t/m 26 - 32,3%

27 t/m 29 - 34,3%

30 en ouder - 7,1%

Wat is de verdeling van de leden per lidmaatschapsoort (Combinatie vs.
individueel lidmaatschap)?
77,6% van de leden heeft een combilidmaatschap

7,2% van de leden heeft een enkel JD lidmaatschap voor de categorie 11

t/m 27 jaar

15,2% van de leden heeft een enkel JD lidmaatschap voor de categorie

28 t/m 31 jaar

Wat zijn de gemeenten in Nederland met meer dan 50 leden van de Jonge
Democraten?
Er zijn 9 gemeenten. Amsterdam, Delft, Eindhoven, Groningen, Leiden,

Nijmegen, Rotterdam, ‘s-Gravenhage, Utrecht. Als je randgemeenten

mee zou nemenmet grote steden zou je opmeerdere steden uitkomen.

Onze ledenadministratie wordt nu gedaan via D66. In de
bestuursverantwoording van het wintercongres stond dat er leden werden
uitgeschreven. In de bestuursverantwoording van Niels is nu te lezen dat dit
nog steeds niet is opgelost. Waarom is dit probleem nog steeds niet opgelost?
Er staat in de bestuursverantwoording niet dat het nog niet is opgelost,

maar dat er nog veel opschoonwerk is in de ledenadministratie: niet alles

gaat soepel. Niels heeft zich de afgelopen tijd ingezet om de problemen

bij de ledenadministratie op te lossen. Er werden op verschillende

manieren mensen uitgeschreven en een aantal daarvan zijn nu opgelost,

maar het gaat bijvoorbeeld nog niet soepel wanneer leden een

combilidmaatschap hebben en zich willen uitschrijven bij bijvoorbeeld

alleen D66. Hier gaat de volgende periode naar gekekenworden.

Doordat de ledenadministratie via D66 gaat lijkt het soms moeilijker om
nieuwe leden te werven voor de JD die niet geassocieerd willen worden met

18



Zomercongres der Jonge Democraten

ALV95

D66. Heeft het LB gekeken om of met D66 te onderhandelen voor een eigen
inschrijfpagina of de ledenadministratie volledig van D66 los te trekken?
Het Landelijk Bestuur heeft tot nu toe de associatie met D66 niet als een

probleem ervaren. In veel gesprekjes met geïnteresseerden brachten ze

de onafhankelijkheid zelf al op omdat ze het hadden gezien op de

website of hebben wij het toegelicht. Er kan gekeken worden naar een

eigen inschrijfpagina, al is deze er al, maar de huidigemanier brengt geen

problemen. Het Landelijk Bestuur is niet voornemens de

ledenadministratie los te trekken van D66. Het grootste aantal nieuwe

(actieve) leden komt namelijk vanwege het combilidmaatschapmet D66.

Verder verloopt de samenwerkingmet D66 op dit vlak prettig.

Heeft het LB gekeken afgelopen jaar of de afdelingsgrenzen nog wel de ideale
afdelingsgrenzen zijn?
Het Landelijk Bestuur heeft geen meldingen gekregen van problemen

rondom de afdelingsgrenzen. Als het deze er zijn hoort het Landelijk

Bestuur deze graag en zal hier dan naar kijkenmet het volgende bestuur.

Is het administratief mogelijk voor leden om zelf de afdeling te kiezen waarvan
ze lid willen worden?
Dit is met het huidige pakket van ledenadministratie niet mogelijk.

In het beleidsplan stond dat de website een facelift zou krijgen. Kan het LB
aangeven welke wijzigingen al zijn doorgevoerd, welke nog worden uitgevoerd
in de zomer en welke zal worden geadviseerd aan het volgende LB?
Vanwege drukte is Niels hier minder aan toegekomen dan gehoopt. De

agendapagina is wel aangepast na veel vraag hiernaar. In de

overdrachtsperiode zal Niels met zijn opvolger kijken naar andere

wijzigingen.

Wat is de opkomst op de congressen sinds 2018?
Deze informatie is niet consequent bijgehouden de afgelopen jaren. Er

waren 162 aanmeldingen (niet per se de opkomst) voor het vorige

congres; hetWintercongres in Eindhoven.

Wat zijn de kosten per congres sinds 2018?
Dit kanworden teruggevonden in de jaarrekeningen.

Afgelopen jaar zien we dat er meerdere afdelingen zijn met minder
bestuurders. Daarnaast zien we ook dat functies steeds vaker worden
gecombineerd. Dit betekent dat de druk op het kader steeds hoger wordt,
waarmee de drempel om deel te nemen ook toeneemt. Wat is de mening van
het LB over het aantal weekenden en vergaderingen binnen de JD en of dit
nog gelijk staat aan het aantal leden binnen het Kader?
De weekenden die georganiseerd worden, zijn eerst beoordeeld op

noodzakelijkheid en wenselijkheid. Juist om het kader te helpen bij de

zware werklast zijn trainingen en vergaderingen waarin hulp geboden

kan worden in de ogen van dit LB wenselijk geacht. Andere weekenden

zoals de drie congressen zijn simpelweg noodzakelijk om de vereniging

te kunnen laten draaien. Zaken als het verenigingsweekend en het gala

zijn er vanwege animo onder de leden voor gezelligheid en binding

binnen de vereniging. Of dit totaal aan weekenden toe of af zoumoeten

nemen in het komende jaar, of van vorm zou moeten wijzigen, is

volkomen aan het nieuwe LB.

De JD heeft een aantal vaste inkomsten en uitgaven. Kan het LB deze vaste
inkomsten en uitgaven voor de komende jaren op papier zetten.
Er is een concept van eenmeerjarenbegroting gemaakt door Bart. Ik heb

hier dit jaar verder geen tijd aan besteed in het kader van andere

prioriteiten in mijn beperkte tijd. Wel kan ik mededelen dat we in 2024
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ongeveer 50.000,- extra krijgen omdat de Jetten geleden anders

verdeeld worden. Het extra geld uit de wet Jetten loopt in 2025 echter

weer af, maar de penningmeesters van alle partijen zijn bezig met een

lobby-actie om dit geld permanent temaken.

Afgelopen jaar is het meerdere malen voorgekomen dat datums veel te laat
werden gecommuniceerd aan de leden. Denk hieraan aan het Kaderweekend,
nieuwe leden weekendmaar ook Brusselreis. Hoe komt het dat alles nog tot zo
laat niet vast staat en zal het LB het volgende LB adviseren om een
jaarplanning zo vroeg mogelijk bekend te maken?
Een jaarplanning kan altijd onder voorbehoud gedeeld worden. Echter,

er moet in verbandmet locaties en andere omstandigheden altijd ruimte

blijven voor een verschuiving in de planning. Voor de voorbeelden die

worden genoemd zijn er ook meerdere omstandigheden geweest: in de

eerste periode van het jaar haalden nog veel locaties hun achterstanden

in boekingen in die waren opgelopen in de corona-periode. Een

definitieve locatie voor bijvoorbeeld het nieuwe ledenweekend bleef

daarom lang uit. Bij het tweede kaderweekend heeft het LB langer de tijd

genomen om de definitieve data vast te stellen, zodat tegemoet kon

worden gekomen aan de wens van veel leden om het weekend niet

samen te laten vallen met Carnaval. Bij de Brusselreis is op tijd

begonnen, maar moest gecoördineerd wordenmet de agenda’s van twee

drukbezette Europarlementariërs. Om te voorkomen dat mensen

teleurgesteld werden door verkeerde informatie, is er voor gekozen pas

te communiceren als eenweekend of reeks data zeker was.

Dit bestuursjaar is er besloten dat afdeling meer met projectsubsidies moeten
regelen ipv met de afdracht. Wat is daarvan de evaluatie van het LB?
Het bestuursjaar en boekjaar zijn nog niet afgerond en de afdelingen zijn

nog niet uitgebreid gehoord over hun ervaringen met deze verdeling

tussen afdracht en projectsubsidies. Ook zijn versoepelingen die rondom

prosu-aanvragen zijn ingevoerd nog maar recent ingegaan. Het LB kan

dus nog niet duidelijk evalueren op dit punt.

De politieke invloed is afgelopen jaar niet door opiniestukken verspreid maar
naar verhalen meer door intern gelobby. Heeft het lobbywerk van de JD
genoeg vruchten opgeleverd om deze tijdsinvestering te verantwoorden?
Hoewel we inderdaad veel hebben gelobbyd, is het onjuist om te zeggen

dat we geen stukken de media in hebben gekregen. De perslijst bevat nu

63 stukken (vergeleken met 74 stukken vorig jaar en 57 stukken het jaar

daarvoor, ter illustratie). Dat gezegd hebbende, hebben we inderdaad

ook werk gemaakt van lobby bij o.a. de moederpartij. Het resultaat

hiervan laat zich zien in extra druk op D66 op onder andere asiel,

klimaat, onderwijs, stikstof, cultuur, volksgezondheid en

ontwikkelingssamenwerking. Hierbij zijn concrete punten van zorg en

input van de jongeren letterlijk teruggekomen in bijvoorbeeld moties,

Kamervragen en inbrengen in Kamerdebatten. Ook in onderhandelingen

achter de schermen waren onze belangen goed gesitueerd in de

prioriteitenlijst van de moederpartij. Naast individuele gesprekken met

beleidsmakers hebben we ook de aanwezigheid van de JD bij de

fractievergaderingen uitgebreid. Waar de JD eerst alleen wekelijks

aansloot bij de Tweede Kamerfractie, hebben wij daar de wekelijkse

Eerste Kamerfractie aan toegevoegd, samen met maandelijks contact

met de delegatie in het Europees Parlement. Zo zorgen we dat de

jongeren letterlijk aan tafel zitten bij alles wat deze fracties behandelen.

Tenslotte moet de vraagsteller zich realiseren dat de balans

lobbywerk/mediastukken géén zero-sum game is, hoewel deze vraag dat

wel doet suggereren. Onder aan de streep zouden we zeggen dat het

lobbywerk de tijdsinvestering zeker waard is, maar benadrukkenwe dat
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dat niet zozeer ten koste ging van de opiniestukken, zoals de vraag

suggereert.

Wat is de visie nieuwe verenigingsstructuren?
De nieuwe visie op de verenigingsstructuur gaat over het faciliteren van

meer lokale organisatie dan alleen de afdelingen. Nu gaan afdelingen

over veel meer grondgebied en kernen dan zij mogelijkerwijs kunnen

activeren. De nieuwe visie voorziet in de mogelijkheden om lokaal

JD-regio’s en -netwerken op te richten, zodat het laagdrempeliger wordt

voor JD’ers om lokaal actief te worden.

Begin dit bestuursjaar hebben is er een nieuw team opgericht, de JDTV, echter
is deze nooit van de grond gekomen lijkt het. Wat is hier mee gebeurd?
Door gebrek aan menskracht hebben we dit niet kunnen oppakken. Er

ligt wel een goede basis voor het komende bestuur in de vorm van

apparatuur en een team dat hier mee aan de slag kan.

Wat was het doel van de JDTV bij oprichting door het LB?Welke middelen had
de JDTV daarvoor nodig (zowel materieel als kennis en mensen)? Wat is
hiervoor al aangeschaft?
Om meer inhoud voor leden en niet-leden te produceren in de vorm van

uitlegfilmpjes, ludieke video's en een talkshow. Daarvoor hebben wij 2

multifunctionele camera's aangeschaft en wat apparatuur zoals een

green screen, lamp en een tablet om afbeeldingen en video's te

bewerken. Qua mensen heeft JDTV behoefte aan mensen voor de

camera maar ook achter de schermen om het geproduceerde materiaal

te bewerken of de filmpjes op te nemen.

In de bestuursverantwoording van Victoria is te lezen dat het congres niet is
gelukt in Amsterdam te organiseren wegens de financiën. Hoe zit het met de

financiën van het congres in Leeuwarden? Is deze goedkoper geworden onder
dezelfde randvoorwaarde dan het congresbid in Amsterdam?
Het klopt dat de afdeling Amsterdam onder het vorige Bestuurslid

Organisatie een bid heeft ingediend. Dit bid is toen onder het bestuur

goedgekeurd. Niet wetende dat veel hostels/hotels in Amsterdam geen

grote groepen aannemen in de zomer. Voor hostels is het niet rendabel

om ons als goedkope groep aan te nemen terwijl zij hun kamers ook voor

een hogere prijs aan toeristen kunnen geven. Dit principe geldt precies

ook voor de StayOkay in Amsterdam. Daarom konden wij bij hen niet

terecht deze zomer. Echter kwamen wij hier pas achter nadat Victoria

met ons contactpersoon van de StayOkay had gebeld. Na veel

onderhandelen en het benaderen van 34 hostels/hotels zat er niets

haalbaars en gangbaars tussen voor de JD.Waardoor de combinatie van

een redelijk dure congreslocaties in Amsterdam met dure slaapplaatsen

ver boven het congresbudget zou uitkomen.

Het congres in Leeuwarden bleek haalbaarder te zijn (onder dezelfde

randvoorwaarden) vanwege het feit dat de locaties zoals congres-en

slaaplocatie goedkoper zijn. Ook nemen hotels en pensions in

Leeuwarden wel grote groepen aan tegen een goedkopere/normale prijs.

Het congres zoals het er nu uitziet valt binnen het budget. Maar er

komen nog een aantal kostenposten bij waardoor het kan zijn dat het

€1000 boven budget valt. Dit is relatief normaal en kan dan ook

opgevangen worden door andere kostenposten binnen de landelijke

begroting.

De meeste congresbidden kunnen in de meeste situaties niet gelijk uitgevoerd
worden en hebben nog veel extra werk nodig. Is het congresbid nog wel
functioneel in de huidige situatie van de vereniging?
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Dit is een hele goede vraag. Ik weet dat het congresbid niet door

iedereen als effectief en efficiënt wordt beschouwd en ik heb er zelf ook

mijn twijfels bij.

Ik denk dat het systeem van een bid indienen heel leuk kan zijn om zo

afdelingen te betrekken bij het organiseren van een congres. Aan de

andere kant levert het soms meer werk op dan als een Bestuurslid

Organisatie zelf aan de slag zou gaan met het vinden van locaties. Dit

komt doordat een bid een inventarisatie is zonder daadwerkelijk

afspraken te maken. Hierdoor moet het Bestuurslid Organisatie er

alsnog achteraan terwijl het eigenlijk door het Bestuurslid Organisatie

zelf (zonder bid) al geregeld had kunnen zijn. Hierdoor ontstaat soms

tijdsdruk.

Ik laat het graag over aan de ALV op het Septembercongres of zij vindt

dat het bid in stand gehoudenmoet worden of niet.

Vragen van Fay Jansen
In het beleidsplan stonden verschillende plannen voor de scholing.
Bijvoorbeeld het verder ontwikkelen van JD Academy, e-learnings,
persoonlijke leerplannen en een internationale winter- en summerschool. Op
welke manier is hieraan gewerkt en wat zijn hier de resultaten van?
Recent heeft Dianne met de talentencommissie van D66 gezeten over

een samenwerking. Niet alleen over hoe JD’ers die daar behoefte aan

hebben op een gegeven moment zich binnen D66 kunnen

doorontwikkelen, maar ook hoe jonge D66’ers hun weg naar de JD

weten te vinden. Hier willen Victoria en Dianne samen met het nieuwe

LB aan de slag gaan, alleen waren beide de laatste tijd druk met andere

zaken.

Over de e-learning heeft Dianne in het najaar contact gehad met D66,

alleen bleek het niet mogelijk om te faciliteren dat JD’ers gebruik konden

maken van deze e-learning. Daarop is besloten om op andere vormen

van scholing te focussen.

De persoonlijke leerplannenwas inderdaad een voornemen voor dit jaar,

maar daar is Dianne helaas niet helemaal aan toegekomen.Wel is er een

aanzet gemaakt voor verplichte trainingen voor het LB. Ook op de

kaderweekenden is bij het aanmeldformulier van de trainingen een

advies gegeven over wie die training het beste kan volgen.

De internationale summer- en winterschool die in het beleidsplan zijn

opgenomen bleken zowel qua organisatie als qua subsidie lastig te

organiseren. Er zijn zeker wel stappen gezet, voornamelijk voor een

winterschool, maar de praktijk bleek behoorlijk weerbarstig. Kay zal met

deze lessen in het achterhoofd wel met zijn opvolger en de International

Officer kijken of er voorbereidingen getroffen kunnen worden voor een

eventuele summer school in 2024, maar daar heeft het nieuwe Landelijk

Bestuur natuurlijk ook een stem in.

Wanneer kunnen we het cadeaulidmaatschap verwachten?
Dit was een idee van een afgetreden bestuurslid, daarom is de prioriteit

daarvan verschoven. De afgelopen periode was niet de ideale periode

om het beschikbaar te maken in verband met de bestuursverkiezingen.

Het is mogelijk om op te zetten en het zou ook de aankomende periode

opgezet kunnenworden.

Hoe kijkt het bestuur terug op het invoeren van een focusplan voor de
politieke output?
Kort antwoord: ‘plannen zijn nutteloos, maar plannen is onmisbaar’

Langer antwoord: Wisselend. Hoewel we nog steeds achter alle thema’s

stonden die we in het focusplan hebben gezet, kwamenwe er tijdens het

bestuursjaar wel achter dat het niet zo netjes op te delen was in periodes
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als we graag hadden gewild toen we het focusplan schreven. Thema’s

liepen uit, of de werkelijkheid haalde ons soms in. Ter illustratie: Hoewel

we studentenfinanciering eigenlijk in de eerste periode van ons jaar

wilden behandelen, voelden we ons afgelopen D66-congres nog

genoodzaakt hier op terug te komen. De planning lag dan ook al snel

overhoop. Dat betekent niet dat het focusplan nutteloos is geweest.

Wanneer het Landelijk Bestuur zocht naar sturing in de projecten die ze

moesten oppakken konden we altijd naar twee dingen kijken: de

actualiteit of het focusplan. In dat opzicht was het focusplan nuttig als

document waarin we aan het begin van ons jaar onze doelen hebben

gezet, en waar we gedurende het jaar houvast uit konden putten.

Hoe kijken jullie terug op de communicatie met de afdelingen?
Hoewel we afdelingen zoveel mogelijk willen betrekken bij onze

besluiten en werkzaamheden, zijn we er dit jaar achter gekomen dat er

niet altijd tijd en ruimte is om een brede groep mee te nemen in de

besluitvorming, zeker niet bij politieke zaken. Het contact met afdelingen

is daarom een balanseeract tussen snelheid, vertrouwelijkheid en

draagvlak. Een goed leerpunt is hierbij om de duidelijke verwachtingen

te scheppen over demate waarin afdelingen betrokken kunnenworden.

Het landelijk bestuur heeft in het beleidsplan aangegeven dat het lobbyen bij
D66 zichtbaar kan zijn voor leden, op welke manier is hier aan gewerkt?
Het lastige aan lobbyen is dat het meestal dermate geleidelijk gaat dat er

zelden echt grote nielsbriefwaardige updates zijn, en wanneer er een

echte doorbraak is, moet het meestal nog even achter de schermen

blijven. Er is wel getracht, in ieder geval in de tweede helft van het

bestuursjaar, om het Politiek KernOverleg en het FEO up to date te

houden bij grotere dossiers, aangezien zij vaak het meest nauw

betrokken zijn bij de politieke output van de vereniging. Dit is

vanzelfsprekend wel een zichtbaarheid die zich beperkt tot het kader.

Concluderend moeten we dus zeggen dat het zichtbaar maken van

lobbyen in de praktijk moeilijker bleek dan gedacht.

We hebben het lobbyen bij D66 vooral zichtbaarder en toegankelijker

gemaakt door het korte lijntje dat de Landelijk Voorzitter heeft met de

partijtop in te zetten als 'middel' voor andere leden binnen de

vereniging. Zo kunnen afdelingsbesturen en werkgroepen wekelijks iets

op 'Kalle's boodschappenlijstje' zetten, en krijgen ze terugkoppeling

zodra het punt is afgerond of vorderingen heeft gemaakt.
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Verantwoording FG
Vanaf 1 februari ben ik de nieuwe Functionaris Gegevensbescherming,

na een prettige overdracht met Domenico Essousi ben ik aan de slag

gegaan. In de eerste weken van de functie heb ik me bezig gehoudenmet

enkele kwesties rondom de verwerking van persoonsgegevens en wat

daar nu wel en wat daar nu niet onder valt. Hier heb ik het bestuur bij

geadviseerd.

Daarnaast heb ik uit mijn functie contact gehad en kennisgemaakt met

de FG van de gemeente Breda om zo een beter beeld te krijgen van hoe

anderen dezelfde rol bij een andere organisatie invullen, dit was erg

leerzaam en verhelderend.

Grondregel hierbij is altijd bewust zijn over de gegevens die worden

verzameld en hoe je daarmee omgaat als bestuur en als commissies.

Het streven is er om met het nieuwe bestuur weer een jaarlijkse privacy

bewustwordingstraining te verzorgen ergens in het najaar.

Tot slot staat er daags voor het congres een training gepland van privacy

advocaten waar ik gebruik vanmaak.

Sluit ik af met de opmerking dat eenieder die vragen heeft over diens

persoonsgegevens en hoe daar mee wordt omgegaan door de JD zich

van harte kanmelden via functionarisgegevensbescherming@jd.nl

Spreekme ook gerust aan op het congres!

Bart Lauwen

VerantwoordingDEMO
Ha Jonge Democraten,

Met de zomer voor de deur is dit een mooi moment om als DEMO terug

te blikken op de afgelopen maanden. Met een grote (en gezellige)

redactie hebben we ons dit jaar ingezet om maandelijks meerdere

artikelen te publiceren, podcasts te maken en interviews af te nemen.

Hoewel de regelmaat hier soms te laag in was, ben ik trots op de inzet

van de redactie en het enthousiasme dat elke vergadering duidelijk te

merkenwas.

Het is een DEMO-jaar met veel ambitie en veel enthousiasme. Naast de

gebruikelijke online-artikelen, is dit jaar de fundering gelegd voor twee

nieuwe DEMO-tradities: de podcast en de fysieke krant. Zo ligt er

allereerst een plan om maandelijks podcasts te uploaden, waarvan de

eerste voor het congres is gepubliceerd. Dit plan zullen we volgend jaar

verder uitwerken, om jullie zo elke maand te kunnen updaten over alle

JD-perikelen en actuele maatschappelijke thema’s. Een van de andere

hoogtepunten is de fysieke DEMO, die jullie allemaal bij jullie

stemkaarten zullen ontvangen. Met ‘krimp’ als thema, hebben we de

krant kunnen vullen met interessante artikelen en mooie interviews.

Hopelijk luidt dit het begin van een mooie traditie voor de volgende

congressen.

Hoewel we het gevoel hebben pas net begonnen te zijn, is het

zomercongres ook het moment om op zoek te gaan naar opvolging. Zo

komt er per september plek vrij in de hoofdredactie en zullen we ook de

sollicitaties voor nieuwe redacteuren open zetten. Dus, als je van

schrijven houdt, creatief bent en zin hebt om je aan te sluiten bij de
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leukste (en onafhankelijke) tak van de Jonge Democraten, meld je dan

vooral aan of neem contact opmetmij of Richard!

Voor nuwensenwe jullie vooral eenmooi congres toe!

Namens de gehele DEMO-redactie,

Frouke vanDamHoofdredacteur DEMO

Perslijst

Platform Datum Titel Wie? Link

BNR
Nieuwsra
dio

18-8-202
2

BREEKT |We

moeten

accepteren dat

het kopen van

een huis voor veel

mensen definitief

verleden tijd is

Kalle Duvekot

Algemeen
Dagblad

31-8-202
2

Wethouders
tegenministers:
compenseer
studenten via
DUO voor
energierekening

Jonge
Democraten

Parool 31-8-202
2

Wethouders
tegenministers:
compenseer
studenten via
DUO voor
energierekening

Jonge
Democraten

Volkskran
t

2-9-2022 Opinie:
Asielakkoord van
kabinet is D66
onwaardig en een
schandalige
knieval voor

Jonge
Democraten,
Joris
Hetterscheid,
Kalle Duvekot
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rechts-populisten

Volkskran
t

2-9-2022 Wrevel bij
achterban houdt
coalitie ondanks
asielcompromis
in woelig
vaarwater

Jonge
Democraten

Volkskran
t

2-9-2022 Het opstappen
van
VVD-Kamerlid
Daan deNeef
heeft groot effect
op de andere
regeringspartijen

Jonge
Democraten

Reformat
orisch
Dagblad

6-9-2022 Meeregeren doet
pijn, dat is niets
nieuws

Jonge
Democraten

BNR
Nieuwsra
dio

8-9-2022 BREEKT |Met

lastenverzwaring

en draait Den

Haag

Nederlandse

bedrijfsleven nek

om

Kalle Duvekot

Faqda 19-9-202
2

Drugs: Time for
change! Of niet?

Jonge
Democraten,

Joris
Hetterscheid

BNR
Nieuwsra
dio

20-9-202
2

BREEKT |

Prinsjesdag-editi

e

Kalle Duvekot

RTL
Nieuws

29-9-202
2

Jongerenclubs

coalitiepartijen

vragen kabinet

om boycotWK

Qatar

Jonge
Democraten

Katholiek
Nieuwsbla
d

29-9-202
2

‘De bal ligt nu bij

ons’: jongeren CU

en CDA roepen

kabinet op tot

WK-boycot

Jonge
Democraten

MSN 29-9-202
2 Jongerenclubs

coalitiepartijen

vragen kabinet

om boycotWK

Qatar

Jonge
Democraten

BNR
Nieuwsra
dio

6-10-202
2

BREEKT | Het

kabinet moet de

aanpak-Remkes

een op een

overnemen

Kalle Duvekot
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NOSop3 20-10-20
22

Singles:

maatschappij te

veel gericht op

'samen'

Jonge
Democraten,
Kay van der
Hoop

BNR
Nieuwsra
dio

27-10-20
22

BREEKT | The

war on drugs is

mislukt, het is tijd

om drugsgebruik

te legaliseren

Kalle Duvekot

Nederland
s Dagblad

9-11-202
2

Jongerenorganisa

ties D66, CDA en

ChristenUnie:

‘Nieuw

pensioenstelsel is

goed voor jong én

oud

Jonge
Democraten

BNR
Nieuwsra
dio

18-11-20
22

BREEKT | Stop

met studies

zonder

toekomstperspec

tief, leer eens een

nuttig vak!

Kalle Duvekot

Trouw 18-11-20
22

Klimaatschade
vraagt nú om
meer geld van
Nederland

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

Volkskran
t

19-11-20
22

Nieuw
leiderschap of
niet, op het
D66-congres
heeft Sigrid Kaag
weinig te vrezen

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

DUB 23-11-20
22

Check: breekt het
kabinet twee
beloftes aan
studenten?

Jonge
Democraten

BNR
Nieuwsra
dio

8-12-202
2

BREEKT | Het

BKRmoet terug

z’n hok in

Kalle Duvekot

DenHaag
FM

14-12-20
22

Haagse invloeden Kalle Duvekot

BNR
Nieuwsra
dio

22-12-20
22

BREEKT | Het is

onrealistisch om

forse

loonsverhogingen

te verwachten

van bedrijven

Kalle Duvekot

Trouw 27-12-20
22

EUmoet strenger
zijn bij toelating
van nieuwe
lidstaten

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot
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BNR
Nieuwsra
dio

09-1-202
3

BREEKT |

Werken voor een

baas is niet meer

van deze tijd

Kalle Duvekot

BNR
Nieuwsra
dio

30-1-202
3

BREEKT | Het

openbaar vervoer

moet gratis

worden

Kalle Duvekot https://www.bnr.nl/
podcast/breekt/10
502634/breekt-het
-openbaar-vervoer-
moet-gratis-worden

BNR
Nieuwsra
dio

8-2-2023 BREEKT | Ai

chatbots vormen

een bedreiging

voormenselijk

contact

Kalle Duvekot https://www.bnr.nl/
podcast/breekt/10
503454/breekt-ai-c
hatbots-vormen-ee
n-bedreiging-voor-
menselijk-contact

BNR
Nieuwsra
dio

16-2-202
3

BREEKT |

Dienstplicht voor

jongeren is een

goed idee

Kalle Duvekot https://www.bnr.nl/
podcast/breekt/10
504285/breekt-die
nstplicht-voor-jong
eren-is-een-goed-id
ee

BNR
Nieuwsra
dio

20-3-202
3

BREEKT | 'Links

heeft de

verkiezingen

definitief

verloren'

Kalle Duvekot https://www.bnr.nl/
podcast/breekt/10
507299/breekt-link
s-heeft-de-verkiezi
ngen-definitief-verl
oren

Nieuwsuu
r

21-3-202
3

Nieuwsuur Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://www.nposta
rt.nl/nieuwsuur/21-
03-2023/VPWON_
1343571

NOS 22-3-202
3

Provinciale
D66’ers willen
niet morrelen aan
stikstofdoel

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://nos.nl/l/246
8393

NOS 22-3-202
3

Jongerenorganisa
tie VVD:
halvering
stikstofuitstoot in
2030 niet van
tafel

Jonge
Democraten

https://nos.nl/l/246
8445

Nieuws.nl 31-3-202
3

Jonge
Democraten
roepenD66 op:
rug rechthouden
of stekker eruit

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://nieuws.nl/al
gemeen/20230331
/jonge-democraten-
roepen-d66-op-rug-
rechthouden-of-ste
kker-eruit/

Reformat
orisch
Dagblad

31-3-202
3

Jonge
Democraten
roepenD66 op:
rug rechthouden
of stekker eruit

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://www.rd.nl/a
rtikel/1015013-jon
ge-democraten-roe
pen-d66-op-rug-rec
hthouden-of-stekke
r-eruit

Algemeen
Dagblad

31-3-202
3

Snoeiharde
reacties op
‘amateuristisch’
kabinet: ‘Leider
van ons land gaat
er als een haas
vandoor

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://www.ad.nl/p
olitiek/snoeiharde-r
eacties-op-amateur
istisch-kabinet-leid
er-van-ons-land-ga
at-er-als-een-haas-
vandoor~ae78eed1
/?utm_source=twitt
er&utm_medium=s
ocial&utm_campaig
n=socialsharing_we
b&s=08
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Leidsch
Dagblad

31-3-202
3

Jonge
Democraten
roepenD66 op:
rug rechthouden
of stekker eruit

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://m.leidschda
gblad.nl/cnt/dmf20
230331_86226629
?utm_campaign=twi
tter&utm_medium=
referral&utm_sourc
e=t.co

Trouw 1-4-2023 D66-jongeren
kritisch op
moederpartij
D66: toegeven
aan CDA is
‘onacceptabel’

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://www.trouw.
nl/a-b9843546

NRC 2-4-2023 Kabinet schuift
stikstofprobleem
naar provincies,
provincies
schuiven het
terug

Jonge
Democraten

https://www.nrc.nl/
nieuws/2023/04/0
2/met-bezweringsf
ormule-houdt-rutte
-iv-zich-voorlopig-o
vereind-a4161117

BNR
Nieuwsra
dio

13-4-202
3

BREEKT |
'Nederland heeft
niets te zoeken in
Soedi-Arabië'

Kalle Duvekot https://www.bnr.nl/
podcast/breekt/10
509675/breekt-ned
erland-heeft-niets-t
e-zoeken-in-soedi-a
rabie

Brusselse
Nieuwe

17-4-202
3

Europa gaat
kiezen: Jonge
Democraten, 70
jaar S&D en het
plan van Toine

Jonge
Democraten,
Michiel van
Alst

https://brusselsenie
uwe.nl/europa-gaat
-kiezen-jonge-demo
craten-70-jaar-sd-e
n-het-plan-van-toin
e/

EenVanda
ag

17-4-202
3

EenVandaag Jonge
Democraten,

https://www.nposta
rt.nl/eenvandaag/1

Kalle Duvekot 7-04-2023/AT_300
008978

Trouw 19-4-202
3

Jongerenpartijen
roepen politiek
op tot ingrijpend
klimaatbeleid.
‘Neem
verantwoordelijk
heid’

Jonge
Democraten

https://www.trouw.
nl/duurzaamheid-ec
onomie/jongerenpa
rtijen-roepen-politi
ek-op-tot-ingrijpen
d-klimaatbeleid-nee
m-verantwoordelijk
heid~b8c99341/

Noordholl
ands
Dagblad

19-4-202
3

Jongerenorganisa
ties: begin op tijd
om klimaatdoel
2050 te halen

Jonge
Democraten

https://www.noord
hollandsdagblad.nl/
cnt/dmf20230419_
33845434

Nederland
s Dagblad

10-5-202
3

Wie studenten
wil helpen, moet
het moet het
bindend
studieadvies niet
versoepelen

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://www.nd.nl/o
pinie/commentaar/
1174696/wie-stude
nten-wil-helpen-mo
et-het-bindend-stu
dieadvies-niet-v

Joop 11-5-202
3

Alexander
Pechtold wil dat
D66 steun voor
monarchie
intrekt

Jonge
Democraten

https://www.bnnvar
a.nl/joop/artikelen/
alexander-pechtold
-wil-dat-d66-steun-
voor-monarchie-int
rekt

Welingelic
hte
Kringen

11-5-202
3

Alexander
Pechtold roept
D66-leden op om
koningshuis weg
te stemmen

Jonge
Democraten

https://www.weling
elichtekringen.nl/po
litiek/4061771/alex
ander-pechtold-roe
pt-d66-leden-op-o
m-koningshuis-weg-
te-stemmen.html
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De
Volkskran
t

13-5-202
3

D66-leden bijeen
op eerste congres
na
verkiezingsverlie
s

Jonge
Democraten

https://www.volkskr
ant.nl/a-b4734758

NOS 13-5-202
3

D66 verdeeld
over de
monarchie, maar
meerderheid
stemt tegen
afschaffing

Jonge
Democraten

https://nos.nl/l/247
4932

Algemeen
Dagblad

13-5-202
3

D66-leider Kaag
onderbreekt
speech na geroep
uit zaal op verhit
congres over
koningshuis

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://www.ad.nl/p
olitiek/d66-leider-k
aag-onderbreekt-sp
eech-na-geroep-uit-
zaal-op-verhit-cong
res-over-koningshui
s~a1770f45/

Nieuws.nl 13-5-202
3

Meeste D66
ledenwillen
monarchie
houden

Jonge
Democraten

https://nieuws.nl/al
gemeen/20230513
/meeste-d66-leden-
willen-monarchie-h
ouden/

De
Volkskran
t

13-5-202
3

Republikeins
standpunt
verdeelt
partijcongres
D66

Jonge
Democraten

https://www.volkskr
ant.nl/a-bd149ed1

Het
Parool

13-5-202
3

Discussie over
koningshuis en
kunstmatige
intelligentie op
roerig

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://www.parool.
nl/cs-b1770f45

D66-congres

Telegraaf 13-5-202
3

D66 stemt na
stevige discussie
voorbehoud
koningshuis

Jonge
Democraten,
Michiel van
Alst

https://www.telegra
af.nl/nieuws/20227
77553/d66-stemt-n
a-stevige-discussie-
voor-behoud-konin
gshuis?utm_source=
whatsapp&utm_me
dium=referral&utm
_campaign=whatsa
pp

Trouw 13-5-202
3

D66worstelt op
partijcongres met
de vraag of de
monarchie
behoudenmoet
blijven

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://www.trouw.
nl/a-bd8fcc22

BNR 13-5-202
3

Partijcongres
D66 in RAI,
meerderheid
tegen afschaffing
monarchie

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://www.bnr.nl/
nieuws/politiek/105
12572/partijcongre
s-d66-in-rai-partij-i
s-tegen-afschaffing-
monarchie

Nieuwsuu
r

12-5-202
3

Nieuwsuur Kalle Duvekot https://www.nposta
rt.nl/nieuwsuur/13-
05-2023/VPWON_
1343623

Nederland
s Dagblad

15-5-202
3

Republikeins
standpunt
verdeelt
partijcongres
D66

Jonge
Democraten

https://www.nd.nl/n
ieuws/politiek/117
5173/republikeins-s
tandpunt-verdeelt-
partijcongres-d66
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Telegraaf 15-5-202
3

Monarchiedebat
D66 raakt kant
nog wal

Jonge
Democraten

https://www.telegra
af.nl/watuzegt/972
710142/brief-2-mo
narchiedebat-d66-r
aakt-kant-nog-wal

Nederland
s Dagblad

15-5-202
3

Tientallen
organisaties
publiceren
aanklacht tegen
asielbeleid
kabinet: ‘Politieke
onwil’

Jonge
Democraten

https://www.nd.nl/n
ieuws/politiek/117
5317/tientallen-org
anisaties-publicere
n-aanklacht-tegen-
asielbelei

De
Haagse
Stemming

20-5-202
3

Touwtjes,
kleurbaden en de
gehaktmolen

Jonge
Democraten

https://open.spotify.
com/episode/0x28B
mXt882b5tvmvMv
T3P?context=spotif
y%3Ashow%3A0VA
AUXRAYzsCVCa89
eSdO6&si=eDTG30
oPSmaVj2QgWRr4
gw

BNR
Nieuwsra
dio

24-5-202
3

BREEKT |
'Amsterdam als
woonplaats
wordt
overgewaardeerd
'

Kalle Duvekot https://www.bnr.nl/
podcast/breekt/10
513545/breekt-am
sterdam-als-woonpl
aats-wordt-overge
waardeerd

EenVanda
ag

26-5-202
3

Welke jonge
vrouw durft de
politiek nog in
met alle
bedreigingen?
'Het is ronduit
demotiverend'

Jonge
Democraten,
Kalle Duvekot

https://eenvandaag.
avrotros.nl/item/we
lke-jonge-vrouw-du
rft-de-politiek-nog-i
n-met-alle-bedreigi
ngen-het-is-ronduit
-demotiverend/
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Kandidaten
Kandidaten Landelijk Bestuur

Naam Floris van der Valk

Beoogde functie Voorzitter

Beoogde periode 1 jaar

Afdeling Amsterdam

Genoten opleidingen Bachelor Rechten UvA

Lid van de JD sinds 18maart 2021

Lid van politieke

organisaties

Jonge Democraten, D66 enWater

Natuurlijk

Lid van

maatschappelijke

organisaties

N.v.t.

(Eerdere) functies

binnen de JD

Voorzitter Jonge Democraten Amsterdam
(2022-heden);
Lid juridisch Team (2023 – heden);
Lid werkgroep Democratie &Openbaar
Bestuur (2022-heden)
Lid Politieke Commissie JDA (2021-2022);
Lid JDDebatteam (2022-heden).

(Eerdere) functies

buiten de JD

LijstduwerWater Natuurlijk Amstel, Gooi

en Vecht;

Voorzitter sectie bestuursrecht

Rechtswinkel Amsterdam;

DeelnemerMasterclass D66 Amsterdam

(2021-2022).

Motivatie:

Lieve Jonge Democraten,

Sinds ik bij mijn allereerste JD-activiteit kwam binnenlopen, zijn de

Jonge Democraten niet meer weg te denken uit mijn leven. Vanuit mijn

functie als afdelingsvoorzitter heb ik in een rap tempo kennis kunnen

maken met de hele vereniging. Dankzij de JD heb ik (politieke)

vaardigheden ontwikkeld, beleid beïnvloed maar bovenal heel veel

vrienden gemaakt. Omdat ik andere leden dezelfde ervaringmet de JD

gun, stel ik mij vol enthousiasme kandidaat als Landelijk Voorzitter.

Een van de meest gebruikte uitspraken binnen de JD is dat de Jonge

Democraten toch vooral een leerschool moet zijn. Helaas zie ik dat

JD’ers momenteel te weinig kansen krijgen om zich verder te

ontwikkelen. Daar wil ik als Landelijk Voorzitter verandering in

brengen. Door als Landelijk Bestuur masterclasses en trainingen te

organiseren, wil ik JD’ers de mogelijkheid bieden om vaardigheden op

te doen waar zij de rest van hun leven, binnen óf buiten de politiek,

profijt van hebben. Het is binnen een jongerenorganisatie belangrijk

dat er een cultuur bestaat waarin leden kansen aangrijpen en hun

vaardigheden verder kunnen ontwikkelen. Als voorzitter wil ik de

verenigingmeenemen in deze cultuuromslag.
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Ook is het belangrijk dat de JD zichzelf niet reduceert tot ‘een vlooi in

de pels van’ maar zich richt op haar eigen, nieuwe en verfrissende

ideeën. Door zelf onderwerpen te agenderen en met een oplossing te

komen, kunnen wij invloed uitoefenenwaarmeewij Nederland elke dag

een beetje mooier maken. Wanneer het landelijk bestuur de

werkgroepen, afdelingen en leden hierin voldoende ondersteunt, zal de

politiek beslist luisteren naar ons JD-geluid.

Als voorzitter wil ik een verbindende rol spelen, die JD’ers met elkaar in

contact brengt. Ik zal staan voor een hecht en sterk Landelijk Bestuur

en zorgen voor een vereniging waar iedereen zich thuis kan voelen en

het beste uit zichzelf kan halen.

Naam MaxVerdegaal

Beoogde functie Voorzitter

Beoogde periode 1 jaar

Afdeling Leiden-Haaglanden

Genoten opleidingen Bachelor Bestuurskunde Universiteit
Leiden,Master Sociologie Erasmus
Universiteit

Lid van de JD sinds 18 februari 2018

Lid van politieke

organisaties

D66

Lid van

maatschappelijke

organisaties

N.v.t.

(Eerdere) functies

binnen de JD

Bestuurslid Organisatie
Leiden-Haaglanden 2019-2020
Bestuurslid Politiek en Pers
Leiden-Haaglanden 2020-2021
Voorzitter Leiden-Haaglanden 2022-2023

(Eerdere) functies

buiten de JD

Stagiair Politiek bij Transparency
International Nederland

Motivatie:

Vanaf de dag dat ik bij de JD actief ben geworden in 2018 voelde ik me

bij de JD thuis. De combinatie van gezelligheid en progressief denken

spraken me aan en dat doet het nog altijd. Elke keer als ik weer nieuwe

JD´ers ontmoet, geeft dat me energie enmotivatie om actief te blijven.

Helaas verliest onze vereniging al jaren veel leden. Dat komt

grotendeels doordat we door de stand van D66 in zwaar water zitten,

maar deze situatie betekent niet dat we bij de pakken neer moeten

gaan zitten. De JD kan ook als D66 een minder populaire partij is in

Nederland een rol vervullen in de politiek en als plek waar progressieve

jongeren zich thuis voelen. Wat de JD nu nodig heeft is een voorzitter

met ervaring die ons profileert in de (sociale) media en de juiste

voorwaarden schept voor de rest van de vereniging om samen naar

betere tijden te varen; ik denk dat ik die voorzitter kan zijn.
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Het afgelopen jaar heb ik ervaring opgedaan als voorzitter en dat beviel

me goed, ik had er erg veel plezier in om de afdeling enmijn bestuur te

helpen ontwikkelen. Daarom wil ik me kandideren voor landelijk

voorzitter. Niet alleen omdat het mij erg leuk lijkt of omdat ik denk dat

ik er veel van kan leren, maar ook omdat ik denk dat ik de JD kan helpen

om een plek te blijven voor jongeren waar ze zich kunnen ontwikkelen

en nieuwemensen kunnen ontmoeten.

Naam Julia vanHerpen

Beoogde functie Secretaris

Beoogde periode 1 jaar

Afdeling Arnhem-Nijmegen

Genoten opleidingen - Bachelor Bestuurskunde, Radboud
Universiteit (sept. 2020 –
heden)
-Minor Politieke Filosofie, Radboud
Universiteit (sept. 2022 –
heden)
- Honoursprogramma’s Hart van de
wetenschap (jaar 1) en
Building Bridges (jaar 2), Radboud
Universiteit (jan. 2020- jun.
2022)

Lid van de JD sinds 6 september 2021

Lid van politieke

organisaties

JD, D66

Lid van

maatschappelijke

organisaties

Scouting Nederland

(Eerdere) functies

binnen de JD

Afdelingssecretaris Arnhem-Nijmegen
(sept. 2022-heden)
Lid SNC septembercongres 2022
Lid historische commissie (nov. 2022 –
heden)
Lid werkgroep Democratie enOpenbaar
Bestuur (sept. 2022-heden)
Lid politieke commissie Arnhem-Nijmegen
(sept. 2021-heden)

(Eerdere) functies

buiten de JD

-Diverse commissies bij studievereniging
bestuurskunde BOW, o.a. algemeen lid
Symposiumcommissie en secretaris
Formele commissie (sept. 2020-dec. 2022).
-Flexibel Student-Assistent bij de Radboud
Universiteit, o.a. uitwerken transcripten,
opstellen adressenlijsten en notuleren bij
brainstormsessies (sept. 2021-sept. 2022)
-Staflid scouting Jan vanHoof te Nijmegen
(sept. 2019-heden)
-Productie- en verkoopmedewerker
Bakkerij de Knollentuin te Nijmegen

Motivatie:

Lieve leden,
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Twee jaar geleden ben ik dan eindelijk lid geworden van de Jonge

Democraten. Had ik dat maar eerder gedaan! De JD bleek perfect bij

mij te passen. Nieuwe mensen ontmoeten bleek makkelijk en de

ontwikkelingsmogelijkheden bleken eindeloos.

Dit gun ik iedereen, vandaar dat ik besloot om mij als

afdelingssecretaris voor de JD in te zetten en dat ik mij nu kandideer als

landelijk secretaris. De functie van secretaris bleek perfect bij mij te

passen. Zoals ik mezelf al kende, werk ik geordend en hou ik overzicht,

maar ook leerde ik dat ik energie haal uit samenwerking met

medebestuursleden en makkelijk contacten leg en onderhoudt. Ik heb

ervan genoten het AR te herschrijven, de AAV’s strak te organiseren,

een nieuwe ledenstrategie te ontwikkelen en nieuwe ledengesprekken

te voeren.

Dit wil ik daarom als landelijk secretarisvoortzetten. Ik zie in deze

functie twee rollen voor mijzelf. Enerzijds op de achtergrond waarin ik

stabiele kaders wil scheppen voor nu en in de toekomst. Ik wil mij

focussen op het vastleggen en delen van kennis en werkwijzen. Ookwil

ik de ALV vernieuwen om de democratische randvoorwaarden te

waarborgen. Anderzijds zie ik een rol midden in de vereniging en een

mogelijkheid me in te zetten voor ledenbinding. Hiervoor stel ik de

nieuwe ledengesprekken centraal en wil ik de website en nieuwsbrief

gebruiken.

Maar een bestuursjaar is veel breder dan de functie. Ik hoop ook dit jaar

weer tijd te vinden om losse projecten binnen een buiten mijn

portefeuille op te pakken. Contact met leden vind ik daarnaast het

allerbelangrijkste als bestuurslid en dit is ook iets wat mij energie geeft.

Ik wil daarom pro-actief communiceren en mijn werk zichtbaar maken,

zodat ik zo benaderbaar mogelijk ben.

Kortom, ik heb er zin in en kijk ernaar uit mijn plannen uit te werken!

Groetjes,

Julia

Naam Manish Jhinkoe-Rai

Beoogde functie Penningmeester

Beoogde periode 2023-2024

Afdeling Rotterdam

Genoten opleidingen Scheikunde

Lid van de JD sinds 26 juni 2022

Lid van politieke

organisaties

JD, D66

Lid van

maatschappelijke

organisaties

(Eerdere) functies

binnen de JD

bestuurslid politiek Rotterdam
penningmeester Rotterdam
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(Eerdere) functies

buiten de JD

- werk bij de luchtverkeersleiding
- lid patientenraadmaasstad ziekenhuis
- diversity talks

Motivatie:

Ik kandideer mij voor de functie van penningmeester voor het komende

jaar, na het afgelopen jaar actief te zijn geweest op lokaal niveau in de

functie van bestuurslid politiek en penningmeester. Ik ben tot deze

conclusie gekomen na een periode van nadenken, nadat ik te horen

kreeg van de orco dat ik voor deze functie was getipt. Na eenwat lange,

maar zorgvuldige afweging van: vind ik het leuk, past het bij mij, kan ik

het en heb ik er voldoende tijd voor, ben ik tot de conclusie gekomen

dat het antwoord op alle vier vragen een ja is. Daarom heb ik besloten

omme te kandideren.

Het afgelopen jaar heb ik ervaring opgedaan in de functie van

penningmeester op lokaal niveau. Deze zou ik graag willen doorzetten

naar landelijk niveau. Op dezemanier kan ik ook leren over de regionale

verschillen binnen de vereniging. Hoewel ik uit de Randstad kom, ben ik

ervan overtuigd dat ik ook voldoende aandacht heb voor alle

afdelingen.

Ik ben van mening dat de doelen van een vereniging alleen effectief

behaald kunnen worden als er goede financiële middelen beschikbaar

zijn. Daarnaast wil ik ook kijken naar een vernieuwing van de processen

tussen afdelingen en het landelijk bestuur. Ik zie hier namelijk kansen in.

Daarnaast lijkt het me ook leuk om met anderen uit de vereniging te

kijken naar hoewe de JD extra op de kaart kunnen zetten en behouden.

Tot slot wil ik zeggen dat juist mijn eerdere en huidige ervaringen

meebrengen dat ik makkelijker kan relativeren, nuanceren en

prioriteren. Het is eenmaal duidelijk: the sky is the limit, maar niet alles

kan tegelijkertijd. Met mijn pragmatische houding wil ik dan ook graag

meehelpen aan de (financiële) toekomst van de vereniging.

Naam Michiel van Alst

Beoogde functie Bestuurslid Politiek

Beoogde periode 1 jaar

Afdeling Brabant

Genoten opleidingen Bezig met Bachelor International Relations &
Organisations
VWO (Huygens Lyceum)

Lid van de JD sinds 31 oktober 2020

Lid van politieke

organisaties

D66

Lid van

maatschappelijke

organisaties

Zwemvereniging Njord

(Eerdere) functies

binnen de JD

Bestuurslid Politiek Landelijk (huidig)
Penningmeester & Politiek in Brabant
Voorzitter TeamNoord Amerika
CongresteamMaastricht
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(Eerdere) functies

buiten de JD

Organisator Brusselreis SPIL

Motivatie:

Vorig jaar heb ik mij gekandideerd nadat ik bij mezelf was afgegaan of ik

voldeed aan twee eisen:

1) Vind ik het leuk?

2) Kan ik iets toevoegen aan het LB?

Afgelopen jaar voldeed ik voormezelf aan deze eisen. Recentelijk ben ik

opnieuw bij mezelf in beraad gegaan en volgens mij doe ik dat nog

steeds. Veel uitwijden over de eerste eis kan ik niet. Het is namelijk

heel simpel: Ik haal elke dag nog onverminderd energie uit mijn

bestuursjaar. Ik vermaakmemet het bestuur en de vereniging. Ik geniet

van de taken die ik moet vervullen en heb het gevoel dat ik me nuttig

maak.

Over de tweede eis kan ik wel uitwijden. Ik heb het afgelopen jaar

ontzettend veel meegemaakt: Frustratie jegens D66, opluchting na

lobbygesprekken en stress wanneer politieke moties voor de

congressen massaal om 23:59 werden ingeleverd. Ook hoor ik leden

sinds ik lid ben van de Jonge Democraten al praten over de (te) hoge

doorstroom in de vereniging. Dit herken ik al te goed. Mijn jaar als

afdelingsbestuurslid in Brabant begon met alleen de kernfuncties

present. Ik als Penningmeester, Sam als Secretaris en Ilse als Voorzitter.

Ook als Landelijk bestuurslid merkte ik dat veel ter plekke uitgevonden

moest worden. Ondanks de goede overdracht zijn er namelijk gewoon

dingen die je zelf moet meemaken. Deze ervaringen wil ik dan ook

meenemen naar het nieuwe bestuur. Ik denk dat er een ontzettende

meerwaarde ligt wanneer een persoon binnen het bestuur al eens

eerder de hele rit heeft uitgezeten. Tegelijkertijd heb ik ook het gevoel

dat ik me nog steeds verder kan ontwikkelen in de functie.

Tenslotte wil ik nog uitweiden over onderwerpen die niet onder deze

twee eisen vallen. Tijdens het wintercongres had de vereniging vragen

over de politieke output. Dit was terecht. Ik heb in de maanden na het

congres samen met de rest van het bestuur getracht om dit te

verbeteren en dit is volgens mij gelukt. Ik ben dan ook trots op de

gemaakte verbeterslag

Naam Bart Hiddema

Beoogde functie Bestuurslid Politiek

Beoogde periode 1 jaar

Afdeling Arnhem-Nijmegen

Genoten opleidingen Tweetalig VWONT/NG, BSc Politicologie,
Radbouduniversiteit Nijmegen (huidig)

Lid van de JD sinds 7 juni 2018

Lid van politieke

organisaties

D66

Lid van

maatschappelijke

organisaties

NSVCarolusMagnus
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(Eerdere) functies

binnen de JD

-Afdelingsbestuurder Pers & Politiek JD
Arnhem-Nijmegen
-Vicevoorzitter JD Arnhem-Nijmegen
-Lid werkgroep VROeM

(Eerdere) functies

buiten de JD

Fractieondersteuner bij D66 Zutphen
Campagnecoördinator D66 Zutphen bij
GR2021
Lidmedezeggenschapsraad Isendoorncollege
Warnsveld
Lid leerlingenraad Isendoorncollege
Warnsveld
Voorzitter diverseModel UN conferenties
“Leader In Training” CampKandalore, Pine
Springs, Ontario, Canada

Motivatie:

Toen ik in 2019 lid werd van de JD waren de Provinciale

Statenverkiezingen net voorbij. Forum voor Democratie had gewonnen,

dat zat mij ontzettend dwars. Historische paralellen deden de ronde in

mijn hoofd. Ondanks mijn grote interesse in de politiek wist ik toen nog

niet waarom mij die uitslag zo tegenstond. Mijn conclusie was toch: lid

worden van een partij die dát tegenstaat.

Na even te slapen ben ik vorig jaar actief geworden voor de JD. Corona,

mijn tijd bij een dispuut enmijn studie hebbenmij doenmerken dat mijn

principes voor mij leidend zijn. Mijn jaar als bestuurslid Pers & Politiek

bij de afdeling Arnhem-Nijmegen heeft dat alleen maar verstevigd. Ik

heb daar ontzettend veel geleerd. Eerlijkheid, Integriteit en

Dienstbaarheid zitten diep geworteld in mijn politieke filosofie. Onder

de noemer van die drie hoofdprincipes en van wat ik geleerd hebwil ik

mijn diensten als landelijk bestuurslid politiek aan de JD aanbieden.

De werkgroepen zijn onze politieke motor, de afdelingen de

ledenmotor. Het is de taak van het bestuurslid politiek om de

werkgroepen en afdelingen te laten doen wat ze kunnen en te geven

wat ze nodig hebben. Ik wil, tenzij noodzakelijk, niet ingrijpen bij de

komende werkgroephervormingen. Ik vertrouw die commissie en hun

expertise. Ik geloof dat politieke lijn en politieke output hetgeen is wat

het ledenaantal beïnvloed. Ik wil er dan ook graag voor zorgen dat,

samen met het nieuwe bestuurslid extern, de politieke output op orde

komt. De JDmoet in de spotlights staan.

Ik sta voor de ontwikkeling van de JD: we moeten altijd nieuwe

onderwerpen aansnijden, nieuwe standpunten naar buiten brengen, en

leden zowel nieuw als oud kunnen ontwikkelen tot gedrevenmensen en

politici om zo onze idealen te versterken in de samenleving. Niets is zo

belangrijk als het bieden van een sterk geluid tegen de conservatieve

trends.

Naam Elise Stroop

Beoogde functie Bestuurslid Politiek

Beoogde periode 1 jaar

Afdeling Leiden-Haaglanden

Genoten opleidingen •Honours College Law (vakken gevolgd zoals
Gender & Recht, Recht in de Samenleving,
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Aanpakmensenhandel enOnderhandelen &
Mediation)
• Bachelor Rechtsgeleerdheid aan de
Universiteit Leiden
• VWO, GymnasiumHaganum te DenHaag

Lid van de JD sinds 10 september 2019

Lid van politieke

organisaties

D66

Lid van

maatschappelijke

organisaties

Milieudefensie, Amnesty International

(Eerdere) functies

binnen de JD

• Lid CommissieWerkgroepen
• Portefeuillehouder Democratie &
Openbaar Bestuur
• Lid Commissie Politiek afdeling
Leiden-Haaglanden
•Werkgroeplid Democratie &Openbaar
Bestuur
•Werkgroeplid Diversiteit & Participatie

(Eerdere) functies

buiten de JD

• Studiebegeleider & bijlesdocent bij Lector
Studiebegeleiding
•Onderzoeksstagiaire bij hetMinisterie van
BZK

Motivatie:

Ik wil graag Landelijk Bestuurslid politiek worden omdat ik daarmee

kan bijdragen aan een sociaal-liberale samenleving, waarin alle mensen

mee mogen en kunnen doen. De ontwikkeling richting die vrije,

welvarende en gezonde samenleving met gelijke kansen voor iedereen

is zeker voor jongeren van groot belang. Juist wij worden op dit

moment geconfronteerd met uitdagingen als de klimaat- en

biodiversiteitscrisis, het grote woningtekort, maatschappelijke

ongelijkheid en het tanende vertrouwen in de politiek. Ook D66 weet

dat en zet hoog in om al die zaken nu op te lossen. Voor ons is van

belang dat dit ook daadwerkelijk gebeurt en dat daarbij de belangen

van jongeren ruimschoots wordenmeegewogen.

In deze context moeten we volgens mij scherp, maar ook constructief

D66 zowel bevragen als helpen waar dat kan. Als portefeuillehouder

Democratie enOpenbaar Bestuur heb ik laten zien hoe je door effectief

samen te werken met andere JD’ers invloed kunt uitoefenen op de

beleidslijn van D66, zoals bij ons voorstel over de verlaging van de

kiesgerechtigde leeftijd van 18 naar 16 jaar.

Als Landelijk Bestuurslid ga ik graag door met deze activiteiten, maar

dan ten behoeve van alle werkgroepen, commissies en betrokken

JD’ers. Ik wil graag iedereen stimuleren om standpunten en voorstellen

effectief naar voren te brengen, zodat we daadwerkelijk laten zien waar

de JD voor staat. Ik wil graag dat de JDmeer concrete resultaten boekt

en ben graag bereid om daarbij waar nodig ondersteuning te verlenen.

Daarbij neem ik ook de ervaringmee die ik heb opgedaan als lid van de

CommissieWerkgroepen, die demogelijkheden voor werkgroepenwil

vergroten om succesvol invloed uit te oefenen op ‘hun’ beleidsterrein.

Ookwil ik me graag inzetten voormeer diversiteit binnen de JD en hard

werken aan een optimaal gebruik van de kennis en ervaring die veel

JD’ers hebben op allerlei soorten terreinen, maar die we als JD nu nog

onvoldoende gebruiken.
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Ik zie ernaar uit om deze uitdagingen samen met een nieuw,

enthousiast team op te pakken en samen aan de slag te gaan voor de

JD!

Naam Joanne Verkerk

Beoogde functie Bestuurslid Profilering

Beoogde periode 1 jaar

Afdeling Leiden-Haaglanden

Genoten opleidingen Bsc Internation Relations andOrganisations
(2018-2022)
Msc Political Economy (2022-heden)

Lid van de JD sinds 11maart 2019

Lid van politieke

organisaties

Jonge Democraten, D66

Lid van

maatschappelijke

organisaties

(Eerdere) functies

binnen de JD

Bestuurslid Promotie Leiden-Haaglanden
(2022-2023)
WerkgroepDiversiteit en Participatie
(2021-2022)
Lid CongresteamWintercongres (2022)
Lid GINTONIC Leiden-Haaglanden
(2021-2022)
Lid Promotieteam Leiden-Haaglanden
(2020-2021)
Lid Commissie Politiek-Inhoudelijk
Leiden-Haaglanden (2020-2021)

(Eerdere) functies

buiten de JD

Publieksassistent Amare DenHaag

Motivatie:

In september 2020 ben ik actief geworden binnen de Jonge

Democraten. Ik heb onze vereniging al vanaf het begin ervaren als

eenwarm bad, eerst binnenmijn afdeling Leiden-Haaglanden, maar

later ook landelijk. Ik kijk iedere keer weer uit naar de congressen en

anderemooie evenementen die de JD te bieden heeft. Als

commissie- en afdelingsbestuurslid heb ik altijd een plek kunnen

vinden voormijn ideeën en creativiteit. Dit zou ik volgend jaar graag

willen doorzetten als Landelijk Bestuurslid Profilering.

Als bestuurslid promotie bij Leiden-Haaglanden heb ik ervaren hoe

wij als vereniging onze leden kunnenmobiliseren en supporten

tijdens verkiezingen. Daarbij ik heb ook geleerd dat de JD het

meeste kan bereiken in de eerste fases van deweg naar de

verkiezingen, wanneer de kandidatenlijst nog niet definitief is. Ik wil

deze invloed als landelijk bestuurslid profilering doorzetten en
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uitbouwen, ookmet ondersteuning voor de afdelingen zodat zij

hetzelfde kunnen doen op lokaal niveau.

Ook blijft ledenwerving en zichtbaarheid een belangrijk thema voor

het voortbestaan van onze vereniging. Essentieel hierbij, is ommeer

op te vallen bij potentiële leden tijdens het zomeroffensief en

introductieweken. Bovendienmoetenwe gedurende het jaar via

consequente ludieke acties op sociale media laten zien dat wij op de

bal zitten.

In 2024 zijn ook de verkiezingen voor het Europees Parlement.Wij

als eurofiele jongerenpartij gaan ons daarom komend jaar inzetten

voor ‘Stem JD in het EP’. Ik wil graag de plannen van het huidige

bestuur voortzetten en uitbreiden, om uiteindelijk het JD-geluid tot in

Brussel te laten horen.

Naam EvertManders

Beoogde functie Bestuurslid Extern

Beoogde periode 1 jaar

Afdeling Utrecht

Genoten opleidingen -Gymnasium (Profiel: Natuur en Gezondheid)
/ 2011-2017 / Christelijk GymnasiumUtrecht
-BSc Science and innovationmanagement /
2018-2021 / Utrecht University
-Minor Pharmaceutical Sciences /
2019-2021/ Utrecht University
-MScManagement, policy analysis, and
entrepreneurship in health and life

sciences / 2021-Heden / Vrije Universiteit

Lid van de JD sinds 20 februari 2020

Lid van politieke

organisaties

D66

Lid van

maatschappelijke

organisaties

A.U.S.R. Orca
VIDIUS Studentenunie

(Eerdere) functies

binnen de JD

-Bestuurslid Pers en Politiek afdeling Utrecht
/ 2021-2022 -Voorzitter afdeling Utrecht /
2022-Heden
-Portefeuillehouder Volksgezondheid,
Welzijn, & Sport /2022-Heden

(Eerdere) functies

buiten de JD

- Intern genetica afdeling / Februari 2022-Juli
2022 / UniversitairMedisch Centrum
Utrecht
- Kandidaat Statenlid D66 #11 / December
2022-Maart 2023 / D66 provincie Utrecht
- Onderzoek stagiair / Februari 2022-Heden /
College ter Beoordeling van Geneesmiddelen

Motivatie:

Een jaar geleden, toen ik niet werd verkozen, besefte ik al snel dat ik

nog niet klaar wasmet de JD. Dit jaar heb ik mij dan ook onvermoeibaar

ingezet voor onze vereniging, zowel op afdelingsniveau, binnen de

landelijke werkgroepen als tijdens de campagne. Ik ben ervan overtuigd

dat ik met deze ervaring onze vereniging verder kan helpen, iets wat

naar mijn mening zeker nodig is.
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Een jaar later maak ik me nog steeds zorgen over de koers van onze

moederpartij. Naar mijn idee staat D66 op een tweesprong: zijn we

'slechts' een machtspartij binnen de gevestigde orde? Of houden we

vast aan onze unieke rol als progressieve partij die nieuwe ideeën

aandraagt? Ik zie het als de taak van de jongerenafdeling omD66 hierin

scherp te houden, zodat er daadwerkelijk inhoud wordt gegeven aan

"nieuw leiderschap" en kansengelijkheid.

Ook merk ik op dat talent binnen onze vereniging vaak onbenut blijft en

dat er stappen gezet kunnen worden in de communicatie naar de

afdelingen. Binnen de JD beschikken we over enorm veel expertise,

zowel binnen de werkgroepen als de afdelingen, waar we allemaal

enorm veel van kunnen leren. Ik ben vastbesloten om leden actiever te

betrekken bij het vormgeven van onze politieke lijn, zodat iedereen zijn

weg naar de politieke macht weet te vinden. Dit is niet alleen goed voor

onze standpunten, maar het past ook bij de JD als "leerschool".

Tot slot is het niet voldoende om alleen intern goede standpunten te

hebben; het is essentieel om ze ook extern over te brengen. Ik haal er

ontzettend veel energie uit om onze standpunten om te zetten in iets

tastbaars, zij het lobbytrajecten, acties, of persartikelen. Alleen zo

kunnen we als JD daadwerkelijk impact creëren en ons stempel

drukken op het politieke landschap.

Kandidaten Kascommissie

Naam LiamGravendeel

Beoogde functie Lid Landelijke Kascommissie

Beoogde periode 1 jaar

Afdeling Rotterdam

Genoten opleidingen WO (postmaster RA)

Lid van de JD sinds 21 december 2020

Lid van politieke

organisaties

N/A

Lid van

maatschappelijke

organisaties

N/A

(Eerdere) functies

binnen de JD

Lid Kascommissie Rotterdam

(Eerdere) functies

buiten de JD

Motivatie:

Graag wil ik mijn opgedane kennis en kunde inzetten voor het landelijke

team, na een succesvolle periode in Rotterdam.
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Resolutie Justitie&Veiligheid

RES01 Resolutie Justitie & Veiligheid

Onderwerp Justitie & Veiligheid

Indiener(s) [Werkgroep Justitie & Veiligheid]

Woordvoerder

Betreft Hoofdstuk 9 van het politiek programma

Vervang 9. Justitie
Een democratische rechtsstaat…

tot

… veroordeling is uitgesproken.

Door Inleiding
Een sociaal-liberale en democratische rechtsstaat,
waarin gescheiden machten en mensenrechten
centraal staan, vormt voor de Jonge Democraten een
voorwaarde om een veilige en zo vrij mogelijke
samenleving te garanderen. Daar waar vrijheid en
veiligheid met elkaar botsen, moet een afweging
worden gemaakt tussen deze twee belangen.
Individuele fundamentele vrijheden en rechtenmoeten
daarbij zo min mogelijk worden ingeperkt: jouw
vrijheid eindigt waar die van een ander begint.
Tegelijkertijd dient de overheid zorg te dragen voor een
veilige samenleving, waarin vrijheid, lijf en goed
worden beschermd tegen hen die hieraan schade
willen toebrengen. Burgers moeten niet alleen

beschermd worden tegen hun medeburgers, maar ook
tegen de overheid zelf. De overheid moet zich dan ook
houden aan regels die zij zelf heeft vastgesteld en deze
regels dienen voor alle burgers gelijk te zijn.

Criminaliteit staat vaak niet op zichzelf en moet
daarom bekeken worden binnen de context waarin zij
plaatsvindt. Pas wanneer een zo volledig mogelijk
beeld bestaat van criminaliteit, kan effectief gewerkt
worden aan preventie, opsporing en sanctionering.
Mede omdat het strafrecht een beperkt werkingskader
heeft en niet alle maatschappelijke problemen kan
oplossen, dient criminaliteit integraal te worden
aangepakt, waarbij leedtoevoeging niet het hoofddoel
dient te zijn. Ook vanwege de grote gevolgen die een
strafrechtelijke procedure met zich meebrengt, dienen
maatschappelijke problemen zoveel mogelijk buiten
het strafrecht te worden opgelost. De Jonge
Democraten pleiten voor inzet op preventie van
criminaliteit, bijvoorbeeld door het vroegtijdig
opsporen van (jeugd)problematiek door gebruik te
maken vanwijkagenten.
Omdat problematiek die aan Justitie en Veiligheid
raakt zich niet alleen voordoet binnen de landsgrenzen,
maar onder meer door digitalisering ook binnen een
internationale context, hechten de Jonge Democraten
waarde aan investeringen in internationale
samenwerking en het bestrijden van digitale
criminaliteit. Bij het verzamelen van (digitale) gegevens
dienen nadrukkelijk wel de privacy en grondrechten
van burgers in acht te worden genomen.

9.1 Politie en justitie

9.1.1 Inrichting van het justitieel apparaat.
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De Jonge Democraten vinden dat politie en justitie een
afspiegeling dienen te zijn van de samenleving en zijn
dan ook voorstander van het stimuleren van diversiteit
en het verminderen van discriminatie binnen deze
organisaties. Etnisch profileren leidt tot stigmatisering,
ongelijke behandeling en schending van individuele
rechten. Het ondermijnt vertrouwen van burgers in de
overheid en leidt tot verdeeldheid. Het waarborgen
van gelijke rechten en kansen voor iedereen, is
essentieel voor een inclusieve en rechtvaardige
samenleving. Etnisch profileren moet dan ook actief
worden uitgeband. Enerzijds door het bieden van een
duidelijk wettelijk kader waarin etnisch profileren
wordt verboden en anderzijds door het bieden van
meer trainingen en voorlichtingen binnen
overheidsorganisaties, om zo meer bewustzijn te
creëren voormogelijke vooroordelen en discriminatie.

Daarnaast dient er geïnvesteerd te worden in de
aanpak van georganiseerde criminaliteit, waarbij dit
zoveel mogelijk vanuit centraal niveau wordt
uitgevoerd. Hierbij dient oog en financiering te bestaan
voor beveiliging van hen die een vermeerderd risico
lopen, zoals slachtoffers, (kroon)getuigen, rechters,
advocaten en medewerkers van politie en justitie. Voor
de positie van slachtoffers dient voldoende aandacht te
bestaan, zo dient oog te zijn voor de emotionele en
praktische gevolgen van eenmisdrijf, bijvoorbeeld door
verbeteringen in de nazorg voor slachtoffers. Er dient
daarnaast ingezet te worden op het opbouwen van
vertrouwen tussen burger en politie, daarom zijn de
Jonge Democraten voorstander van de inzet vanmeer
wijkagenten en verbeterde samenwerking tussen de
politie en lokale organisaties.

9.1.2 Integrale aanpak
De Jonge Democraten onderschrijven dat enkel het
strafrecht veelal geen oplossing is voor
maatschappelijke problemen. Zo dient onder meer te
worden ingezet op het voorkomen van criminaliteit.
Om dit te kunnen realiseren is een integrale aanpak
vereist. Zo is in het bijzonder aandacht nodig voor
jeugdcriminaliteit. Bijvoorbeeld door het bieden van
goede begeleiding en ondersteuning aan jongeren die
dreigen af te glijden in criminaliteit. Investeren in
wijkagenten die goede banden onderhouden met de
omgeving kan hierbij eveneens dienstbaar zijn.
Een strafzaak is vanuit het slachtoffer vaak niet
afgelopen na een eventuele berechting. Er moet dan
ook oog voor de belangen van het slachtoffer bestaan
in verschillende vormen van slachtofferhulp, zoals het
bieden vanmogelijkheden om op verzoekmet de dader
in gesprek te gaan.
Voor een integrale aanpak van criminaliteit is
samenwerking tussen verschillende instanties zoals
politie, justitie, gemeenten en maatschappelijke
organisaties van belang. Zowel om sneller criminele
signalen te kunnen oppikken, als vanuit het oogpunt
van preventie. Ook dient grensoverschrijdende
criminaliteit effectiever te worden aangepakt door
meer samenwerking tussen landen en internationale
organisaties. De Jonge Democraten zijn daarom
voorstander van het opzetten van gezamenlijke
opsporingsonderzoeken, het uitwisselen van
informatie en het harmoniseren van wet- en
regelgeving.

9.1.3 Digitalisering
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Digitale veiligheid verdient extra aandacht in onze
moderne samenleving. De hedendaagse
ontwikkelingen vragen meer digitale weerbaarheid op
zowel individueel als collectief niveau. De Jonge
Democraten zijn dan ook voor het geven van
voorlichtingen en trainingen aan particulieren op het
gebied van digitale beveiliging en het extra investeren
in digitale beveiliging. Ookmoetmeer aandacht komen
voor de opsporing en vervolging van digitale
criminaliteit. Zo wordt gepleit voor het vergroten van
de capaciteit van politie en justitie op het gebied van
cybercrime en het stimuleren van internationale
samenwerking om cybercrime ook
grensoverschrijdend te kunnen aanpakken.

9.2Wetgevende en rechtsprekendemacht

9.2.1 Trias Politica
De Jonge Democraten onderschrijven dat de scheiding
der machten tussen de wetgevende, rechtsprekende
en uitvoerende macht een essentiële rol speelt in onze
rechtsstaat. Het is van belang dat dezemachten elkaar
controleren maar wel onafhankelijk van elkaar
opereren. Zo is het ongewenst dat politici zich in
vergaande mate mengen in de rechtspraak en is het de
rol van het parlement om een volwaardige functie als
controleur van de regering te bekleden. In een gezonde
rechtsstaat hebben de drie machten allen een eigen
volwaardige taak en bestaat er geen hiërarchie tussen
dezemachten.

9.2.2Wetgevendemacht
De Jonge Democraten hechten grote waarde aan een
democratisch tot stand gekomenwetgevendemacht. In

onze opvatting betekent een democratie niet enkel de
stem van de meerderheid, maar dient er altijd een
zekere mate van bescherming te worden geboden aan
minderheden. De wetgevende macht dient een
vertegenwoordiging van de maatschappij te zijn,
diversiteit moet dan ook worden aangemoedigd. De
Jonge Democraten zien het als onwenselijk dat politici
soms besluiten nemen die niet het algemeen belang
dienen. Het aanscherpen van regels omtrent lobbyen
wordt dan ook als noodzakelijk gezien. Daarnaast
wordt gepleit voor transparantie omtrent de
financiering van politieke partijen en
verkiezingscampagnes.
Als Jonge Democraten vindenwe het wenselijk dat het
parlement in staat wordt gesteld om haar
controlerende taak uit te voeren, elke macht heeft
immers een tegenmacht nodig. Alhoewel het belang
van een stabiele coalitie wordt onderkend, moet het
parlement kritisch blijven kijken naar regeringsbeleid.
Dit kan worden bereikt door het bieden van meer
ondersteuning aan Kamerleden en het oor hebben
voor standpunten van de oppositie. Overigens heeft de
Eerste Kamer een controlerende rol en moet dan ook
voorkomenworden dat zij enkel gebaseerd op politieke
overtuigingen voorkomt dat nieuwe regelgeving in
werking treedt. Wetgeving dient immers zoveel
mogelijk democratisch tot stand te komen.

Justitie en Veiligheid raakt aan een veelvoud van
onderwerpen. In algemene zin valt hierover te zeggen
dat de Jonge Democraten staan voor een progressief
wetgevingsbeleid, waarin waarden als
rechtvaardigheid en gelijkwaardigheid centraal staan.
Voorbeelden zijn het genderneutraal formuleren van
wetten en regelgeving, invoering van het juridisch
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meerouderschap, een Grondwettelijk verbod op
discriminatie op grond van handicap of seksuele
gerichtheid, een sterke sociale advocatuur, een
vooruitstrevend medisch-ethisch beleid en een
progressief drugsbeleid.

9.2.3 Rechtsprekendemacht
De Jonge Democraten vinden dat de rechterlijke macht
een belangrijke rol speelt in het bewaken van de
rechtsstaat en het beschermen van individuele rechten
en vrijheden. Het is daarom van groot belang dat
rechters in alle onafhankelijkheid en zonder vrees voor
repercussies hun werk kunnen doen. Dit betekent dat
rechters vrij moeten zijn van politieke druk, inmenging
van andere machten en belangenconflicten. Het is
onwenselijk dat rechters worden beperkt in hun
vrijheid om zelfstandig bepaalde straffen of
maatregelen te kunnen kiezen. De toenemende
werkdruk van rechters en achterstand in het aantal
zaken moet zeer serieus worden genomen. Het
investeren in de rechtspraak om meer rechters aan te
trekken en waar mogelijk te digitaliseren, zoals de
zaken online afdoen en communicatie via de digitale
weg laten plaatsvinden, draagt bij aan een oplossing
voor dit probleem. Daarnaast moet rechtspraak
toegankelijk zijn voor eenieder. De Jonge Democraten
moedigen pilots waarbij op andere manieren contact
wordt gezocht met partijen, zoals door middel van
appcontact of vereenvoudigd taalgebruik, dan ook aan.

9.3 Sancties

9.3.1 Inzet van het strafrecht

Het strafrecht moet worden ingezet als laatste
redmiddel om ongewenst gedrag aan te pakken in de
maatschappij. Het strafrecht kan immers grote
gevolgen hebben voor individuen. Daarom moet het
duidelijk zijn voor burgers wanneer zij een overtreding
begaan en wat hier de gevolgen van zijn. Zomoeten de
gevolgen van justitiële documentatie en de
mogelijkheid tot inzage in de eigen documentatie door
de overheid worden gewaarborgd. Het verhogen van
de strafmaat moet niet lichtzinnig worden gedaan, de
Jonge Democraten vinden het belangrijk dat eerst
aantoonbaar wordt gemaakt dat het verhogen van een
straf leidt tot enige verbeteringen, alvorens tot deze
verhoging wordt overgegaan. Het onderzoeken van de
uitwerking van strafrechtelijkemaatregelen wordt dan
ook gestimuleerd. De rechter dient bij het opleggen
van straffen voldoende vrijheid te hebben om daarin
zelf een afweging te maken, de Jonge Democraten zijn
dan ook tegen de tendens om deze ruimte van de
rechter in te perken.

9.3.2 Rechten van verdachten
Een eerlijk proces is een belangrijke pijler in onze
rechtstaat. Te alle tijden moet dan ook worden
voorkomen dat een verdachte in vergaande mate
onder druk wordt gezet, bijvoorbeeld door het
afdwingen van een verklaring of door foltering. Een
verdachte mag nooit worden gedwongen mee te
werken aan zijn eigen veroordeling en het
uitgangspunt is dat een verdachte onschuldig is totdat
het tegendeel wordt bewezen. Een voorbarig ‘trial by
media’, waarin een verdachte vóór een rechterlijke
uitspraak wordt neergezet als dader, keuren de Jonge
Democraten dan ook af. Bij het opleggen van een straf
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dient een rechter onder meer oog te houden voor de
omstandigheden van de dader. Bijvoorbeeld door
rekening te houdenmet de strafmaat als een verdachte
geen strafblad heeft of het opleggen van eenmaatregel
of taakstraf als een gevangenisstraf onevenredige
gevolgen zou hebben voor een verdachte. De
schrijnende gevallen dat een veroordeelde door een
opgelegde straf uiteindelijk nog verder van de
maatschappij af komt te staan door het dakloos
worden, het belanden in de schuldsanering of het
kwijtraken van werk, moet zoveel mogelijk voorkomen
worden.

9.3.3 Positie van het slachtoffer
In het strafproces moet zoveel mogelijk rekening
worden gehouden met de positie van het slachtoffer.
Zo moedigen de Jonge Democraten aan dat het
Openbaar Ministerie en de rechtspraak openstaan
voor het afdoen van een strafzaak op alternatieve wijze
als dit de belangen van het slachtoffer en de dader
dient, hierbij valt te denken aan mediation. Het OM
blijft echter zelf bepalen of vervolging wenselijk is en
de rechter doet uiteindelijk uitspraak over de
strafmaat. De Jonge Democraten zijn dan ook geen
voorstander van een toekomst waarin het slachtoffer
als derde procespartij optreedt. Wel staan de Jonge
Democraten positief tegenover spreekrecht van het
slachtoffer en het op verzoek voeren van gesprekken
tussen slachtoffer en verdachte.

9.3.4 Tenuitvoerlegging van sancties
De Jonge Democraten pleiten dat ervoor gewaakt
moet worden dat een overtreder te veel wordt

gestraft. Zo bestaat de mogelijkheid om bestuurlijke
maatregelen, zoals een last onder dwangsom of een
last onder bestuursdwang, tegelijkertijd met een
strafrechtelijke boete en/of gevangenisstraf op te
leggen. Alhoewel dit juridisch stand houdt, moet
voorkomen worden dat de juridische werkelijkheid te
veel van de feitelijke werkelijkheid af komt te staan.
Straffen dient daarnaast op een menselijke manier te
gebeuren, waarbij ook oog bestaat voor de belangen
van de overtreder. Zo dient een burger die
bijvoorbeeld niet in staat is een boete te betalen, de
mogelijkheid te worden geboden om dit in termijnen te
betalen. De ontwikkeling dat gemeenten boetes en
schulden van individuele schuldeisers van hun
inwoners overnemen en zelf optreden als schuldeiser
moedigen de Jonge Democraten aan. Zo kan immers
voorkomen worden dat burgers nog verder in de
problemen dreigen te komen.
Ook gevangenen en Tbs’ers dienen een menswaardig
bestaan te hebben met uitzicht en hoop op mogelijke
vrijlating. De Jonge Democratenmoedigen controle op
het werken van het gevangeniswezen aan, om
misstanden te voorkomen en aan het licht te brengen.

9.3.5 Re-integratie
Gevangenissen en tbs-klinieken dienen bij te dragen
aan re-integratie, bijvoorbeeld door het aanbieden van
opleidingen en overige leerprogramma’s. De Jonge
Democraten moedigen overgangsprogramma’s,
waarbij ex-gedetineerden en ex-tbs’ers na vrijlating
afbouwende begeleiding krijgen, aan. Naast het
terugdringen van recidive heeft re-integratie zo een
functie om perspectief te bieden aan gedetineerden en
tbs’ers. De Jonge Democraten verzetten zich tegen
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stigmatisering en discriminatie van ex-gedetineerden
en hechten veel waarde aan het geven van een tweede
kans. Zo moet voorkomen worden dat het niet
verkrijgen van een VOG of het verschijnen van een
gestrafte met naam en toenaam in de media, er
onnodig aan in de weg staat dat een gestrafte geen
normaal leven meer kan leiden na het uitzitten van
diens straf.
Re-integratie dient daarnaast te focussen op de
preventie van criminaliteit en recidive, bijvoorbeeld
door vroegtijdige signalering van problemen bij
jongeren en het vervolgens bieden van passende
hulpverlening.

9.4Waarborgen en controle

9.4.1 (Sociale) advocatuur
Iedereen moet in staat worden gesteld om betaalbare
rechtsbescherming te krijgen, alleen zo kan een
rechtvaardige samenleving worden bereikt. De Jonge
Democraten pleiten er dan ook voor dat voldoende
financiële middelen beschikbaar worden gesteld voor
de sociale advocatuur, zodat ookmensenmet een lager
inkomen toegang hebben tot juridische bijstand. De
Jonge Democraten staan voor behoud van het stelsel
van gesubsidieerde rechtsbijstand en achten het
wenselijk dat bewerkstelligd wordt dat ook mensen
met een kleinere portemonnee juridisch advies en
bijstand kunnen krijgen. Zo moedigen de Jonge
Democraten de werkzaamheden van juridische
loketten en rechtswinkels, waar laagdrempelig
juridisch advies kan worden gevraagd, aan. De realiteit
is echter dat sommige zaken te gecompliceerd zijn of
dat een advocaat noodzakelijk is. Gesubsidieerde

tarieven voor sociale advocaten en realistischere
vergoedingen voor de sociale advocaten zelf worden
dan eveneens bepleit.

9.4.2 Onafhankelijke journalistiek en bescherming
klokkenluiders
Persvrijheid en onafhankelijke journalistiek zijn van
groot belang in een democratie. De Jonge Democraten
vinden dan ook dat journalisten zo vrij als mogelijk
moeten kunnen berichten zonder beïnvloeding of
beperkingen door de overheid, mits binnen de
spelregels van democratie. De overheid dient
daarnaast zorg te dragen voor een veilig klimaat waarin
journalisten hun werk kunnen doen. De Jonge
Democraten zijn voorstander van
beschermingsmogelijkheden voor klokkenluiders.
Zowel ten aanzien van fysieke bescherming, alsmede
juridische bescherming, waarbij valt de denken aan de
onmogelijkheid om een klokkenluider vanwege diens
mededeling te ontslaan.

9.4.3 Grond- enmensenrechten
De overheid dient zich bij al haar handelen te bewegen
binnen de ruimte die grond- en mensenrechten
daartoe geven en oog te houden voor een menselijke
maat. De huidige toetsing van voorgestelde wetgeving
aan grond- en mensenrechten door de Raad van State
is ontoereikend. De Jonge Democraten pleiten er dan
ook voor dat niet enkel toetsing van de eerste versie
van een wettekst plaatsvindt en dat daarnaast
mogelijkheden bestaan om de praktische uitwerking
van een wet te voorzien van advies. De (Europese)
rechter komt een belangrijke rol toe nu zij de
mogelijkheid heeft om nationaal beleid aan Europese
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grond- en mensenrechten te toetsen, dit moedigenwe
dan ook toe.

Huidig hoofdstuk 9.4 wordt doorgenummerd naar 9.5

Toelichting De huidige standpunten op het gebied van justitie en
veiligheid focussen met name op het strafrecht en zijn
daarnaast toe aan modernisering. Met deze resolutie
worden uitgangspunten op het bredere beleidsterrein
van justitie en veiligheid geformuleerdmet oog voor de
actualiteit
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Politieke voorstellen

PM01 Bepaalt DenHaag of ikmagNetflixen tijdens de
les?!

Onderwerp Mobieltjesverbod

Indiener(s) [WerkgroepOnderwijs &Wetenschap]

Constaterende dat: Verschillende experts aanraden om een
mobieltjesverbod in te voeren opmiddelbare
scholen;
Zowel de VO-raad als groot deel van de bestuurders
vanmiddelbare scholen tegen een verbod is;
Digitale leermiddelen de les kunnen ondersteunen.

Overwegende dat: Hoewel eenmobiele telefoon een stoorzender kan
zijn, deze ook op verschillendemanieren kan
bijdragen aan de les;
Het niet aan de overheid is om eenmobieltjesverbod
op scholen in te stellen;
Scholen zelf moeten kunnen bepalen hoe zij omgaan
metmobiele telefoons op school;

Spreekt uit dat: Jonge Democraten tegen een landelijk
mobieltjesverbod in de klas zijn en de keuze voor
een verbod aan de scholen over wil laten.

Toelichting https://nos.nl/artikel/2463930-telefoonverbod-op-s
chool-wie-zit-daarop-te-wachten
https://nos.nl/artikel/2471183-experts-tegen-kame
r-die-verslavende-smartphone-moet-de-klas-uit

PM02 Belachelijk studieadvies

Onderwerp Bindend studieadvies (bsa)

Indiener(s) [WerkgroepOnderwijs &Wetenschap]

Constaterende dat: Tijdens corona het bsa al eens is geschrapt in het
hoger onderwijs;
Minister Dijkgraaf vanmening is dat het bsa voor
veel druk zorgt bij studenten;
Uit onderzoek blijkt dat het slecht gaat met de
welzijn van studenten;

Overwegende dat: Het bsa voor een hoge druk bij studenten zorgt;
Te veel druk verlammendwerkt en kan leiden tot
slechtere leerprestaties;
Het bsa geen goed beeld geeft of een student al dan
niet geschikt is voor een opleiding;
Het afschaffen van het bsa zorgt voor een verlichting
van de druk op studenten.

Spreekt uit dat: Het bindend studieadvies moet worden afgeschaft

Toelichting

PM03 Beetje studieadvies

Onderwerp Bindend studieadvies (bsa)

Indiener(s) [WerkgroepOnderwijs &Wetenschap]

Constaterende dat: Tijdens corona het bsa al eens is geschrapt in het
hoger onderwijs;
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Minister Dijkgraaf vanmening is dat het bsa voor
veel druk zorgt bij studenten;
Minister Dijkgraaf het bsa wil verlagen;
Uit onderzoek blijkt dat het slecht gaat met de
welzijn van studenten.

Overwegende dat: Het bsa voor een hoge druk bij studenten zorgt;
Te veel druk verlammendwerkt en kan leiden tot
slechtere leerprestaties;
Het bsa geen goed beeld geeft of een student al dan
niet geschikt is voor een opleiding;
Het verlagen van het bsa zorgt voor een verlichting
van de druk op studenten.

Spreekt uit dat: Het bindend studieadvies moet worden verlaagd
naar 30 studiepunten in het eerste studiejaar

Toelichting Met dit plan van Dijkgraaf wordt het bsa in het
eerste jaar verlaagd naar 30 studiepunten enmoet
een student aan het einde van het tweede jaar alle
60 studiepunten hebben behaald.

PM04 Belangrijk studieadvies

Onderwerp Bindend studieadvies (bsa)

Indiener(s) [WerkgroepOnderwijs &Wetenschap]

Constaterende dat: Minister Dijkgraaf het bsa wil verlagen;
Scholen en universiteiten nu zelf mogen bepalen op
welke hoogte zij het bsa instellen.

Overwegende dat: Het bsa een goede stok achter de deur is voor
studenten;
Het bsa een goedmiddel is om te bepalen of de
student de juiste studie volgt;
Het bsa ervoor zorgt dat studentenmet voldoende
voorkennis doorstromen in hun studie;
De verwachting is dat met een verlaagd bsa veel
studenten alsnog uit zullen vallen in het tweede
studiejaar.

Spreekt uit dat: Scholen en universiteiten zelf de hoogte van het
bindend studieadvies mogen bepalen

Toelichting Dit is hoe het huidige bsa is geregeld

PM05 Stop stilstand, stem vakantie

Onderwerp Verkiezingsdag

Indiener(s) [Afdeling Rotterdam]

Constaterende dat: -De verkiezingen een laag opkomstpercentage
hebben;
-De opkomst vooral bestaat uit gepensioneerde
ouderen die geen verplichtingen
hebben op de dag;
-De verkiezingsdag een van de belangrijkere dagen
in de politiek is.

Overwegende dat: -Bij het vrijmaken van de verkiezingsdag kunnen
jongerenmakkelijker gaan stemmen
doordat zij geen verplichtingen hebben.
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-Een vrije dag geeft ookmeermensen de
mogelijkheid om zich als vrijwilliger in te
zetten voor het tellen van de stemmen.

Spreekt uit dat: De verkiezingsdag een nationale vrije dagmoet
worden

Toelichting

AMPP01 Geenmens is illegaal

Onderwerp Illegalen uit het pp

Indiener(s) [WerkgroepMigratie & Samenleving]

Betreft: 6.9 Integratie van Asielzoekers

Schrap: Illegalen

Vervang door: Uitgeprocedeerde asielzoekers

Toelichting ‘Illegalen’ is geenmooiemanier om naarmensen die
in Nederland verblijven te verwijzen. Met dit
amendement halen we dit uit ons politiek
programma.

AMPP02 Inburgeren: leuker kunnenwe het niet maken, wel
gratis

Onderwerp Gratis inburgeringscursus

Indiener(s) [WerkgroepMigratie & Samenleving]

Betreft: 6.2.3 Participatieproces vanmigranten

Schrap: Deze cursus richt zich op deNederlandse taal,
cultuur, grondrechten, onderwijs en oriëntatie op de
arbeidsmarkt. Het inburgeringtraject moet verplicht
zijn en gratis, mits de cursusmet goed gevolg is
afgelegd.

Vervang door: Deze cursus richt zich op deNederlandse taal,
cultuur, grondrechten, onderwijs en oriëntatie op de
arbeidsmarkt. De inburgeringscursusmoet verplicht
en gratis zijn. Ookmoet de cursus relevant en
actueel zijn.

Toelichting De huidige tekst in het politiek programma
suggereert dat mensen voor de inburgeringscursus
zoudenmoeten betalen wanneer zij hiervoor
zakken. Dit legt onnodige druk op een traject dat
voor demeeste nieuwkomers als stressvol en
verwarrend genoeg is. Inburgeren is een belangrijk
onderdeel van naar Nederland komen, enmoet juist
daarom voor iedereen toegankelijk zijn. Ook voegt
dit amendement toe dat de cursus zowel relevant als
actueel moet zijn, aangezien dit nu nog niet altijd het
geval is.

PM06 Het jaartal 2030 blijft heilig

Onderwerp Stikstof doel 2035 blijft vaststaan

Indiener(s) [Afdeling Leiden-Haaglanden]

Constaterende dat: - Het kabinet stikstof aanpak doelen heeft.
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- De Jonge Democraten vanmening zijn dat de
stikstof aanpak sneller moet.
- De gespreksleider Johan Remkes in zijn rapport
heeft geconstateerd, dat het jaartal 2030
daadwerkelijk aangehoudenmoet worden.
- De gespreksleider Johan Remkes in zijn rapport
heeft geadviseerd, dat er twee ijkmomentenmoeten
komen in 2025 en 2028. Om dan de voortgang van
de stikstof aanpak te toetsen.
- De kwaliteit van de natuur verslechterend door de
stikstof neerslag.

Overwegende dat: - Middels de ijkmomenten het doel 2030 kan blijven
staan, zonder onzekerheden over de haalbaarheid.
- De stikstofcrisis zorgvuldig en spoedig aangepakt
kanworden.
- De politieke discussies over het jaartal 2030
afzwakt.
- De nadruk van de aanpak ligt op het zo spoedig
mogelijk reduceren van de stikstofuitstoot met
perspectief voor de boeren.

Spreekt uit dat: De Jonge Democraten vanmening is dat de
stikstofdoelen van in 2030 bereikt moet zijn, met
inachtneming van de ijkmomenten.

Toelichting https://nos.nl/l/2469664

AMPP03 Van hot naar hermaakt het werken lastig, bij huis
en haard veel minder

Onderwerp Vaste plek voor arbeidsoriëntatie vluchtelingen

Indiener(s) [WerkgroepMigratie & Samenleving]

Betreft: 6.9 Integratie van Asielzoekers

Schrap: Asielzoekers die zichzelf kunnen ontwikkelen door
middel van een dergelijke dagbesteding, kunnen
tevens een bijdrage leveren aan de samenleving en
de economie.

Vervang door: Zo kunnen asielzoekers zo snel mogelijk aan het
werk en een bijdrage leveren aan de samenleving en
de economie. Voor asielzoekers die niet meteen aan
het werk kunnen is dagbestedingmet
arbeidsoriëntatie een goede optie, mits er opwordt
toegezien dat zij niet uitgebuit worden. Hierbij is het
van groot belang dat asielzoekers deze dagbesteding
in een stabiele omgeving krijgen. De overheid dient
daarom te investeren inmeer permanente en
duurzame asielzoekerscentra waar asielzoekers in
de nabijheid van hun familie gebruik kunnenmaken
van onderwijs en arbeidsoriëntatie.

Toelichting Een probleemwaar veel asielzoekers in Nederland
tegenaan lopen in Nederland is de constante
verplaatsing tussen verschillende locaties voor
onderwijs en arbeidsoriëntatie. Voor ons staat
voorop dat asielzoekers zo snel mogelijk aan het
werkmoeten kunnen, maar wanneer dit niet kan is
het belangrijk dat zij in een stabiele omgeving klaar
gemaakt kunnenworden voor de arbeidsmarkt.

PM07 Laat pegasus niet vliegen!
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Onderwerp Pegasus Spyware

Indiener(s) [Afdeling Arnhem-Nijmegen]

Constaterende dat: - Pegasus Spyware wanneer het je device infecteert
alles kan lezen, je locatie kan volgen en zonder dat je
het weet kan geluid kan opnemen, filmen en dingen
op je device kan uploaden.
- Pegasus zonder dat jij iets hoeft te doen je device
kan infecteren (‘zero-click exploit’).
- Pegasus kanworden gebruikt om politici en
journalisten af te luisteren, verkiezingen te
manipuleren en vals bewijs op devices van politieke
tegenstanders te uploaden.
- DeOnderzoekscommissie Pegasus (PEGA) van het
Europees Parlement in haar recente rapport aan de
noodklok trekt over het gebruik van Pegasus in
EU-lidstaten.

Overwegende dat: - Bovenstaandemogelijkheden een ingrijpend en
fundamenteel gevaar vormen voor het functioneren
van de liberaal democratische rechtstaat.
- De EuropeanData Protection Supervisor (EDPS) al
voor een Europees verbod op Pegasus Spyware
heeft opgeroepen.

Spreekt uit dat: Er een Europees gehandhaafd verbodmoet komen
op het gebruik van Pegasus (en soortgelijke)
Spyware.

Toelichting Privacy staat overal enorm onder druk. Pegasus
Spyware doet daar nog een stapje bovenop door het
voor autoritaire leiders extreem eenvoudig temaken
alles te kunnen zien wat je doet, van bij journalisten

tot bij politieke tegenstanders. Dit gebeurt nu al,
zelfs in EU-lidstaten.

Anti-democratischemachtsmisbruik is nog nooit zo
makkelijk geweest en daarom is het tijd Pegasus
Software Europees te verbieden.
(Overigens: ook landelijk gaat het niet altijd lekker
op privacyvlak. Laten we dit thema als JD daarom
weermet beide handen aanpakken!)

Meer informatie:
- Het volledige rapport van PEGA:
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/P
EGA-PR-738492_NL.pdf
- Iets toegankelijker:
https://nos.nl/artikel/2451582-comite-pleit-voor-eu
ropese-spyware-regels
- Podcastvorm:
https://open.spotify.com/episode/0oqmCRHgbocUf
wjUxjsc0j?si=QKRgOSK5S2eu_erd2ZVpVQ

PM08 Blijf uit onze telefoons

Onderwerp ChatControl, Privacy

Indiener(s) [WerkgroepDigitalisering & Automatisering]

Constaterende dat: - De verordening van het Europees Parlement en de
Raad tot vaststelling van regels ter voorkoming en
bestrijding van seksueel misbruik van kinderen,
hierna ChatControl, het screenen van online
verstuurde berichten, foto's, video's, audio en
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videogesprekken en zelfs cloud storage verplicht
maakt;
-ChatControl het effectief gezien onmogelijk maakt
om open source operating systems uit te geven
-ChatControl online anonimiteit effectief onmogelijk
maakt;
-Criminelen al gebruik maken van
communicatieapplicaties die buiten het bereik van
de EU en haar lidstaten vallen

Overwegende dat: -Privacy een groot goed is;
-Open Source software een essentieel deel vormt
van het software landschap;
-Online annonimiteit belangrijk is voor bijvoorbeeld
politiek dissidenten en klokkenluiders;
-Eenmaatregel die vooral gewone burgers raakt in
hun privacy en door criminelen omzeild zal worden
bijzonder onverstandig is.

Spreekt uit dat: De ChatControl verordeningmoet worden
weggestemd en dat D66, Renew Europe en de
Nederlandse regering zich daarvoormoeten
inzetten.

Toelichting

PM09 BENGBENG, into the room (I know youwant it)

Onderwerp Vervangen BENG-norm voor ENG norm

Indiener(s) 5 leden

Constaterende dat: De BENG norm voor gebouwen alleen de
gebouwgebonden energie compenseert;
Hierdoor de gebruiksgebonden energie niet
gecompenseerd wordt;
Slechts 40% van de opgewekte energie
hernieuwbaar hoeft te zijn;
De BENG norm de landelijk geldende norm is
De ENG norm zowel de gebouwgebonden als de
gebruiksgebonden energie compenseert én 100%
hernieuwbare energie eist;
Nederland ernaar streeft in 2050 energieneutraal te
zijn

Overwegende dat: De BENG norm ondermaats is om het bovenstaande
doel te behalen;
De ENG norm bijna volledig energieneutraal is;
Er meerdere Nederlandse steden zijn die de ENG
normwillen gaan introduceren;
Er momenteel veel gebouwdwordt en er dus veel
mogelijkheid is om de ENG normmeteen toe te
passen.

Spreekt uit dat: De ENG-norm de nieuwe landelijke standaardmoet
worden bij het bouwen van gebouwen.

Toelichting BENG = Bijna-energieneutrale gebouwen
ENG = Energieneutrale gebouwen
Gebouwgebonden energie = energie opgewekt voor
het gebouw zelf (Bijvoorbeeld verwarming)
Gebruiksgebonden energie = energie opgewekt
door gebruiksvoorwerpen (bijvoorbeeld computers,
wasmachines)
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AMPP04 Compenseren hoef je niet te leren

Onderwerp Leenstelselcompensatie

Indiener(s) [Afdeling Arnhem-Nijmegen]

Betreft: 13.1.7. Financiering

Schrap: De Jonge Democraten vinden dat iedereen die na de
zomer van 2015 studieschuld heeft opgebouwd
onder het leenstelsel recht heeft op compensatie.
Deze compensatie moet in ieder geval
toegankelijker en uitgebreider zijn dan de nu
aangeboden studievoucher van 2000 euro.

Vervang door: De Jonge Democraten vinden dat iedereen die na de
zomer van 2015 onder het leenstelsel heeft
gestudeerd en nu nog studeert vier jaar recht heeft
op de basisbeurs, zo lang de basisbeurs nog bestaat.

Toelichting De Jonge Democraten zijn voorstander van een
negatieve inkomstenbelasting, die ook de basisbeurs
vervangt. Hiermee zijn zij geen voorstander van de
basisbeurs, maar ook niet van het leenstelsel. Echter
zien zij ook de nadelen in van een relatief kleine
groep die onder andere regelgeving viel ten opzichte
van de groep voor 2015 en na de zomer van 2023.
Daarom zouden degene die nu nog studerenwel
aansprakenmoeten kunnenmaken op de basisbeurs,
waarbij de Jonge Democraten nog steeds streven
naar afschaffing van de basisbeurs, zo gauw als het
negatieve inkomstenbelastingstelsel is ingevoerd.

AMPP05 Frontex kan beter

Onderwerp Vluchtelingen aan Europese buitengrenzen

Indiener(s) [WerkgroepMigratie] [Werkgroep Europese Unie]

Betreft: 9.4.3 Grensbewaking

Schrap: Daarnaast is er niet alleen de verantwoordelijkheid
om grenzen te bewaken, maar ook de
verantwoordelijkheid ommensen aan de Europese
grenzen hulp te bieden. Hiertoe is het van belang dat
doormiddel van Frontex Europese
reddingsoperaties en patrouilles op zee worden
ingericht. Zo wordt voorkomen dat landen de
verantwoordelijkheid voor vluchtelingen op elkaar
kunnen afschuiven.

Vervang door: Daarnaast is er niet alleen de verantwoordelijkheid
om grenzen te bewaken, maar ook de
verantwoordelijkheid ommensen aan de Europese
grenzen hulp te bieden. Frontex draagt deze
verantwoordelijkheidmaar heeft veel misstanden op
het gebied vanmensenrechten begaan. De Jonge
Democraten vinden daarom dat Frontex grondig
hervormdmoet worden en onder beter Europees
toezicht moet komen. De focus van Frontexmoet
hierbij meer humanitair enmindermilitair worden.
Mochten demisstanden bij Frontex zich blijven
herhalen, moet het vervangen door een nieuwe
organisatie een optie zijn.

Toelichting Er is een lange lijst vanmensenrechtenschendingen
door Frontex in de afgelopen jaren. Zo heeft Frontex
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de locatie verstrekt vanmigranten en vluchtelingen
die op zee zijn onderschept en onder dwang zijn
overgebracht naar migrantenkampen in Libië, waar
volgensmensenrechtenadvocatenmisdaden tegen
demenselijkheid worden gepleegd. Daarnaast wordt
Frontex ervan beschuldigd hulpmiddelen enmensen
uit bepaalde gebieden in hetMiddellandse
Zeegebied te hebben teruggetrokken, met de kennis
dat dit tot meer doden zou leiden. Tot slot zijn er
voorbeelden vanmigranten die na aankomst aan de
Griekse kust terug naar zee zijn gebracht en daar zijn
achter gelaten door Griekse autoriteiten.

AMPP06 Geen luxe voor ouders, maar basisbehoefte van het
kind 1

Onderwerp Kinderopvang

Indiener(s) [Afdeling Arnhem-Nijmegen]

6.5.3. Loonkloof tussenmannen en vrouwen

Schrap: De Jonge Democraten vinden dit een onwenselijke
situatie en zijn daarom een voorstander van gratis
kinderopvang.

Toelichting Kinderopvang staat nu kort benoemd in het
hoofdstuk Diversiteit en Participatie en daarnaast
staat er een stuk over voorschoolse educatie in het
hoofdstukOnderwijs. Het is logischer om één stuk in
het politiek programma over kinderopvang te
hebben. Aangezien kinderopvang gezien zoumoeten
worden als basisbehoefte van het kind en niet als

hulpmiddel voor de ouder, zou dit stuk logischerwijs
in het hoofdstukOnderwijs moeten staan.

AMPP07 Geen luxe voor ouders, maar basisbehoefte van het
kind 2

Onderwerp Kinderopvang

Indiener(s) [Afdeling Arnhem-Nijmegen]

Betreft: 13.1.2. Flexibilisering

Schrap: Iedereen hoort de kans te krijgen hun talenten te
ontwikkelen. Elk kind tot vier jaar zou daarom via
voorschoolse educatie al demogelijkheidmoeten
hebben tot een kansrijke instroom in het
basisonderwijs. Financiering hiervanmoet
gesubsidieerd worden via de overheid.

Toelichting Kinderopvang staat nu kort benoemd in het
hoofdstuk Diversiteit en Participatie en daarnaast
staat er een stuk over voorschoolse educatie in het
hoofdstukOnderwijs. Het is logischer om één stuk in
het politiek programma over kinderopvang te
hebben. Aangezien kinderopvang gezien zoumoeten
worden als basisbehoefte van het kind en niet als
hulpmiddel voor de ouder, zou dit stuk logischerwijs
in het hoofdstukOnderwijs moeten staan, echter
moet het daar wel een los tussenkopje krijgen.

AMPP08 Geen luxe voor ouders, maar basisbehoefte van het
kind 3
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Onderwerp Kinderopvang

Indiener(s) [Afdeling Arnhem-Nijmegen]

Betreft: 13.1.9. Leven lang leren

Voeg toe: Een leven lang leren betekent ook demogelijkheid
hebben om van kinds af aan al te leren. Daarom
moet kinderopvang twee dagen in deweek gratis
worden. Kinderopvang stimuleert met name de
taalontwikkeling en emotionele vaardigheden,
waarmee het kansengelijkheid vergroot. Daarom is
het dus voor ieder kind wenselijk om gebruik te
maken van de kinderopvang en dusmoet dit niet
afhangen van het inkomen van de ouders. Deze twee
dagenmoeten zowel voor de volledige dagen bij de
kinderopvang gelden voor kinderen tot vier jaar, als
voor demogelijkheid om twee dagen in deweek
gebruik temaken van de Buitenschoolse Opvang
(BSO).

Toelichting Er is gekozen voor twee dagen in plaats van volledig
gratis, vanwege het feit dat dit simpelweg niet
realistisch is. Hiervoor werken er te weinig mensen
in de kinderopvang en het is ook niet wenselijk dat er
zo veel mensen in de kinderopvangmoetenwerken.
Daarnaast zijn de Jonge Democraten voorstander
van een 30-urige werkweek, waardoor volledig
gratis kinderopvang overbodig is.

PM10 Mi casa es su casa

Onderwerp Woningdelen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening
enMobiliteit]

Constaterende dat: Er eenwoningcrisis is;
De (Stikstof-)ruimte in Nederland schaars is voor
nieuw bouw;
Nederlanders gemiddeldmeer woonoppervlak
hebben danmensen in andere dichtbevolkte
Europese landen;
De norm doormiddel van wetgeving waaronder de
huisvestigingswet gesteld is opmaximaal één
huishouden per woning;
Er op dit moment financiele represailles gebonden
zijn aan het delen van eenwoning en/of het in huis
nemen van een ander huishouden, zoals het
verliezen van een deel van de uitkering en/of
huurtoeslagen.

Overwegende dat: Het gemiddelde woonoppervlak vooral veroorzaakt
wordt door een hoog gehalte
eenpersoonshuishoudens in Nederland en dit aantal
naar verwachting verder zal stijgen;
Het delen van eenwoningmet anderen ervoor kan
zorgen dat er minder huizen nodig zijn.
Het niet toegestaan is ommetmeer dan één
huishouden te zijn ingeschreven op hetzelfde adres.

Spreekt uit dat: Het wettelijk toegestaanmoet worden ommetmeer
dan één financieel zelfstandig en onafhankelijk
huishouden eenwoning te delen.

Toelichting Hiertoe zullen de regels en wetgeving omtrent
belastingen, uitkeringen en toeslagenmoeten
worden aangepast.
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AMPP09 Een eerlijke vergoeding voor demedezeggenschap

Onderwerp Medezeggenschapsversterking

Indiener(s) 7 leden

Betreft: 13.1.5. Medezeggenschap en bestuur

Schrap: "De rechten en plichten van de radenmoet wat de
Jonge Democraten betreft worden uitgebreid en
onderwijsinstellingenmoeten trainingen en
juridische ondersteuning voor de raden gaan
faciliteren om verdere professionalisering te
bevorderen.Daarnaast hoort het aantal betaalde
uren vanmedezeggenschappers in verhouding te
zijn met de verwachte werkzaamheden. Deze
moeten jaarlijks geëvalueerd wordenmet
medezeggenschappers, oud-medezeggenschappers
en bestuurders. Naast een financiële waardering
kan ookworden gedacht aan een niet-financiële
waardering, zoals een certificaat."

Vervang door: "De rechten en plichten van de radenmoet wat de
Jonge Democraten betreft worden uitgebreid en
onderwijsinstellingenmoeten trainingen en
juridische ondersteuning voor de raden gaan
faciliteren om verdere professionalisering te
bevorderen.Daarnaast hoort het aantal betaalde
uren vanmedezeggenschappers in verhouding te
zijn met de verwachte werkzaamheden. Deze
moeten jaarlijks geëvalueerd wordenmet
medezeggenschappers, oud-medezeggenschappers
en bestuurders. De hoogte van de vergoeding voor

studentledenmoet tenminste gelijk zijn aan een
door de overheid vastgesteld landelijke
minimumnorm. Dezeminimumnorm is gebaseerd op
eenminimum aantal uren en een compensatie
conform schaal SA in CAONederlandse
Universiteiten. Naast een financiële waardering kan
ookworden gedacht aan een niet-financiële
waardering, zoals een certificaat."

Toelichting In een aangenomenmotie van de kamer wordt de
regering opgeroepen om richtlijnen vast te stellen
voor de vergoedingen vanmedezeggenschap
(https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/motie
s/detail?id=2022Z08010&did=2022D16132.) Op
dit moment is er namelijk alleen een indicatie van de
Minister over het aantal uren wat de centrale raad
beschikbaar zoumoeten krijgen, maar niet wat dat
betekent in (financiële) ondersteuning en
vergoeding. Met dit amendement nemenwe de
aangenomenmotie mee in het politiek programma,
waarbij we uitspreken dat we vanuit de richtlijnen
ook een landelijke minimumnorm verwachten die
overeenkomtmet een vergoeding voor een
studentassistentschap van gelijke omvang in uren.

AMPP10 Stemmen over stemmen

Onderwerp Verkiezingsopkomst verhogen

Indiener(s) [WerkgroepDemocratie enOpenbaar Bestuur]
[Afdeling Arnhem-Nijmegen]

Betreft: 4.1.5. Meermensen naar de stembus
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Voeg toe: Tot slot kanmen de opkomst verhogen doormensen
toe te staan opmeer locaties te stemmen en langer
de tijd te geven om te stemmen. Dit wil ten eerste
zeggen het verruimen van de tijd waarbinnenmen
kan stemmen. De Jonge Democraten zijn dan ook
voorstander vanmeerdaagse verkiezingen. Ten
tweede zouden kiesgerechtigden in alle
stembureaus binnen het grondgebied van de
politieke eenheid waarvoor zij mogen stemmen, dan
wel de gehele kieskring waar zij onderdeel van zijn,
moeten kunnen stemmen.

Toelichting Als Jonge Democraten zijn wij al vanmening dat de
opkomst van verkiezingen zo hoogmogelijk zou
moeten zijn. Momenteel mag er alleen gestemd
worden in de gemeente waarin je bent ingeschreven.
Echter niet iedereen is altijd aanwezig in de
gemeente waarin die is ingeschreven. Een deel van
demensen geeft dan ook aan niet te zijn gaan
stemmen omdat zij verhinderd waren of geen tijd
hadden. Deze groep kan al betrokkenworden door
hen simpelwegmeer tijd en ruimte te geven om te
stemmen.
https://nos.nl/artikel/2286037-ipsos-onderzoek-wa
arom-nederlanders-niet-naar-de-stembus-gingen
https://nos.nl/collectie/13860/artikel/2373083-ver
kiezingen-in-cijfers-hoge-opkomst-onder-jongeren-
en-zorg-belangrijkste-thema.

AMPP11 Wanneer werkgroepen samenwerken, kanmen een
meesterwerk verwachten 1

Onderwerp Ontwikkelingssamenwerking

Indiener(s) [Werkgroep Buitenlandse Zaken] [Werkgroep
Defensie en Internationale Veiligheid]

Betreft: 2.2.1.2 Ontwikkelingssamenwerking

Schrap: Ontwikkelingssamenwerking bevordert op de lange
termijn stabiliteit en economische ontwikkeling in de
wereld. Daarom zien de Jonge Democraten
ontwikkelingssamenwerking als belangrijke pijler
van het buitenlandbeleid. Door de groeiende
economische ongelijkheid en toenemende
migratiestromen vinden de Jonge Democraten het
moreelnoodzakelijk een bijdrage te leveren aan
stabiliteit en economische ontwikkeling.

Vervang door: Ontwikkelingssamenwerking bevordert op de lange
termijn stabiliteit en economische ontwikkeling in de
wereld. Immers, deze stabiliteit wordt vaak
aangetast door een samenhang van structurele
problemen zoals ongelijkheid, armoede, gebrek aan
vrijheid, mensenrechtenschendingen,
klimaatveranderingen, demografische
ontwikkelingen en slecht bestuur. Daarom zien de
Jonge Democraten ontwikkelingssamenwerking als
belangrijke pijler van het buitenlandbeleid.

Toelichting De huidige alinea’s over
ontwikkelingssamenwerking in de hoofdstukken
Buitenlandse Zaken enDefensie en Internationale
Veiligheid overlappenmet elkaar.Wij zijn als
werkgroepenmeermet elkaar gaan samenwerken
omdat (delen van) de sectoren raakvlakkenmet
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elkaar hebben. Dit blijkt ook in het politiek
programma van de Jonge Democraten het geval te
zijn. Daarom lijkt het ons goed om de stukken over
ontwikkelingssamenwerking, waar deze overlapmet
elkaar hebben, samen te voegen om zodoende het
standpunt van de Jonge Democraten te
verduidelijken.

AMPP12 Wanneer werkgroepen samenwerken, kanmen een
meesterwerk verwachten 2

Onderwerp Ontwikkelingssamenwerking

Indiener(s) [Werkgroep Buitenlandse Zaken] [Werkgroep
Defensie en Internationale Veiligheid]

Betreft: 2. 2.1.2 Ontwikkelingssamenwerking

Schrap: Naast het morele belang van
ontwikkelingssamenwerking profiteert Nederland
als relatief klein landmet een open economie van
stabiliteit in de wereld die gepaard gaat met
ontwikkeling. De Jonge Democraten erkennen dat
de combinatie van economische groei en sociale
ontwikkeling, zoals armoedebestrijding,
mensenrechten, en toegang tot onderwijs,
gezondheidszorg, (digitale) infrastructuur en
bestuurlijke en financiële instituties, inherent is aan
het verbeteren van levensomstandigheden. Hoewel
de Jonge Democraten de private sector een
belangrijke rol toedichten als partners in
ontwikkelingssamenwerking, dient het
ontwikkelingssamenwerkingsbeleid het bevorderen

van deNederlandse export niet als primair doel te
hebben. Dit kan namelijk ten koste gaan van onder
meer armoedebestrijding enmensenrechtenbeleid.

Vervang door: Als relatief klein landmet een open economie heeft
Nederland baat bij stabiliteit in de wereld. Immers,
dit gaat vaak gepaardmet economisch profijt. De
Jonge Democraten erkennen dat de combinatie van
economische groei en sociale ontwikkeling, zoals
armoedebestrijding, mensenrechten, en toegang tot
onderwijs, gezondheidszorg, (digitale) infrastructuur,
en bestuurlijke en financiële instituties, inherent is
aan het verbeteren van levensomstandigheden.
Hoewel de Jonge Democraten de private sector een
belangrijke rol toedichten als partners in
ontwikkelingssamenwerking, dient het
ontwikkelingssamenwerkingsbeleid niet als primair
doel te hebben deNederlandse export te
bevorderen als dit ten koste kan gaat van onder
meer armoedebestrijding enmensenrechtenbeleid.

Toelichting De huidige alinea’s over
ontwikkelingssamenwerking in de hoofdstukken
Buitenlandse Zaken enDefensie en Internationale
Veiligheid overlappenmet elkaar.Wij zijn als
werkgroepenmeermet elkaar gaan samenwerken
omdat (delen van) de sectoren raakvlakkenmet
elkaar hebben. Dit blijkt ook in het politiek
programma van de Jonge Democraten het geval te
zijn. Daarom lijkt het ons goed om de stukken over
ontwikkelingssamenwerking, waar deze overlapmet
elkaar hebben, samen te voegen om zodoende het
standpunt van de Jonge Democraten te
verduidelijken.
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AMPP13 Wanneer werkgroepen samenwerken, kanmen een
meesterwerk verwachten 3

Onderwerp Ontwikkelingssamenwerking

Indiener(s) [Werkgroep Buitenlandse Zaken] [Werkgroep
Defensie en Internationale Veiligheid]

Betreft: 2.2.1.2 Ontwikkelingssamenwerking

Voeg toe: Hoewel ontwikkelingshulp niet altijd het doel heeft
om instabiliteit te verminderen, biedt het wel een
cruciale bijdrage om deze structurele problemen aan
te pakken. Door conflictpreventie wordt voorkomen
dat onveiligheid zich verspreidt en dat later
(militaire) interventie nodig is. Door het monitoren
van oorzaken van conflicten, zoals
mensenrechtenschendingen, ongelijkheid en
klimaatverandering kan preventief worden
gehandeld als een conflict dreigt te ontstaan. Dus
ontwikkelingssamenwerking is een belangrijk
element voor de regionale enmondiale stabiliteit.

Toelichting De huidige alinea’s over
ontwikkelingssamenwerking in de hoofdstukken
Buitenlandse Zaken enDefensie en Internationale
Veiligheid overlappenmet elkaar.Wij zijn als
werkgroepenmeermet elkaar gaan samenwerken
omdat (delen van) de sectoren raakvlakkenmet
elkaar hebben. Dit blijkt ook in het politiek
programma van de Jonge Democraten het geval te
zijn. Daarom lijkt het ons goed om de stukken over
ontwikkelingssamenwerking, waar deze overlapmet

elkaar hebben, samen te voegen om zodoende het
standpunt van de Jonge Democraten te
verduidelijken.

AMPP14 Wanneer werkgroepen samenwerken, kanmen
eenmeesterwerk verwachten 4

Onderwerp Ontwikkelingssamenwerking

Indiener(s) [Werkgroep Buitenlandse Zaken] [Werkgroep
Defensie en Internationale Veiligheid]

Betreft: 2.2.1.2 Ontwikkelingssamenwerking

Voeg toe: Ook in dewederopbouw na een conflict is
ontwikkelingssamenwerking cruciaal voor de
ondersteuning van lokaal bestuur en het creëren
van duurzame economische ontwikkeling en
stabiliteit. De Jonge Democraten pleiten daarom
voor een integrale benadering. Zo kunnen
politiefunctionarissen het plaatselijke
politieapparaat versterken, juristen de rechtsstaat
opbouwen, militairen de krijgsmacht
professionaliseren, donororganisaties het onderwijs
verbeteren en de private sector duurzame
economische groei creëren om de lokale
samenleving te laten gedijen.

Toelichting De huidige alinea’s over
ontwikkelingssamenwerking in de hoofdstukken
Buitenlandse Zaken enDefensie en Internationale
Veiligheid overlappenmet elkaar.Wij zijn als
werkgroepenmeermet elkaar gaan samenwerken
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omdat (delen van) de sectoren raakvlakkenmet
elkaar hebben. Dit blijkt ook in het politiek
programma van de Jonge Democraten het geval te
zijn. Daarom lijkt het ons goed om de stukken over
ontwikkelingssamenwerking, waar deze overlapmet
elkaar hebben, samen te voegen om zodoende het
standpunt van de Jonge Democraten te
verduidelijken.

AMPP15 Wanneer werkgroepen samenwerken, kanmen een
meesterwerk verwachten 5

Onderwerp Ontwikkelingssamenwerking

Indiener(s) [Werkgroep Buitenlandse Zaken] [Werkgroep
Defensie en Internationale Veiligheid]

Betreft: 3.3.5 Ontwikkelingssamenwerking

Schrap: 3.5 Ontwikkelingssamenwerking
Instabiliteit wordt vaak veroorzaakt door een
samenhang van structurele problemen zoals
ongelijkheid, armoede, gebrek aan vrijheid,
mensenrechtenschendingen, klimaatveranderingen,
demografische ontwikkelingen en slecht bestuur.
Hoewel ontwikkelingshulp niet alleen bedoeld is om
instabiliteit te verminderen, biedt het wel een
cruciale bijdrage om deze structurele problemen aan
te pakken. Door conflictpreventie wordt voorkomen
dat onveiligheid zich verspreid en dat later (militaire)
interventie nodig is. Ook in dewederopbouw na een
conflict is ontwikkelingssamenwerking cruciaal voor
de ondersteuning van lokaal bestuur en het creëren

van duurzame economische ontwikkeling en
stabiliteit. De Jonge Democraten pleiten ook hier
voor een geïntegreerde benadering. Zo kunnen
politiefunctionarissen het plaatselijke
politieapparaat versterken, juristen de rechtsstaat
opbouwen, militairen de krijgsmacht
professionaliseren, donororganisaties het onderwijs
verbeteren en de private sector duurzame
economische groei creëren.

Toelichting De huidige alinea’s over
ontwikkelingssamenwerking in de hoofdstukken
Buitenlandse Zaken enDefensie en Internationale
Veiligheid overlappenmet elkaar.Wij zijn als
werkgroepenmeermet elkaar gaan samenwerken
omdat (delen van) de sectoren raakvlakkenmet
elkaar hebben. Dit blijkt ook in het politiek
programma van de Jonge Democraten het geval te
zijn. Daarom lijkt het ons goed om de stukken over
ontwikkelingssamenwerking, waar deze overlapmet
elkaar hebben, samen te voegen om zodoende het
standpunt van de Jonge Democraten te
verduidelijken. Aangezien de vorige 4
amendementen over het vervangen van een deel
wat nu in paragraaf 2.1.2 staat en het verplaatsen
van hetgeen nu in paragraaf 3.5 staat naar paragraaf
2.1.2, moet de overbodige alinea worden geschrapt
uit het politiek programma.

AMPP16 Van de regen in de Drup

Onderwerp Waterschapsverkiezingen

63



Zomercongres der Jonge Democraten

ALV95

Indiener(s) 7 leden

Betreft: 4.3.3.Denk vanuit de burger enmoderniseer de
inrichting van het openbaar bestuur; Na [... resultaat
voor de burger.]

Voeg toe: De Jonge Democraten zien in de wijze waarop de
politiek-gekozenwaterschappen zijn georganiseerd
een schoolvoorbeeld waar herijking van bestaande
taken op zijn plaats zijn. De aantoonbare lage (in
vergelijkingmet andere verkiezingen gezien)
opkomst is een signaal dat vernieuwing hier op zijn
plaats is en doet in zijn huidige staat afbreuk aan de
politieke legitimiteit. Een praktische invulling is om
na het verlopen van de bestuurstermijn, de politieke
benoeming te vervangen door een
sollicitatieprocedure op basis van vakinhoudellijke
kennis op het gebied vanwatermanagement of
vergelijkbare richting en/of relevante werkervaring
op bestuurlijk gebied.

Toelichting Er zijn redenen om te twijfelen aan de voordelen die
politiek gekozenwaterschapbestuurders hebben
boven het benoemen van experts met
vakinhoudelijke kennis c.q. werkervaring.

● Bijna de helft (49%) van deNederlandse
kiesgerechtigden onthoudt zich van
stemmen.

● Kiezers stemmen grotendeels op dezelfde
partij als de provinciepartij of nemen hun
stemadvies over, wat het nut van deze extra
stemming in twijfel trekt.

● Huidige structuur van benoemingen
willekeurig lijkt omdat instanties die gaan

over natuur, milieu en verwante zaken zoals
Staatsbosbeheer ook functioneren zonder
gekozen bestuurders.

PM11 Ruimte voor een dikke BMW

Onderwerp Parkeernormen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening
&Mobiliteit]

Constaterende dat: Demeeste Nederlandse gemeente eenminimum
parkeernorm heeft voor nieuwbouw;
De parkeernorm leidt tot meer ruimte gebruik voor
auto’s;
De grondprijs in Nederland de grootste invloed heeft
op de prijs van woningen;

Overwegende dat: De auto al te veel ruimte inneemt in de openbare
ruimte;
Parkeerplaatsen wordenmeestal niet allemaal
gebruikt, behalve als iedereenmeerdere auto’s
heeft.
Landelijke gebiedenmet slechte OV- verbindingen
meer auto’s nodig hebben ommobiel te zijn;
Het verwijderen van parkeerplaatsen bij
(her)ontwikkelingen ruimte vrijmaakt voormeer
woningen, groen, speelplaatsen of ruimte voor het
OV

Spreekt uit dat: Dat parkeernormenwettelijk moetenworden
omgedraaid naar eenmaximum voor stedelijke en
landelijke gebieden.
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Toelichting

PM12 Het partijverbod als ultimum remedium,maar wat
komt daarvoor?

Onderwerp Escalatieladder om politieke partijen aan te pakken
die democratie en rechtsstaat niet respecteren

Indiener(s) [WerkgroepDemocratie &Openbaar Bestuur]

Constaterende dat: • In de consultatieversie van de nieuweWet op de
politieke partijen (Wpp) een regeling van het
partijverbod is opgenomen;
• Er is in de consultatieversie van deWpp geen
duidelijke escalatieladder is opgenomen om partijen
die de democratische rechtsstaat proberen te
ondermijnen aan te pakken;

Overwegende dat: • Het partijverbod een ultimum remedium is, dat
slechts in uitzonderlijke gevallen aan de orde zal zijn;
• Het belangrijk is dat de overheid ook over andere
instrumenten beschikt om antidemocratische en
antirechtsstatelijke partijen aan te pakken;

Spreekt uit dat: • In deWpp een escalatieladder zoumoetenworden
opgenomen, bestaande uit verschillende gradaties
van instrumenten om antidemocratische en
antirechtsstatelijke partijen aan te pakken.

Toelichting In de consultatieversie van de nieuweWet op de
politieke partijen (Wpp) is een regeling van het
partijverbod opgenomen. Op zichzelf gezien is het
verstandig dat er zo'n bepaling komt, maar het

partijverbod is een uiterste middel, dat slechts in
uitzonderlijke gevallenmoet worden ingezet.

PM13 Kleurquotum

Onderwerp Quotum voormensenmet een andere etnische
afkomst in top bedrijfsleven

Indiener(s) [WerkgroepDiversiteit en Participatie]

Constaterende dat: -Begin 2022 al een quotum voor vrouwen is
ingevoerd, de wet ingroeiquotum en streefcijfers
ingevoerd, om te zorgen voor een evenwichtigere
man-vrouwverhouding in de top van het
bedrijfsleven;
-Slechts 2 procent van de leidinggevenden bij de
overheid een andere etnische achtergrond heeft
(Sociaal Economische Raad);
-Er nog geen quotum is voor een verhouding tussen
Nederlanders en niet-Nederlanders aan de top.
Sommige bedrijven hebben hiervoor eigen beleid,
maar er is nog niets wettelijk vastgelegd.

Overwegende dat: -Meer diversiteit in de top van het bedrijfsleven ook
voordelen voor zowel het bedrijf in kwestie als de
economie heeft.
-Diversiteit aan de top zorgt voor het beter benutten
van talent, verhogen van creativiteit en vernieuwing
in de onderneming. Daarnaast is een bestuur met
een diverse achtergrond gunstig in het
internationale speelveld waarin Nederlandse
bedrijven vaak opereren;
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-Mensenmet een andere etnische achtergrond
helaas vaak gediscrimineerd worden tijdens
sollicitaties en op verkeerde grondenworden
afgewezen voor een baan. Een quotum
verplicht werkgevers op zoek te gaan naar geschikte
kandidatenmet een andere etnische achtergrond;
-Banen in de top vaak via netwerken vergeven
worden die voornamelijk bestaan uit autochtone
Nederlanders en het daardoor erg lastig is voor
mensenmet een andere culturele achtergrond om
ook voor deze banen geselecteerd te worden.
Een quotum zorgt ervoor dat bedrijven (actiever)
naar deze kandidaten op zoek zullen gaan.

Spreekt uit dat: De Jonge Democraten vindt dat er, naast het
bestaande quotum voor vrouwen aan de top van het
bedrijfsleven, een quotummoet komen voormensen
met een andere etnische afkomst.

Toelichting Op 1 januari 2022 is de wet ingroeiquotum en
streefcijfers ingevoerd, ook wel aangeduid als het
“vrouwenquotum”. Met dit quotum is wettelijk
geregeld dat minimaal een derde van de raad van
commissarissen van beursgenoteerde bedrijven
moet bestaan uit vrouwen. Grote vennootschappen
moeten passende en ambitieuze streefcijfers voor
deman-vrouwverhouding in de RvC, het bestuur en
de subtop.

PM14 Nederland is geen rampgebied

Onderwerp Bezuinigingen op het budget voor internationale
armoedebestrijding en noodhulp

Indiener(s) [Werkgroep Buitenlandse Zaken] [Werkgroep
Migratie & Samenleving]

Constaterende dat: Uit de Voorjaarsnota blijkt dat de komende jaren 3,4
miljard euro bezuinigd wordt op het budget voor
internationale armoedebestrijding en noodhulp;

Overwegende dat: Deze bezuinigingen ten koste gaan van het
aanpakken van hoofdoorzaken van conflicten,
klimaatverandering, armoede. De bezuinigingen
gaan ook ten koste van noodhulp;
Deze bezuinigingen voornamelijk ten koste gaan van
de allerarmsten in de wereld raken;
Ruim 100 ontwikkelingsorganisaties oproepen tot
het terugdraaien van deze bezuinigingen;
Ruim 100 ontwikkelingsorganisaties pleiten voor
een plafond voor uitgave voor de kosten voor
asielopvang in Nederland dat uit het
ontwikkelingsbudget betaaldmagworden;

Spreekt uit dat: Het budget voor ontwikkelingssamenwerking
compleet moet worden losgekoppeld van het budget
voor vluchtelingenopvang;

Toelichting

PM15 Geld naar Oekraïne ja, maar ook naar andere
conflictgebieden

Onderwerp Ontwikkelingshulp voor conflictlanden

Indiener(s) [Werkgroep Buitenlandse Zaken]
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Constaterende dat: VVD, D66, CDA en ChristenUnie in hun
regeerakkoord hebben afgesproken ommeer dan de
helft van het extra geld voor ontwikkelingshulp te
kunnen gebruiken voor de opvang van nieuwe
asielzoekers uit Oekraïne in Nederland;
Dit geld is bedoeld voor ontwikkelingshulp in
verschillende landen, waaronder in landenwaar
sprake is van een vergeten oorlog, bijvoorbeeld
Jemen, Syrië, Afghanistan en Somalië.

Overwegende dat: Er een apart budget is voor het conflict in Oekraïne;
Er veel vergeten oorlogen zijn waar ook genoeg geld
naar toemoet;

Spreekt uit dat: Het budget voor ontwikkelingssamenwerking
evenrediger verdeeldmoet worden over projecten
in verschillende conflictgebieden

Toelichting https://fd.nl/opinie/1434362/laat-afrika-niet-betale
n-voor-onze-solidariteit-met-oekraine

PM16 Beeldvorming is ookwat waard

Onderwerp Pedofilie

Indiener(s) [Landelijk Bestuur]

Constaterende dat: Mensenmet pedofilie hier mee geborenworden.
Pedofilie niet standaard wordt behandeld bij
seksuele voorlichting in het onderwijs.
Mensenmet pedofilie een hoge kans hebben in een
zware depressie te raken en zelfmoord te
overwegen.

Overwegende dat: Mensen pedofilie vaak verwarrenmet
pedoseksualiteit, ofwel seksuele handelingenmet
jongeren onder de 16 jaar;
80% van daders van kindermisbruik niet pedofiel
zijn;
Pedoseksulaiteit, vanzelfsprekend, strafbaar is en
kindermisbruik tegengegaan dient te worden;
Mensenmet pedofilie hier vaakmee kunnen
worstelen, zeker tijdens de puberteit
Het vaakmoeilijk is over pedofiele gevoelens te
praten door het risico opmaatschappelijke
uitsluiting
Suïcide en sociaal isolement ook voorkomen dienen
te worden
Voorlichting in het onderwijs leidt tot meer inzicht
en nuance wat pedofilie betreft
Beter maatschappelijk bewustzijn kan helpen in het
terugdringen van kindermisbruik en het sociale
isolement vanmensenmet pedofilie

Spreekt uit dat: Opmiddelbaar onderwijs voorlichting dient te
worden gegeven over pedofilie als seksuele
geaardheid

Toelichting Demotie over pedofilie zoals deze nu op de site
staat heeft voor veel reuring gezorgd. Los van de
gebruikelijke extreemrechtse trolls vielen er echter
ook veel mensen over bepaalde woordkeuzes die
deden impliceren dat demotie opriep tot het
normaliseren van kindermisbruik. Om dit te
verduidelijken hebbenwe als LB demotie wat
herschreven, zodat hij demenig verduidelijkt en
enkele veelvoorkomende anti-LHBTIQ-narratieven
bij voorbaat ontkracht.
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PM17 Fileren

Onderwerp Pedofilie

Indiener(s) [Afdeling Arnhem-Nijmegen]

Constaterende dat: De Jonge Democraten op het zomercongres in 2019
eenmotie hebben aangenomen die uitspreekt dat er
op het middelbaar onderwijs voorlichting dient te
worden gegeven over pedofilie als seksuele
geaardheid;

Dezemotie eens in de zoveel tijd weer opleeft op
Twitter, waardoor je als lid ook door je omgeving
wordt geconfronteerdmet dezemotie

Overwegende dat: Relatief veel huidige leden niet bij de behandeling
van dezemotie in 2019waren;

We vanwege de confrontatie over dit
taboe-onderwerp opnieuwmoeten kijken of de
Jonge Democraten nogwel voor dezemotie zijn

Spreekt uit dat: De Jonge Democraten niet meer achter demotie
‘Denk aan de kinderen’ uit 2019 staan en dat deze
motie daarom van de site moet worden afgehaald.

Toelichting

PM18 ABA therapie, een koud kunstje?

Onderwerp Verbieden van ABA therapie

Indiener(s) [Afdeling Arnhem-Nijmegen] [Werkgroep
Diversiteit en Participatie]

Constaterende dat: - Applied Behaviour Analysis (ABA-) therapie de
afgelopen tien jaar een opmarsmaakte in
Nederland;
- ABA als gedragsveranderde therapie wordt ingezet
bij jonge, autistische kinderen;
- ABA veel emotionele schade veroorzaakt bij
autistische kinderen, waaronder PTSS en depressies;
- ABA kinderen geen handvaten geeft voormoeilijke
situaties, maar zich beperkt tot het wegnemen van
autistisch gedrag;
- Belangenvereniging Nederlandse Vereniging
Autisme (NVA) zich onlangs ook heeft uitgesproken
tegen deze behandeling.

Overwegende dat: - ABA hetzelfde principe hanteert als
homogenezingstherapie;
- ABA in strijd is met het VN-Verdrag handicap;9
- ABA extrememiddelen inzet om neurotypisch
gedrag af te dwingen, zoals het niet (op tijd) geven
van bepaalde basisbehoeften;
-ABA kinderen leert dat ze niet zichzelf mogen zijn,
wat indruist tegen onze liberale kernwaardes.

Spreekt uit dat: ABA therapie verbodenmoet worden.

Toelichting https://neuroelfje.nl/neurodiversiteit/autisme/aba-p
roblematisch/
https://neuroelfje.nl/activisme/alles-over-aba-en-wa
arom-het-schadelijk-is/
https://www.autisme.nl/2023/05/08/veel-klachten-
over-aba-behandelingen/
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PM19 ABA, that's too bad!

Onderwerp Strenge controle op ABA therapie

Indiener(s) [WerkgroepDiversiteit en Participatie] &
[Werkgroep Volksgezondheid,Welzijn & Sport]

Constaterende dat: -Applied Behaviour Analysis (ABA-) therapie de
afgelopen tien jaar een opmarsmaakte in
Nederland;
-ABA als gedragsveranderde therapie wordt ingezet
bij jonge, autistische kinderen;
-Verschillende vormen van ABA veel emotionele
schade veroorzaken bij autistische kinderen,
waaronder PTSS en depressies;
-Deze ABA-vormen in strijd zijn met het VN-Verdrag
handicap;
-Belangenvereniging Nederlandse Vereniging
Autisme (NVA) en LBVSO (belangenvereniging
Speciaal Onderwijs) zich onlangs ook hebben
uitgesproken tegen deze behandeling.

Overwegende dat: -Deze ABA behandelingen dezelfde principes
hanteren als homogenezingstherapie;
-ABA therapie kinderen geen handvaten geeft voor
moeilijke situaties, maar zich beperkt tot het
wegnemen van autistisch gedrag;
-ABA-hulpverleners regelmatig extrememiddelen
inzetten om neurotypisch (niet-autistisch) gedrag af
te dwingen, zoals het niet (op tijd) geven van
bepaalde basisbehoeften;

-ABA therapie kinderen kan leren dat ze niet zichzelf
mogen zijn, wat indruist tegen onze
liberale kernwaardes.

Spreekt uit dat: ABA therapie streng gecontroleerdmoet worden
om toekomstigemisstanden zoveel mogelijk te
voorkomen.

Toelichting https://www.autisme.nl/2023/05/08/veel-klachten-
over-aba-
https://www.autisme.nl/over-autisme/behandeling-
en-begeleiding/wat-vindt-de-nva-van-aba/

https://www.emerald.com/insight/content/doi/10.1
108/AIA-08-2017-0016/full/html
https://nos.nl/l/2476389
https://www.trouw.nl/binnenland/ouders-zoeken-w
anhopig-naar-autismebehandelingen-voor-hun-kind
-ik-vertrouwde-op-de-experts~b43ff6bd0/
https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/nederland/artikel/
5386529/behandeling-autisme-ouders-aba-petitie-
kritiek-goede
https://www.trouw.nl/zorg/ouders-eisen-verbod-op
-autismebehandeling-voor-kinderen~b7ef01d1/

PM20 “Sporten is niet alleen voormannen en vrouwen”

Onderwerp Genderneutrale kleedvoorzieningen in
sportverenigingen en sportcentra

Indiener(s) 7 leden
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Constaterende dat: Verschillende sportverenigingen of sportfaciliteiten
geen genderneutrale kleedkamervoorzieningen
hebben

Overwegende dat: - dat dit voor veel transgender of non-binaire
personen een significante belemmering is in het
sporten
- dat we volgens art. 1 van de grondwet expliciet niet
mogen discrimineren op grond van geslacht.
- dat sport voor iedereen toegankelijk moet zijn en
daarmee ook de voorzieningen die ermee gepaard
gaan.

Spreekt uit dat: De JD vanmening is dat per 2030 in alle
sportaccommodaties met kleedruimten tenminste
een genderneutrale kleedruimte aanwezig dient te
zijn.

Toelichting Om iedereenmee te laten doenmet sport, willen we
ons uitspreken voor een genderneutrale
kleedruimte. Een vorm die vanuit verschillende
sportbonden enNOC-NSFwordt aangeraden en bijv.
ook is geïmplementeerd op studentensportcentrum
in Utrecht is om een één-/tweepersoons kleedkamer
hiervoor in te richten waar iedereen gebruik van kan
maken die dat wil. Clubs die bijvoorbeeld al een
sheidsrechterskleedkamer hebben kunnen deze
bijvoorbeeld daartoe aanpassen. Accomodaties die
dit niet hebben roepenwe dus op om hier in de
komende 6.5 jaar stappen voor te nemen. NOC-NSF:
https://www.knvb.nl/downloads/bestand/7430/advi
es-transgenders-en-sport-nocnsf- .
studentensportcentrumUtrecht:
https://dub.uu.nl/nl/nieuws/genderneutrale-kleedka

mers-bij-sportcentrum-olympos-zijn-voor-iedereen-
toegankelijk

PM21 “M/X/V, kan prima naar dezelfde plee 1”

Onderwerp Genderneutrale toiletten in openbare gebouwen en
onderwijsgebouwen

Indiener(s) 7 leden

Constaterende dat: - Verschillende onderwijsinstellingen en publieke
gebouwen geen genderneutrale toilet/sanitaire
voorzieningen hebben

Overwegende dat: - dat dit voor veel transgender of non-binaire
personen een significante belemmering is in hun
dagelijkse handelen
- dat we volgens art. 1 van de grondwet expliciet niet
mogen discrimineren op grond van geslacht.
- dat openbare gebouwen, scholen, hogescholen en
universiteiten een publieke functie dienen en
daarmee een algemene toegankelijkheid dienen te
hebben voor iedereen

Spreekt uit dat: De JD vanmening is dat in alle publieke gebouwen,
schoolgebouwen, en gebouwen vanMBO,
hogescholen en universiteiten een genderneutrale
toiletvoorziening dient te zijn.

Toelichting Met dezemotie willen we uitspreken dat in alle
publieke gebouwen tenminste één genderneutrale
toiletvoorziening is, omdat dat nu op veel plekken
niet het geval is. Een genderneutraal toilet
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beschikbaar hebben is het absoluteminimum om
iedereenmee te kunnen laten doen.
Transgender Netwerk Nederland heeft eenmooi
overzicht van goede argumenten ommeer
genderneutrale toiletten te hebben, en toiletgebruik
niet meer te scheiden op sekse
(https://www.transgendernetwerk.nl/wp-content/u
ploads/Argumentenkaart-web.pdf).
Verder is ook een toiletkit beschikbaar met tips om
over te schakelen naar meer genderneutraal
toiletgebruik
(https://www.transgendernetwerk.nl/wp-content/u
ploads/TNN-toiletkit-web.pdf ).

PM22 “M/X/V, kan prima naar dezelfde plee 2”

Onderwerp Genderneutrale toiletten in openbare gebouwen en
onderwijsgebouwen

Indiener(s) 7 leden

Constaterende dat: - Verschillende onderwijsinstellingen en
publieke gebouwen geen genderneutrale
toilet/sanitaire voorzieningen hebben

Overwegende dat: - dat dit voor veel transgender of non-binaire
personen een significante belemmering is in hun
dagelijkse handelen
- dat we volgens art. 1 van de grondwet expliciet niet
mogen discrimineren op grond van geslacht.
- dat openbare gebouwen, scholen, hogescholen en
universiteiten een publieke functie dienen en

daarmee een algemene toegankelijkheid dienen te
hebben voor iedereen

Spreekt uit dat: De JD vanmening is dat per 2030 in alle publieke
gebouwen, schoolgebouwen, en gebouwen van
MBO, hogescholen en universiteiten genderneutrale
toiletten de standaard dienen te zijn voor
toiletvoorzieningen.

Toelichting Met dezemotie sprekenwe uit dat we (in publieke
gebouwen) genderneutrale toiletten echt als de
standaard willen zien.Wanneer er goede redenen
voor zijn biedt dit echter wel nog de ruimte voor
uitzonderingenwaarbij een niet-genderneutraal
toilet kan worden aangehouden. Bijv. vanwege
geloof.
Transgender Netwerk Nederland heeft eenmooi
overzicht van goede argumenten ommeer
genderneutrale toiletten te hebben, en toiletgebruik
niet meer te scheiden op sekse
(https://www.transgendernetwerk.nl/wp-content/u
ploads/Argumentenkaart-web.pdf).
Verder is ook een toiletkit beschikbaar met tips om
over te schakelen naar meer genderneutraal
toiletgebruik
(https://www.transgendernetwerk.nl/wp-content/u
ploads/TNN-toiletkit-web.pdf ).

PM23 “Mannen hoeven niet per se een rok aan. En
vrouwen ook niet”

Onderwerp Genderneutrale kledingvoorschriften bij bedrijven
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Indiener(s) 7 leden

Constaterende dat: - Verschillende bedrijven andere
kledingvoorschriften hanteren voor dames en heren.
- Hierbij vaak ook genderneutrale / non-binaire
kledingopties ontbreken

Overwegende dat: - Dat we volgens art. 1 van de grondwet expliciet
niet mogen discrimineren op grond van geslacht.
- Een dergelijk kledingvoorschift niet inclusief is voor
transgender of non-binaire personen.
- Genderspecifieke kledingvoorschiften niet langer
van deze tijd zijn
- Cis-mannen ook een rokmogen dragen, en
cis-vrouwen een broek.

Spreekt uit dat: De JD vanmening is dat de kledingvoorschriften van
bedrijven genderneutraal dienen te zijn, en vrouwen,
mannen, transgender en non-binaire personen
daarmee dezelfde opties krijgen voor kleding op de
werkvloer.

Toelichting Veel bedrijven/ondernemingen hebben specifieke
kledingvoorschriften voormannen en specifieke
voorschriften voor vrouwen.Meer genderneutrale
kleding opties, en de vrijheid om te kiezen bij welke
kledingopties je je prettig voelt zou de standaard
moeten zijn bij bedrijven. Denk bijvoorbeeld aan
luchtvaartindustrie:
https://www.parool.nl/wereld/steward-op-hakken-s
teeds-meer-genderneutrale-uniformen-in-vliegwere
ld~b1502cb4/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.go
ogle.com%2F .

Als een vrouw een rokmag dragen, mag eenman dat
ook, en een non-binair persoon ook. Net zoals dat
geld voor een broek, een stropdas, lage schoenen en
hoge hakken…

PM24 WATER!? Probeer jeme te vergiftigen ofzo

Onderwerp Kaderrichtlijn water

Indiener(s) 7 leden

Constaterende dat: Er een Europese deadline ligt om te voldoen aan de
Europese standaarden van grond- en
oppervlaktewater;
Deze deadline in 2027 ligt;
Momenteel slechts 17% aan deze standaarden
voldoet;
Minister Harbers heeft gezegd dat deze deadline
waarschijnlijk niet gehaald zal worden;
De uitvoering van de plannen volgens
‘gebiedsprocessen’ zal gaan en niet via het Rijk.

Overwegende dat: Er Europese sancties dreigen als 2027 niet gehaald
wordt
Er precies hetzelfde dreigt te gebeuren als met de
stikstofcrisis
Er een flinke opgave ligt om 2027 te kunnen halen

Spreekt uit dat: Het rijk meer regie moet nemen bij het behalen van
de 2027 deadline, onder andere door eenwettelijke
‘stok achter de deur’
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Toelichting https://nos.nl/artikel/2469092-rond-waterbeleid-dr
eigt-zelfde-getouwtrek-als-bij-stikstof
https://www.helpdeskwater.nl/onderwerpen/wetge
ving-beleid/kaderrichtlijn-water/

PM25 Europa heeft de toekomst!

Onderwerp Meer jongeren naar de stembus bij Europese
verkiezingen

Indiener(s) [WerkgroepDemocratie &Openbaar Bestuur]

Constaterende dat: • Bij de vorige verkiezingen voor het Europees
Parlement ongeveer 40% procent van de jongeren
ging stemmen;
•Onderzoek heeft aangetoond dat gerichte
campagnes om de opkomst bij verkiezingen te
verhogen in het verleden buitengewoon effectief
zijn gebleken;

Overwegende dat: • Een hogere opkomst onder jongeren bij de
verkiezingen voor het Europees Parlement wenselijk
is;
• De legitimiteit van het Europees Parlement wordt
vergroot als ookmeer jongeren gaan stemmen;

Spreekt uit dat: • Bij de campagne van de Rijksoverheid ommensen
naar de stembus te krijgen voor de Europese
verkiezingen in het bijzonder aandacht moet zijn
voor de doelgroep jongeren.

Toelichting Een hoge opkomst onder jongeren bij de
verkiezingen voor het Europees Parlement is van

groot belang. Het ministerie van BZK, dat de
opkomstcampagne voor de Europese verkiezingen
coördineert, moet opdracht geven om in de aanloop
naar de Europese verkiezingen niet alleen in filmpjes
en spotjes specifieke aandacht te geven aan het
belang van de EU voor jongeren, maar ook op
jongeren gerichte bijeenkomsten te organiseren en
scholen, universiteiten en festivals te bezoeken om
jongeren op te roepen om te gaan stemmen.

PM26 We spelen toch geenmonopoly?

Onderwerp Doel woningbouw

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting Ruimtelijke Ordening
enMobiliteit]

Constaterende dat: Er volgens de rijksoverheid eenwoningtekort van
300.000woningen is.
Dit woningtekort wordt verwacht op te lopen naar
1.000.000woningen in 2035 zonder nieuwe
woningen.
Het tekort van 160.000woningen in 2035 nog
steeds zal blijvenmet het huidige beleid
Er gesprokenwordt over het statistisch
woningtekort.

Overwegende dat: Er momenteel 440.000woningen in Nederland zijn
die niet permanent bewoondworden.
Hiervan 203.000woningen niet permanent
bewoond zijn omdat het een tweedewoning is.
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Het getal ook woningen bevat die leegstaan doordat
woningenworden gekocht als speculatie en als
investering.
Wanneer het bezit van een tweedewoningmeer
wordt belast enminder winstgevendwordt gemaakt
deze woningen sneller in de omloop kunnen komen.
En dat het in tijden van eenwoningcrisis oneerlijk is
dat zoveel woningen niet permanent bewoond zijn.

Spreekt uit dat: Dat het bezitten van een tweedewoning extra moet
worden belast zodat demaatschappelijke kosten van
woninggijzelen worden betaald.

Toelichting Bron:Ministerie van binnenlandse zaken:
https://www.volkshuisvestingnederland.nl/onderwe
rpen/berekening-woningbouwopgave

PM27 Iedereen krijgt een stem, of je het nuwilt of niet

Onderwerp Opkomstplicht verkiezingen

Indiener(s) 6 leden

Constaterende dat: ● Opkomstpercentages van verkiezingen een
dalende trend hebben in de afgelopen decennia.
● Niet-stemmers vaker behoren tot minder
vermogende en/of praktisch opgeleidemensen.
● Niet-stemmers vaak jongere of oudere zijn.
● Een opkomstplicht vaak leidt tot meer
uitgebrachte stemmen.

Overwegende dat: ● Een democratie beter werkt als zoveel
mogelijk mensen binnen die democratie gehoord
worden.
● Het onwenselijk is als een
volksvertegenwoordigend orgaan gekozen is door
een te beperkte groep van de bevolking.
● Het politiek betrekken van onvoldoende
gerepresenteerde groepen leidt tot een gelijkere
samenleving.

Spreekt uit dat: ● Het (al dan niet blanco) stemmen bij
verkiezingen verplicht moet zijn.

Toelichting https://nos.nl/artikel/2162970-waarom-blijven-milj
oenen-mensen-weg-van-de-stembus-en-wie-zijn-he
t

PM28 Zitten of staan

Onderwerp Toiletten gescheiden naar functionaliteit

Indiener(s) [Afdeling Rotterdam]

Constaterende dat: ●Het in Nederland in veel openbare ruimtes
gangbaar is om gebruikers van toiletten
naar geslacht te onderscheiden.
● Er voor publieke ruimtes en horeca geen
wetgeving bestaat die verplicht tot het
hebben van een apart toilet voormannen en
vrouwen. In bedrijfsruimten geldt dit
wegens een arbeidsomstandighedenbesluit wel.
●Het scheiden van toiletten inmannen- en
vrouwentoiletten problemen creëert voor
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transgenders en non-binaire personen.

Overwegende dat: ●Mannen en vrouwen van elkaar scheiden bij
toiletbezoek stamt uit een tijd dat
vrouwen op dewerkvloer niet gewenst waren en
hun kuisheid beschermdmoest
worden. Die tijd ligt achter ons.
● Toiletten scheiden naar geslacht van de gebruiker
onnodig veel nadruk legt op
gender, wat lastig is voor non-binaire en transgender
personen.
●Voor oudere generaties een genderneutraal toilet
lastig te accepteren of begrijpen
kan zijn.
● Scheiden van toiletten naar functionaliteit (zitten
of staan) een veel logischere keuze
is.
●Door voortaan alle zit-wc’s voor iedereen
ongeacht geslacht beschikbaar temaken
maar apart te houden van de urinoirs, wordt de rij
voor personen die geen sta-wc
willen veel korter.

Spreekt uit dat: Er wetgevingmoet komenwaarin openbare ruimtes
zoals horeca en bedrijfsruimten verplicht worden
toiletten te scheiden naar functionaliteit.

Toelichting

PM29 Politici moeten veilig hunwerk kunnen doen!

Onderwerp Meer en slimmeremiddelen om bedreigingen van
politici aan te pakken

Indiener(s) [WerkgroepDemocratie &Openbaar Bestuur]

Constaterende dat: • Politici op alle overheidsniveau's - Rijk, provincies
en gemeenten - worden achtervolgd doormensen
die het nodig vinden om hen te beledigen, te
bedreigen en soms zelf aan te vallen of schade toe te
brengen;
• Politie enOMop dit moment onvoldoende in staat
zijn om hier een adequaat antwoord op te vinden;
• Sommige politici op dit moment overwegen om te
stoppenmet hunwerk in de politiek;

Overwegende dat: • Het in een democratie van groot belang is dat
politici op een veilige manier hunwerk kunnen doen;
• Het buitengewoon onwenselijk zou zijn als politici
als gevolg van bedreigingen zich gedwongen voelen
om hunwerk neer te leggen;

Spreekt uit dat: • De opsporingscapaciteit voor deze delictenmoet
worden verdubbeld en het voor politici mogelijk
moet worden om voor deze delicten een
verzamel-aangifte te doen;
• Er op het bedreigen en beledigen van politici ook
stevige financiële sancties zoudenmoetenworden
gesteld.

Toelichting Politici moeten veilig hunwerk kunnen doen. Helaas
krijgen politici vandaag de dag steeds vaker te
makenmet bedreigingen of intimidatie. Een strenge
aanpak hiervan is nodig, om te garanderen dat
politici hun belangrijke werk kunnen blijven doen.
Dit raakt ook aan het weerbaar maken van onze
democratische rechtsstaat.
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PM30 (over)STAP-budget

Onderwerp STAP-budget

Indiener(s) [WerkgroepOnderwijs &Wetenschap]

Constaterende dat: Er een tekort is aan praktisch geschooldemensen;
De opzet van het stap-budget geen succes was;
De veranderingen op de arbeidsmarkt door de
invloed van AI gevolgen gaan hebben voor de
beschikbare banen.

Overwegende dat: Er veel banen gaan verdwijnen en bij zullen komen
door de verandering van op de arbeidsmarkt door
o.a. AI en de vergijzing;
Een gratis opleiding in een sector met tekorten de
overstap van banenmakkelijker maakt;
Dezemensen na omscholingmeer kunnen bijdragen
aan de economie;
Omscholing goedkoper is dan jarenlange
uitkeringen;
Het STAP-budget een oplossing had kunnen zijn
voor dezemensen om deel te blijven nemen aan de
arbeidsmarkt;
Een alternatief voor het STAP-budget een oplossing
kan zijn voor zowel arbeidskrapte als werkloosheid;
Nederlanders skere tattas zijn;
Nederlands dol zijn op gratis.

Spreekt uit dat: Een (over)STAP-budget voor een sector met
tekorten wenselijk zou zijn.

Toelichting

PM31 Als je verder kijkt dan Parijs of Berlijn

Onderwerp Meer flexibiliteit in de talen in het vakkenpakket
middelbare school

Indiener(s) [Afdeling Rotterdam]

Constaterende dat: ● Frans en Duits al sinds 1863 verplichte onderdelen
van het onderwijs op demiddelbare school zijn en
alle leerlingen hierin verplicht eindexamenmoesten
doen.
Bij de invoering van deWet op het Voortgezet
Onderwijs in 1968 kregen havo- en
vwo-leerlingen afhankelijk van hun profiel/richting
demogelijkheid om na drie jaar
een of twee talen te laten vallen.
●Wanneer een school ook andere talen aanbiedt,
slechts een van de twee talen Frans
of Duits magworden vervangen door een andere
taal. Havo- en vwo-leerlingen zijn
verplicht om naast Engels twee vreemde talen te
leren enmogen Frans of Duits
verruilen voor Spaans, Russisch, Italiaans, Arabisch,
Chinees of Turks.
Vmbo-leerlingen leren één vreemde taal naast
Engels enmogen deze alleen verruilen
voor Spaans, Arabisch of Turks.

Overwegende dat: ●Het verruimen van de keuze in talen (Duits of
Frans niet verplicht) geeft leerlingen
meermogelijkheid om te kiezen voor een taal waar
ze zelf interesse in hebben, wat
zal leiden tot meermotivatie en leerplezier.
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●Door globalisering zijn niet langer onze
buurlandenDuitsland en Frankrijk voor de
toekomst van deze leerlingen belangrijk. De
mogelijkheid om bijvoorbeeld zowel
Spaans als Chinees te volgen op school in plaats van
Frans/Duits geeft leerlingen de
mogelijkheid om demeest gesproken talen ter
wereld te beheersen.

Spreekt uit dat: Scholen demogelijkheidmoetenmogen bieden aan
havo en vwo leerlingen om zowel Frans als Duits te
verruilen voor een andere vreemde taal op de
middelbare school.

Toelichting

PM32 Het afvalputje van de EU

Onderwerp Afvalverwerking

Indiener(s) [WerkgroepDuurzaamheid]

Constaterende dat: Nederland ongescheiden restafval vanuit Italië en
andere EU-landen importeert om vervolgens in de
verbrandingsoven te stoppen voor energiewinning.
Het overbrengen van afval volgens de EVOA is
toegestaan omdat demilieu-impact door de
Nederlandse verbrandingsovens kleiner is dan bij
lokale verwerking.
Het voor Nederlandse gemeenten en dus de
inwoners wettelijk verplicht is om afval te scheiden.

Overwegende dat: Afvalscheiding past bij een circulaire economie,
omdat gescheiden afvalstromen optimaal kunnen
worden hergebruikt of (wanneer dat voordelig is)
kunnenworden verbrand voor energieopwekking.
Het overbrengen van afval de lokale prikkel om de
afvalverwerking te verbeteren verlaagt.
Het importeren van afval leidt tot extra
stikstofuitstoot, waardoor onnodig extra boeren
moetenworden uitgekocht.
Het scheef is dat de Nederlandse burger tijd en
energie moet besteden aan afvalscheiding terwijl wij
dit niet eisen van de aanbieders van afval.

Spreekt uit dat: Nederlandmoet stoppenmet het importeren van
ongescheiden afval om dit beneden onze
binnenlandse standaard te verwerken.

Toelichting

PM33 Voor altijd ziek in de bijstand

Onderwerp Chronisch zieke jongeren hebben ook recht op
WaJong

Indiener(s) 6 leden

Constaterende dat: Bij het aanvragen van eenWajong uitkering er in de
huidige beoordeling van het arbeidsvermogen geen
rekening wordt gehoudenmet onzichtbare
ziekteverschijnselen. (Zoals chronischemoeheid of
beperkt concentratievermogen.
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Chronisch zieke jongeren sinds hun jeugd ziek zijn en
daardoor altijd een beperkt arbeidsvermogen zullen
hebben.
Deze jongeren, alleen omdat ze werken, niet in
aanmerking komen voor eenWaJong uitkering.
In de huidigeWaJong alleen jongerenmet nul
arbeidsvermogen een uitkering krijgen.
De huidige regeling zo streng is dat veel chronisch
zieke jongeren alleen nog in de bijstand een
uitkering kunnen krijgen en in de participatiewet
terecht komen.

Overwegende dat: De participatiewet niet werkt voor chronisch zieken.
Werkenmet een chronische ziekte juist moet
worden beloond ipv afgestraft.
Door het strenge beleid veel chronische zieke
jongvolwassenen gedwongenworden bij hun ouders
te blijven wonen, omdat op zichzelf gaan niet te
betalen is.

Spreekt uit dat: Chronisch zieke jongeren die ondanks hun beperkte
arbeidsvermogenwillen én kunnenwerken, in
aanmerkingmoeten kunnen komen voor een
Wajong uitkering.

Toelichting Het UWVhanteert zulke strenge regels voor een
WaJong dat bijna niemand er nog in aanmerking
voor komt. Je moet haast verlamd zijn wil je het
UWVovertuigen dat je écht niet kanwerken.
Daarnaast stellen ze te technisch een
arbeidsvermogen vast dat niet rekening houdt met
onzichtbare ziekteverschijnselen. Deze hebben
namelijk ook veel invloed op iemand’s
arbeidsvermogen.

PM34 Verklaar deWIA 100% arbeidsongeschikt

Onderwerp HuidigeWIA uitkeringmoet op de schop

Indiener(s) 6 leden

Constaterende dat: De Internationale Arbeidsorganisatie van de
Verenigde Naties (ILO) oordeelt dat Nederlandmet
deWIA in strijd handelt tegen het
arbeidsongeschiktheidsverdrag.

Tegen de afspraken in van het verdrag krijgen
mensen die minder dan 35% procent
arbeidsongeschikt zijn, geen uitkering énwordt het
inkomen van de partner meegewogen.
Werkendenmet een hoog salaris vaak wel recht op
eenWIA-uitkering hebben, maar werkendenmet
een lager salaris, vaak géén recht hebben op een
uitkering

Overwegende dat: Mensenmet onzichtbare ziekteklachten,
bijvoorbeeld longcovidpatienten, te langmoeten
wachten tot hun arbeidsvermogen bepaald is en
daardoor te lang in onzekerheid verkeren.
Er door het huidige, strenge beleid
arbeidsongeschiktenmet lagere lonen vaak
uitkomen op bijstandsniveau uitkeringen.
De Verenigde Naties een ‘vernietigend’ oordeel velt
over deWIA uitkering

Spreekt uit dat: Het UWVdie deWIA beheert en uitbetaald, de
afgesproken regels van het V.N.
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arbeidsongeschiktheidsverdragmoet naleven en dus
een inclusiever, humaner beleid moet voeren

Toelichting https://www.bnnvara.nl/zembla/artikelen/vernietige
nd-oordeel-verenigde-naties-over-wia-uitkering

PM35 Are you suggesting datacentersmigrate?

Onderwerp Opstellen van een Europees Spreidingsplan voor
Datacentra

Indiener(s) [WerkgroepDigitalisering & Automatisering]

Constaterende dat: - Sommige landen in Europa aanzienlijk meer
oppervlakte hebben dan andere, wat kansen biedt
voor een betere spreiding van datacentra over het
continent
- Datacentra een essentiële rol spelen in demoderne
samenleving en economie, waarbij ze cruciale
infrastructuur vormen voor digitale diensten en de
opslag en verwerking van gegevens
- Europese bedrijven gestimuleerdmoetenworden
om te profiteren van de voordelen van datacentra in
termen van nabijheid, efficiëntie en beveiliging, om
zo de Europese digitale economie te versterken

Overwegende dat: - Een evenwichtige spreiding van datacentra in
Europa kan bijdragen aan een gelijkmatige
ontwikkeling van digitale infrastructuur en
economische groei in verschillende regio's
- Het belangrijk is om demilieueffecten van
datacentra te beperken en te streven naar een
duurzame digitale infrastructuur, waarbij datacentra

aan strikte milieueisenmoeten voldoen, zoals
energie-efficiëntie en het gebruik van hernieuwbare
energiebronnen

Spreekt uit dat: De Europese Commissie en relevante nationale
instanties een Europees spreidingsplan voor
datacentramoeten opstellen, waarbij wordt
gestreefd naar een evenwichtige verdeling over
verschillende regio's in Europa

Toelichting

PM36 Megmet de printocracy!

Onderwerp Verplichting van Printer Fabrikanten tot
Ondersteuning van Third-Party Cartridges en
Gebruik van eenOpenbare Standaard

Indiener(s) [WerkgroepDigitalisering & Automatisering]

Constaterende dat: - Printerfabrikanten, zoals HP, opnieuwmaatregelen
hebben genomen om third-party cartridges te
blokkeren, wat resulteert in een beperkte
keuzevrijheid voor de consumenten
- Het blokkeren van third-party cartridges door
printerfabrikanten demarktwerking verstoort en
eenmonopoliepositie creëert, wat nadelig is voor
concurrentie en innovatie in de sector
- Het gebruik van third-party cartridges vaak
kostenbesparend is en duurzaamheid bevordert,
aangezien ze vaak gerecycled kunnenworden,
waardoor er minder afval ontstaat
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Overwegende dat: - Printerfabrikanten vaak een gesloten ecosysteem
creëren door het blokkeren van third-party
cartridges, waardoor gebruikers gedwongenworden
om hun eigenmerk cartridges te kopen, wat
resulteert in hogere kosten
- Recentelijk, in artikelen gepubliceerd door diverse
nieuwsbronnen, waaronder het bekend is geworden
dat HPweer third-party cartridges aan het
blokkeren is op hun printers, waardoor gebruikers
beperkt worden in hun keuzevrijheid
- Het waarborgen van keuzevrijheid voor
consumenten een belangrijk principe is en bijdraagt
aan een gezondemarktwerking
- Het ondersteunen van third-party cartridges kan
leiden tot lagere kosten voor consumenten en
bedrijven, waardoor printen betaalbaar blijft
- Het bevorderen van een openbare standaard voor
cartridges de compatibiliteit tussen printers en
cartridges zou vergroten, wat gunstig is voor zowel
consumenten als fabrikanten

Spreekt uit dat: - Printerfabrikanten verplicht moetenworden om
third-party cartridges te ondersteunen op hun
printers
- Printerfabrikantenmoeten verplicht worden om
een openbare standaard te gebruiken voor
cartridges, zodat compatibiliteit tussen printers en
cartridges gewaarborgdwordt

Toelichting

PM37 Generatieve AI

Onderwerp Generatieve AI

Indiener(s) 6 leden

Constaterende dat: Jongeren in toenemendemate worden
geconfronteerdmet generatieve kunstmatige
intelligentie (AI) in hun dagelijks leven;

Overwegende dat: Het essentieel is dat jongeren leren omgaanmet
generatieve AI en de bijbehorende ethische en
maatschappelijke vraagstukken;
AI jongeren demogelijkheid biedt om hun
creativiteit te ontwikkelen en innovatieve ideeën te
genereren;
het onderwijs een cruciale rol speelt in het
voorbereiden van jongeren op de snelle
veranderingen en uitdagingen in demoderne
wereld;
Dezemotie geschreven is door chatGPT;

Spreekt uit dat: Een introductie tot generatieve AI zo spoedig
mogelijk moet worden geïntegreerd in het
middelbare school curriculum.

Toelichting

PM38 Andere landen hebben de evacuatie sneller
ge(Soe)daan

Onderwerp Samen evacuerenwe sneller

Indiener(s) [Werkgroep Buitenlandse Zaken]
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Constaterende dat: De evacuatie van Nederlanders uit Soedan
langzamer op gang is gekomen ten opzichte van
andere EU lidstaten;
Een Nederlands staatsburger door één van de
strijdende partijen is ontvoerd;
Voornamelijk wordt gevochten in stedelijk gebied
waar relatief gezien veel EU inwoners wonen;
De Jonge Democraten voorstander is dat Europese
landen in EU-verband intensiever moeten gaan
samenwerken, en voorstander is van de versterking
van EU-instrumenten om crises te kunnen
bestrijden;

Overwegende dat: EU burgers niet altijd in staat zijn om eigenhandig
conflictgebieden te ontvluchten;
Nationale autoriteiten niet in staat zijn om de
veiligheid van EU-burgers te waarborgen in het
geval van een uitbrekend conflict;
Individuele lidstaten vaak niet over het benodigd
materieel en luchtmachtbasissen in de regio
beschikken om de eigen burgers op veilige wijze te
evacueren;
Het Europees Coördinatiecentrum voor noodhulp in
het leven is geroepen om de levering van hulp aan
door rampen getroffen landen door lidstaten te
coördineren;

Spreekt uit dat: DeNederlandse overheidmeer personeel moet
detacheren bij het Europees Coördinatiecentrum
voor noodhulp om de evacuatie vanwege rampen of
conflicten van EU burgers te coördineren

Toelichting De paspoorten van een aantal mensen die meewilde
met de evacuatievlucht lagen nog op de ambassade

die gesloten was dus dezemensen konden niet
reizen.
https://edition.cnn.com/2023/04/28/africa/sudan-e
vacuations-passports-western-embassies-intl/index.
html

PM39 Samen is beter dan alleen

Onderwerp Massale evacuatie van EU burgers faciliteren

Indiener(s) [Werkgroep Buitenlandse Zaken] [Werkgroep
Europese Unie]

Constaterende dat: De evacuatie van Nederlanders uit Afghanistan en
Soedan langzamer op gang is gekomen dan andere
EU lidstaten;
De Jonge Democraten voorstander is dat Europese
landen in EU-verband intensiever moeten gaan
samenwerken, en voorstander is van de versterking
van EU-instrumenten om crises te kunnen
bestrijden;

Overwegende dat: EU burgers niet altijd in staat zijn om eigenhandig
conflictgebieden te ontvluchten;
Nationale autoriteiten niet in staat zijn de veiligheid
van EU-burgers te waarborgen in het geval van een
uitbrekend conflict of een grootschalige
natuurramp;
Individuele lidstaten vaak vaak niet over het
benodigdmaterieel, personeel en
luchtmachtbasissen in de regio beschikken om de
eigen burgers op veilige wijze te evacueren;
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Het Europees Coördinatiecentrum voor noodhulp in
het leven is geroepen om de levering van hulp aan
door rampen getroffen landen door lidstaten te
coördineren;

Spreekt uit dat: DeNederlandse overheid in EU-verband
risicobeoordelingenmoet gaanmaken om risicovolle
of rampgevoelige gebieden te identificeren en naar
aanleiding hiervan evacuatieplannen op te stellen
voor het geval dat massa-evacuatie van EU inwoners
nodig is.

Toelichting De paspoorten van een aantal mensen die meewilde
met de evacuatievlucht lagen nog op de ambassade
die gesloten was dus dezemensen konden niet
reizen
https://edition.cnn.com/2023/04/28/africa/sudan-e
vacuations-passports-western-embassies-intl/index.
html

PM40 Willem de Laatste heeft toch ook recht op een
afscheidsfeest

Onderwerp Koningsdag

Indiener(s) [Afdeling Rotterdam]

Constaterende dat: Nederland 11 officiële feestdagen telt waarvan twee
altijd op een zondag;
●Van de 11 is bevrijdingsdag geen vrije dag;
●Acht van de elf feestdagen zijn gebaseerd op een
christelijke dag;

●De Jonge Democraten voorstander zijn voor het
afschaffen van demonarchie.

Overwegende dat: Wanneer demonarchie wordt afgeschaft,
koningsdag als feestdag zal verdwijnen;
●Nederlanders dan deminste vrije feestdagen
krijgen uit de gehele EU;
● Een vrije feestdag die niet gekoppeld is aan het
christelijke geloof door iedereen
gevierd kanworden.

Spreekt uit dat: Wanneer demonarchie is afgeschaft, Koningsdag
moet worden vervangen door een
Ontkroningsdag ter viering van de dag dat we een
republiek zijn geworden.

Toelichting

PM41 De vervuiler betaalt in alle sectoren

Onderwerp EU ETS en CBAM

Indiener(s) 5 leden

Constaterende dat: -Het EU EMissions Trading System (EU ETS) het
grootste emmissierechten systeem in dewereld is;
-Vanaf 2026 de gratis uitgegeven emmissierechten
significant worden afgeschaald;
-Het EU ETS nu slechts 40% van de EU uitstoot
omvat;
-Het Carbon Border AdjustmentMechanism
(CBAM) in het leven is geroepen om producenten
van buiten de EU geen voordeel te geven over
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producenten binnen de EU omdat zij zich niet aan
het EU ETS hoeven te houden;
-Het CBAM, wanneer het in volle werking is,
ongeveer 50% de uitstoot dekt die door het EU ETS
is gedekt.

Overwegende dat: -De Jonge Democraten voorstander zijn van een
vervuiler betaald systeem;
-Het EU ETSmet het afbouwen van de gratis
uitgegeven emmissierechten naar een vervuiler
betaald systeem toe aan het groeien is;
-Er voor alle uitstoot betaald zoumoetenworden in
een vervuiler betaald systeem;
-Het onwenselijk is om het EU ETS te kunnen
omzeilen door producten buiten de unie te
produceren.

Spreekt uit dat: De Europese Unie het EU ETS en CBAMmoet
uitbreiden naar alle broeikasgasproducerende
sectoren.

Toelichting

PM42 Voor iedereen een regenton

Onderwerp Waterhuishouding nederland

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening
&Mobiliteit]

Constaterende dat: DeOmgevingswet alle regelgeving van de fysieke
leefomgeving bundelt;

Gemeenten geen juridisch geldend document
hoeven temaken voor het waterbeheer;
Volgens demilieuregelgeving het watersysteem in
2050 klimaatrobuust moet zijn;
Gemeentenmoeten op dit moment een scheiding
moeten inpassen tussen een privaat en publiek
waterprobleem.

Overwegende dat: Bij nieuwbouw in demeeste gemeenten een
waterberging gerealiseerdmoet worden van 60mm;
Wateroverlast niet stopt bij de perceelsgrens;
Voor bestaande bebouwing geen extra waterberging
wordt gerealiseerd;
Gemeenten bij vervanging van het riool alleen
berging realiseren voor openbaar gebied;
Openbaar gebied in demeeste steden schaars is;
Wijkwaterplannen een afspraak en plan is tussen
bewoners en de gemeente waarin een bestaand
gebied gezamelijk wordt opgewaardeerdmet een
waterberging voor het volledige gebied.

Spreekt uit dat: het opstellen en uitvoeren vanwijkwaterplannen
moet worden opgenomen in deOmgevingswet.

Toelichting

PM43 Kunnenwe het een keer niet over witte (hetero)
mannen hebben?

Onderwerp Genderverschillen in de zorg

Indiener(s) [Werkgroep VolksgezondheidWelzijn en Sport]
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Constaterende dat: Genderverschillen een significante rol spelen bij
ziektebeelden en gezondheidsuitkomsten;
Wetenschappelijk onderzoek naar ziektes een
cruciale rol speelt bij het begrijpen, voorkomen en
behandelen van verschillende
gezondheidsaandoeningen;

Overwegende dat: Er een historische neiging bestaat om
wetenschappelijk onderzoek voornamelijk te richten
opmannen en ziektes die primair bij mannen
voorkomen;
Deze eenzijdige focus opmannen onvolledig beeld
geeft van de gezondheidsrisico's en behoeften van
vrouwen enmogelijk leidt tot ongelijkheden in
diagnose, behandeling en zorgkwaliteit
Het van groot belang is omwetenschappelijk
onderzoek gelijkwaardig te verdelen over beide
geslachten en ook ziektes die voornamelijk bij
vrouwen voorkomen serieus te onderzoeken;

Spreekt uit dat: De Jonge Democraten hetMinisterie van VWS op
dragen eenwerkgroep op te zetten die specifiek
gericht is op het onderzoeken van genderverschillen
in relatie tot ziektebeelden in de gezondheidszorg
De bevindingen en aanbevelingen van dewerkgroep
te integreren in het gezondheidsbeleid,
zorgprotocollen enmedische opleidingen om zo de
bewustwording van genderverschillen te vergroten
en de kwaliteit van zorg te verbeteren;

Toelichting

AMPP17 Privatiseren van de zorg werkte toch ook al niet

Onderwerp Sociale huurwoningen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening
&Mobiliteit]

Betreft: Betreft 7.5.2 Sociale huursector

Schrap: De Jonge Democraten pleiten voormeer
mogelijkheden voor huurders om de sociale
huurwoning te kopen

Vervang door: De Jonge Democraten pleiten voor een verbod op
het verkopen van de sociale woningvooraad. Het
doel is om te voorkomen dat het aantal sociale
huurwoningen niet nog verder zal dalen. Dit
vergemakkelijkt het verkijgen vanmeer betaalbare
woningen.

Toelichting

AMPP18 Wewillen toch niet Prins Bernard junior als
minister vanwonen

Onderwerp Sociale huurwoningen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening
&Mobiliteit]

Betreft: Sociale huurwoningen
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Schrap: De Jonge Democraten pleiten voormeer
mogelijkheden voor huurders om de sociale
huurwoning te kopen

Toelichting

PM44 Het eindexamen is zelf onvoldoende

Onderwerp EindexamenNederlands

Indiener(s) [WerkgroepOnderwijs &Wetenschap]

Constaterende dat: De onderwijsinspectie oproept eenminimum van
een voldoende voor het eindexamenNederlands als
voorwaarde voor slagen te hanteren;
De kwaliteit van het eindexamenNederlands al
jaren een discussiepunt is.

Overwegende dat: Het eindexamenNederlands op dit moment geen
goedemaatstaf is van daadwerkelijke beheersing
van deNederlandse taal;
Het eisen van een voldoende daarom niet
garandeert dat de Nederlandse taal op niveauwordt
beheerst.

Spreekt uit dat: Het eindexamenNederlands kwalitatief moet
verbeteren voordat het een voorwaarde kan zijn om
te slagen.

Toelichting Het eindexamenNederlands staat niet bekend om
zijn kwaliteit. De afgelopen jaren is er jaarlijks
discussie over demanier van toetsing. Het
eindexamen is op dit moment een oefening van
tekstbegrip, waarbij zelfs de schrijvers van de

teksten die behandeld worden veel foutenmaken.
Het verwachten dat scholieren een voldoende halen
op een eindexamen dat kwalitatief niet goed is, is
nonsens en de omgekeerde wereld.

Bronnen:
www.volkskrant.nl%2Fcolumns-opinie%2Fopinie-laa
t-examen-nederlands-jongeren-echt-voorbereiden-
op-hun-vervolgstudies~b07def08

PM45 Polariserend onderwijs of Latijnse les van Baudet
voortaan zelf betalen

Onderwerp Geen publieke financieringmeer voor bijzonder
onderwijs

Indiener(s) [Afdeling Rotterdam]

Constaterende dat: Sinds 1920 grondwettelijk is vastgelegd is dat
bijzondere scholen financieel
gelijkgesteld zijn aan openbare scholen en dus in
gelijke mate aanspraakmaken op
overheidsfinanciering.

Overwegende dat: Bijzonder onderwijs tot problemen leidt. Recentelijk
kwam naar buiten dat
respectievelijk reformatorische en salafistische
onderwijsinstituten het
homohuwelijk en de Nederlandse cultuur als
verwerpelijk onderwijzen.
●Uit sociologisch onderzoek blijkt dat vooroordelen
universeel verminderd worden als
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verschillende groeperingenmet elkaar in contact
komen. Hoe jonger dit gebeurt, hoe
sterker het effect (Thomas Pettigrew, University of
California).
●Het arbitrair wordt welke denkbeelden gangbaar
genoeg zijn om als grondslag voor
een school te dienen. Zowordt volgens onze huidige
opvatting van onderwijsvrijheid
de stichting van “Forum voor Democratie-scholen”
lastig aanvechtbaar. Deze scholen
zullen bijdragen aan toekomstige polarisatie en
daarmee instabiliteit. Hier moet de
Nederlandse overheid niet (financieel) aan bijdragen.
●Het financieren van bijzonder onderwijs met
publiek geld in strijd is met de scheiding
tussen kerk en staat, omdat de staat hierdoor betaalt
voor onderwijs met vaak een
religieuze invloed.
● Er voldoende buitenschoolse instituten zijn die
overtuigingen van ouders kunnen
ondersteunen. Daarnaast kunnen ouders ook zelf
financieel bijdragen aan bijzonder
onderwijs als ze dit belangrijk vinden.

Spreekt uit dat: Artikel 23 van de Grondwetmoet worden aangepast
zodat bijzonder onderwijs niet
meer financieel gelijkgesteld wordt aan openbaar
onderwijs.

Toelichting Artikel 23 van de grondwet regelt dat zorg voor en
toezicht op het onderwijs een taak is van
de overheid en het geven van onderwijs vrij is. De
wetgever is bij het toezicht verplicht om

rekening te houdenmet ieders levensbeschouwing.
Over de financiering van het bijzonder
onderwijs staat in het artikel:
“Het bijzonder algemeen vormend lager onderwijs,
dat aan de bij de wet te stellen
voorwaarden voldoet, wordt naar dezelfdemaatstaf
als het openbaar onderwijs uit de
openbare kas bekostigd."Dewet stelt de
voorwaarden vast, waarop voor het bijzonder
algemeen vormendmiddelbaar en voorbereidend
hoger onderwijs bijdragen uit de openbare
kas worden verleend.”

PM46 Geschaalde Dividendbelasting

Onderwerp (mega)winsten en dividendbelasting

Indiener(s) [Afdeling Leiden-Haaglanden]

Constaterende dat: - Volgens onderzoek vanDeloitte samenmet het
Nibud en de Universiteit Leiden 60% van de
Nederlanders “financieel ongezond of kwetsbaar” is,
terwijl dit vorig jaar nog 50%was.
- De groeiende armoede in Nederland van het
afgelopen jaar schrijnende situaties tot gevolg heeft.
- Onder andere energiebedrijven en
voedselbedrijven, zoals Shell en Unilever, het
afgelopen jaar megawinsten geboekt hebben,
waarbij aandeelhouders grote bedragen aan
dividend hebben ontvangen.

Overwegende dat: - Deze ontstane tegenstelling tussen een grote
groepmensenmet financiële nood enmegawinsten
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voor bedrijven en aandeelhouders onverdedigbaar
en onacceptabel is.
- Er een verschil is tussen kleinere (familie)bedrijven
en grote bedrijven

Spreekt uit dat: Er een nieuw dividendbelastingstelsel moet worden
ontwikkeldmet schalen op basis van de behaalde
winst, zowel absoluut als relatief gezien.

Toelichting De bedoeling van het toevoegen van schalen in de
dividendbelasting op basis van een combinatie van
zowel een absolute verdeling als een relatieve
verdeling (vergelekenmet eerdere geboekten
winsten of de omvang van het bedrijf), is dat dit twee
vliegen in een klap slaat. Door de absolute verdeling
kan er onderscheid worden gemaakt tussen kleine
en grote bedrijven. En door de relatieve verdeling
kan dividend dat voortvloeit uit grotemegawinsten
zwaarder worden belast, terwijl de ‘gezondere’
winstenminder zwaar worden belast.

PM47 Dirty job (but somebody’s gotta do it)

Onderwerp strategische onafhankelijkheid

Indiener(s) [WerkgroepDuurzaamheid]

Constaterende dat: Niet-EU landen steeds vaker een onbetrouwbare
handelspartner blijken. Dit is zowel een direct als
een indirect gevolg van oorlogen. Ook
handelsoorlogen, die vaak economisch-strategisch
of politiek van aard zijn, dragen bij aan deze lagere
betrouwbaarheid.

Het voortbestaan van vervuilende bedrijfssectoren
in Nederland en de EU vanuit
duurzaamheidsoverwegingen onzeker is.

Overwegende dat: Toegang tot onder andere voedsel, drinkwater,
medicijnen, bouwmaterialen en chips cruciaal is om
onzemaatschappij en economie in stand te houden.
Het zelf produceren van bepaalde goederen veel
meer zekerheid geeft over de beschikbaarheid ervan
dan deze vanuit buiten de EU temoeten importeren.

Spreekt uit dat: Naast overwegingenmet betrekking tot
duurzaamheid ook economisch-strategische
overwegingen een leidende rol moeten spelen bij
besluitvorming over het voortbestaan van een
bedrijfssector binnenNederland en de EU.

Toelichting

PM48 Twee vliegenmet een paneel

Onderwerp Ruimtelijke inpassing rondom zonnepanelen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening
&Mobiliteit]

Constaterende dat: Nederlandmaar beperkt ruimte heeft voor alle
doelstellingen;
Op een stuk grondmeerdere functies tegelijkertijd
mogelijk zijn;
Zonnevelden een stuk gras of landbouwgrond
veranderen in een stuk gras met zonnepanelen;
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Overwegende dat: Locaties geschikt voor zonnevelden ook geschikt zijn
voor andere functies zoals natuur, waterberging of
bebouwing;
Een dubbelbestemming in een gebied zorgt voor
meer (maatschappelijk) baten;
Door een dubbelbestemming is er minder ruimte
nodig om landelijke opgaven op te lossen zoals
klimaatadaptatie.

Spreekt uit dat: opwekking van zonne-energie altijd een secundaire
functie moet zijn bij de inrichting van een gebied.

Toelichting

PM49 Schattigemassamoordenaars 1

Onderwerp Huiskatten

Indiener(s) [WerkgroepDuurzaamheid]

Constaterende dat: Elk jaar worden in Nederland rond de 200miljoen
vogels gedood door loslopende katten. Daarnaast
vele andere kleine dieren.
In Nederland 2,9miljoen huiskatten leven, die
vrijwel allemaal zelfstandig naar buiten kunnen.

Overwegende dat: De Jonge Democraten zien het al als doel om de
biodiversiteit in Nederland te beschermen.
Windmolens door velen worden veracht vanwege
het doden van vogels, terwijl het aantal slachtoffers
door katten honderden keren groter is.

10% van de EU-begroting (180miljard euro op
jaarbasis) wordt uitgegeven aanmaatregelen om de
biodiversiteit te beschermen.
Ondanks alle huidigemaatregelen de totale
vogelpopulatie en de diversiteit in steden daalt.
Het voorkomen van jachtpartijen door katten dus
een financieel extreem aantrekkelijke maatregel is.
Een belletje om de hals van de kat de effectiviteit
van de jachtpartij drastisch verlaagt, omdat de
beoogde prooi wordt gewaarschuwd.

Spreekt uit dat: Huiskatten in Nederland alleen nogmet een belletje
om de hals buitenmogen lopen.

Toelichting

PM50 Schattigemassamoordenaars 2

Onderwerp Huiskatten

Indiener(s) [WerkgroepDuurzaamheid]

Constaterende dat: Elk jaar worden in Nederland rond de 200miljoen
vogels gedood door loslopende katten. Daarnaast
vele andere kleine dieren.
In Nederland 2,9miljoen huiskatten leven, die
vrijwel allemaal zelfstandig naar buiten kunnen.

Overwegende dat: De Jonge Democraten zien het al als doel om de
biodiversiteit in Nederland te beschermen.
Windmolens door velen worden veracht vanwege
het doden van vogels, terwijl het aantal slachtoffers
door katten honderden keren groter is.
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10% van de EU-begroting (180miljard euro op
jaarbasis) wordt uitgegeven aanmaatregelen om de
biodiversiteit te beschermen.
Ondanks alle huidigemaatregelen de totale
vogelpopulatie en de diversiteit in steden daalt.
Het voorkomen van jachtpartijen door katten dus
een financieel extreem aantrekkelijke maatregel is.
Het handhaven van de belletjesplicht waarschijnlijk
lastig te handhaven is.
De effectiviteit van het belletje doormogelijk
verkeerd gebruik onzeker is.
Huiskatten ook aangelijnd naar buiten zouden
kunnen.

Spreekt uit dat: Huiskatten in Nederland alleen nog aangelijnd
buitenmogen lopen.

Toelichting

PM51 ‘’Doemij er nogmaar een’’

Onderwerp Herhaalrecepten

Indiener(s) [Werkgroep Volksgezondheid,Welzijn & Sport]

Constaterende dat: Herhaalrecepten een belangrijk onderdeel zijn van
het zorgproces, maar dat er gevallen zijn waarin
herhaalrecepten onnodig worden uitgeschreven,
wat leidt tot verspilling vanmedicijnen en onnodige
kosten voor het zorgsysteem;
HetMinisterie van Volksgezondheid,Welzijn en
Sport (VWS) een leidende rol moet spelen bij het

bevorderen van efficiënt medicijngebruik en het
verminderen van verspilling in de gezondheidszorg;

Overwegende dat: Onnodige herhaalrecepten bij bepaaldemedicijnen
(bijv. opioïden, benzodiazepinen en stimulerende
middelen) verslaving in de hand kunnenwerken;
Herhaalrecepten voor chronische aandoeningen die
langdurig medicijngebruik vereisen (bijv. diabetes,
hypertensie, en schildklieraandoeningen) essentieel
zijn voor het waarborgen van de continuïteit van de
behandeling.

Spreekt uit dat: De Jonge Democraten hetMinisterie van VWS
oproepen een nationale werkgroep op te zetten die
zich richt op het voorkomen van onnodige
herhaalrecepten;
Deze werkgroep belast is de omvang van het
probleem van onnodige herhaalrecepten te
onderzoeken, inclusief de relatie met verslaving bij
bepaaldemedicijnen en de noodzaak van
herhaalrecepten voor chronischemedicatie, met als
doel een handleiding op te stellen voor apothekers
en huisartsen bij het verlengen vanmedicatie.

Toelichting

PM52 Orde in de grondstofchaos

Onderwerp Grondstofschaarste

Indiener(s) [WerkgroepDuurzaamheid]
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Constaterende dat: Dezelfde grondstof vaak verschillende toepassingen
heeft. Zo kanwaterstof worden gebruikt als
energiedrager, maar nog beter als reductiemiddel in
de staalindustrie.
Er een schaarste aan veel grondstoffen is. Zowel
fossiel (bijv. aardgas) als hernieuwbaar (bijv. groene
waterstof).
Door schaarste en de vele verschillende gebruikers
niet elke grondstof optimaal benut wordt.

Overwegende dat: Er op dit moment geen sturing vanuit de overheid is
om grondstoffen op de beste plaats te krijgen.
De juiste grondstof bij de juiste gebruiker het
grondstofgebruik of de emissies kan verlagen en
financieel aantrekkelijker kan zijn.
Demarkt dit verdelingsprobleem niet automatisch
oplost, omdat demeerwaarde nog niet altijd in geld
is uit te drukken, maar kan liggen bij
volksgezondheid, klimaat of biodiversiteit.
Door heldere communicatie kunnen (voorlopig)
onnodige investeringen (bijvoorbeeld
waterstofnetwerk naar huizen of waterstofauto’s)
worden uitgesteld of voorkomen.
De overheid als taak heeft de volksgezondheid en
biodiversiteit te waarborgen en klimaatverandering
te remmen en daarnaast de energietransitie te
sturen.
De overheid deze taak beter kan volbrengen door
via een voorrangslijst het gebruik van grondstoffen
te sturen.

Spreekt uit dat: De overheid een voorrangslijst voor grondstoffen
moet opstellen en deze periodiekmoet bijwerken.

Toelichting

PM53 Mijn DNA schrijft een doktersrecept voor (1/4)

Onderwerp Farmacogenetica

Indiener(s) [Werkgroep Volksgezondheid,Welzijn, Sport]

Constaterende dat: De laatste jaren er enorme ontwikkelingen hebben
plaatsgevonden binnen de genetica en genomica die
het mogelijk maken het genoom van een individu in
kaart te brengen;

Overwegende dat: De effectiviteit en veiligheid van geneesmiddelen
kunnen variëren afhankelijk van de genetische
achtergrond van de patiënt;
Een klein aantal genen is betrokken bij de
metabolisering van 90% van de voorgeschreven
medicijnen;
Een farmacogenetisch paspoort het voorschrijven
van inadequate doses, ineffectievemedicatie of
medicatie met schadelijke bijwerkingen sterk kan
verminderen;

Spreekt uit dat: De Jonge Democraten pleiten voor de invoering van
een farmacogenetisch paspoort in Nederlandse
zorgsystemen.

Toelichting

PM54 Mijn DNA schrijft een doktersrecept voor (2/4)

Onderwerp Farmacogenetica
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Indiener(s) [Werkgroep Volksgezondheid,Welzijn, Sport]

Constaterende dat: Het farmacogenetisch paspoort eenwaardevol
instrument kan zijn om zorgverleners en apothekers
te ondersteunen bij het voorschrijven en afleveren
vanmedicatie op basis van genetische gegevens van
patiënten;

Overwegende dat: Privacy een fundamenteel recht is dat moet worden
beschermd, met name als het gaat om gevoelige
medische informatie, zoals genetische gegevens;
Het delen van genetische informatie met
zorgverzekeraars kan leiden tot stigmatisering van
individuen die bepaalde genetische varianten
hebben die mogelijk verband houdenmet bepaalde
aandoeningen of reacties opmedicatie;
Dit kan leiden tot uitsluiting van deze personen bij
het afsluiten van verzekeringen of hogere premies,
wat hun toegang tot zorg kan belemmeren;

Spreekt uit dat: Data uit het farmacogenetisch paspoort alleen
beschikbaar moet zijn voor zorgverleners en
apothekers die direct betrokken zijn bij de
behandeling van de desbetreffende patiënt;
Zorgverzekeraars geen toegangmogen hebben tot
data uit het farmacogenetisch paspoort, tenzij
uitdrukkelijk geautoriseerd door de patiënt voor
specifieke en gerechtvaardigde doeleinden, zoals
medische noodzaak of vergoeding vanmedicatie;

Toelichting

PM55 Mijn DNA schrijft een doktersrecept voor (3/4)

Onderwerp Farmacogenetica

Indiener(s) [Werkgroep Volksgezondheid,Welzijn, Sport]

Constaterende dat: Het farmacogenetisch paspoort eenwaardevol
instrument kan zijn om zorgverleners en apothekers
te ondersteunen bij het voorschrijven en afleveren
vanmedicatie op basis van genetische gegevens van
patiënten;

Overwegende dat: Privacy een fundamenteel recht is dat moet worden
beschermd, met name als het gaat om gevoelige
medische informatie, zoals genetische gegevens;
Het delen van data uit het farmacogenetisch
paspoort met de politie ernstige gevolgen kan
hebben voor de privacy en de vertrouwelijkheid van
patiënten;
Het noodzakelijk is om een evenwicht te vinden
tussen de bescherming van privacy en het
waarborgen van openbare veiligheid;

Spreekt uit dat: Toegang van de politie tot data uit het
farmacogenetisch paspoort alleenmogelijk moet
zijn met een gerechtelijk bevel dat specifiek en strikt
noodzakelijk is voor een lopend strafrechtelijk
onderzoek.

Toelichting

PM56 Mijn DNA schrijft een doktersrecept voor (4/4)

Onderwerp Farmacogenetica

Indiener(s) [Werkgroep Volksgezondheid,Welzijn, Sport]
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Constaterende dat: Het farmacogenetisch paspoort eenwaardevol
instrument kan zijn om zorgverleners en apothekers
te ondersteunen bij het voorschrijven en afleveren
vanmedicatie op basis van genetische gegevens van
patiënten;

Overwegende dat: Privacy en autonomie van individuen essentiële
waarden zijn die gerespecteerdmoetenworden,
met name als het gaat om persoonlijkemedische
gegevens
Het delen van genetische gegevens in een
farmacogenetisch paspoort een persoonlijke keuze
zoumoeten zijn die individuen zelf kunnenmaken,
vergelijkbaar met het donorregister

Spreekt uit dat: Het delen van genetische informatie in een
genetisch paspoort een vrijwillige keuzemoet zijn,
en niet verplicht magworden, vergelijkbaar met het
donorregister, waarbij individuen zelf kunnen
bepalen of zij hun informatie willen delen

Toelichting

PM57 Nietmeer rood rijden

Onderwerp verkeersboetes

Indiener(s) [Werkgroep Economie, Financiën & Sociale Zaken]

Constaterende dat: -De verkeersboetes opnieuw zijn verhoogd
-Verhoging van verkeersboetes niet zorgt voor
minder overtredingen

-Verkeersboetes zijn vaak hoger dan boetes voor
misdrijven

Overwegende dat: -Experts waarschuwen al jaren dat de
verkeersboetes uit verhouding zijn met het
strafrecht
-Het spekken van de staatskas niet het primaire doel
mag zijn van verkeersboetes

Spreekt uit dat: De Jonge Democraten tegen het verhogen van
verkeersboetes zijn.

Toelichting https://esb.nu/stop-met-spekken-staatskas-via-verk
eersboetes/

PM58 Geen nieuwe tempels van de overconsumptie

Onderwerp Nieuwewinkelcentra

Indiener(s) [Werkgroep van Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening enMobiliteit]

Constaterende dat: De detailhandel steedsminder omzet maakt door
onlineshopping;
Winkelcentra veel ruimte innemen en een
monotome functie hebben;
Leegstand vanwinkelpanden het hoogste niveau
ooit heeft bereikt.

Overwegende dat: Winkelcentra in steden en dorpen er verder op
achteruit gaanmet de komst van nieuwe
winkelcentra;
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Winkelcentra met het openbaar vervoer minder
goed bereikbaar zijn dan dat het centrum van de
stad is
Er geen sociale controle bij winkelcentra is doordat
er geen bewoners in de buurt zijn die controle
kunnen houden.

Spreekt uit dat: Er geen nieuwewinkelcentra gebouwdmogen
worden in Nederland.

Toelichting

PM59 Een vleugje keta voor de kronkels in je hoofd 1/2

Onderwerp Psychedelische therapieën

Indiener(s) [Werkgroep Volksgezondheid,Welzijn, Sport}

Constaterende dat: Psychedelica zoals psilocybine, MDMA en ketamine
potentieel hebben om gebruikt te worden als
therapeutischemiddelen voor diversementale
gezondheidsaandoeningen;
Er steedsmeer wetenschappelijke studies
verschijnen die de effectiviteit van psychedelische
therapieën aantonen, met name voor behandeling
van PTSS, depressie, en angststoornissen;

Overwegende dat: Psychiatrische aandoeningen zoals PTSS, depressie
en angststoornissen grote gezondheidsproblemen
vormen in onze samenleving;
Er een toenemende vraag is naar alternatieve
behandelingen voor dezementale

gezondheidsaandoeningen, omdat traditionele
behandelingen vaak onvoldoende effectief zijn

Spreekt uit dat: De Jonge Democraten voorstander zijn van
therapeutisch gebruik van psychedelica, met
inachtneming van de geldende regelgeving en
ethische normen.

Toelichting

PM60 Een vleugje keta voor de kronkels in je hoofd 2/2

Onderwerp Psychedelische therapieën

Indiener(s) Werkgroep VWS

Constaterende dat: Psychedelica zoals psilocybine, MDMA en ketamine
potentieel hebben om gebruikt te worden als
therapeutischemiddelen voor diversementale
gezondheidsaandoeningen;
Er steedsmeer wetenschappelijke studies
verschijnen die de effectiviteit van psychedelische
therapieën aantonen, met name voor behandeling
van PTSS, depressie, en angststoornissen;

Overwegende dat: Psychiatrische aandoeningen zoals PTSS, depressie
en angststoornissen grote gezondheidsproblemen
vormen in onze samenleving;
Er een toenemende vraag is naar alternatieve
behandelingen voor dezementale
gezondheidsaandoeningen, omdat traditionele
behandelingen vaak onvoldoende effectief zijn
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Spreekt uit dat: De Jonge Democraten ervoor pleiten programma’s
op te zetten voor de opleiding van zorgverleners in
het gebruik van psychedelische therapieën.

Toelichting P.s. Ik gebruik zelf geen drugs

PM61 Diversiteit PJO's

Onderwerp Diversiteit PJO's

Indiener(s) 6 leden

Constaterende dat: Er een gebrek aan diversiteit is binnen Politieke
Jongerenorganisaties (PJO's);

Overwegende dat: Jongeren uit lagere sociaaleconomische klassen
vaak niet op de hoogte zijn van het bestaan van
PJO's;
Diversiteit bevorderlijk is voor beleidsvorming en
vertegenwoordiging;
Een diversere bestuurscultuur een bottom-up
verandering is;

Spreekt uit dat: HetMinisterie van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties budget dient vrij te maken voor
voorlichting over PJO's, specifiek gericht op scholen
in de top 50 armste gemeenten van ons land.

Toelichting

PM62 Weworden demaas de baas

Onderwerp Productie duurzame energie dmvwaterkracht

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtellijke Ordening
&Mobiliteit]

Constaterende dat: Er een klimaatcirisis is;
Nederland haar energieproductie moet verkrijgen
uit duurzame bronnen
Waterkracht een duurzame bron is
Waterkracht energie kan opwekken in tijden zonder
wind en zon

Overwegende dat: Limburg de enige provincie is met demogelijkheid
tot het bouwen van een stuwdam
Een stuwdam ten zuiden vanMaastricht zal leiden
tot het onderwater zetten van drie Nederlandse
dorpen.
Met goede overwegingen het rendabel is voor
Nederland om een stuwdam te plaatsen en de kosten
voor het onderwater gezeten Nederland grond
gebied te betalen.

Spreekt uit dat: Er op korte termijn een stuwdammoet worden
gebouwd door de Nederlandse overheid ter
bevordering van de productie van duurzame energie

Toelichting

PM63 Ik ben toe aan vakantie deel 1

Onderwerp Feestdagen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtellijke
Ordening &Mobiliteit]
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Constaterende dat: Nederland elf officiële vakantiedagen telt waarvan
twee altijd op een zondag;
Van de elf is bevrijdingsdag geen vrije dag;
Acht van de elf vakantiedagen zijn gebaseerd op een
christelijke dag;
Nederland heeft deminste vrije dagen van
West-Europamet twintig vrije dagen.

Overwegende dat: Nederland negen officiële vrije feestdagen kent en
twee erkende nationale feestdagen;
Zeven van deze feestdagen religieus van aard zijn;
Een groot deel van deNederlanders geen speciale
band heeft met een deel van deze feestdagen;
Vrijheid voor alle Nederlanders reden is voor een
feestje;

Spreekt uit dat: 9 mei, de dag van Europa, als nationale vrije feestdag
moet worden uitgeroepen

Toelichting Nederland heeft deminst aantal vrije feestdagen
van alle landen in de Europese Unie. Qua vrije dagen
zijn we niet de laatste, maar we staanwel bijna
onderaan. Het voorstel zorgt ervoor dat alle
feestdagen ook een vrije dag worden.

PM64 Ik ben toe aan vakantie deel 2

Onderwerp Feestdagen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtellijke
Ordening &Mobiliteit]

Constaterende dat: Nederland elf officiële vakantiedagen telt waarvan
twee altijd op een zondag;
Van de elf is bevrijdingsdag geen vrije dag;
Acht van de elf vakantiedagen zijn gebaseerd op een
christelijke dag;
Nederland heeft deminste vrije dagen van
West-Europamet twintig vrije dagen.

Overwegende dat: Nederland negen officiële vrije feestdagen kent en
twee erkende nationale feestdagen;
Zeven van deze feestdagen religieus van aard zijn;
Een groot deel van deNederlanders geen speciale
band heeft met een deel van deze feestdagen;
Vrijheid voor alle Nederlanders reden is voor een
feestje;

Spreekt uit dat: dodenherdenking een vaste vrije feestdagmoet
worden eens per 5 jaar

Toelichting Zie deel 1

PM65 Ik ben toe aan vakantie deel 3

Onderwerp Feestdagen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtellijke
Ordening &Mobiliteit]

Constaterende dat: Nederland elf officiële vakantiedagen telt waarvan
twee altijd op een zondag;
Van de elf is bevrijdingsdag geen vrije dag;
Acht van de elf vakantiedagen zijn gebaseerd op een
christelijke dag;
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Nederland heeft deminste vrije dagen van
West-Europamet twintig vrije dagen.

Overwegende dat: Nederland negen officiële vrije feestdagen kent en
twee erkende nationale feestdagen;
Zeven van deze feestdagen religieus van aard zijn;
Een groot deel van deNederlanders geen speciale
band heeft met een deel van deze feestdagen;
Vrijheid voor alle Nederlanders reden is voor een
feestje;

Spreekt uit dat: Dat Keti Koti/ Emancipatiedag op 1 juli een vaste
vrije feestdagmoet worden

Toelichting kijk deel 1

PM66 ik ben toe aan vakantie deel 4

Onderwerp Feestdagen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtellijke
Ordening &Mobiliteit]

Constaterende dat: Nederland elf officiële vakantiedagen telt waarvan
twee altijd op een zondag;
Van de elf is bevrijdingsdag geen vrije dag;
Acht van de elf vakantiedagen zijn gebaseerd op een
christelijke dag;
Nederland heeft deminste vrije dagen van
West-Europamet twintig vrije dagen.

Overwegende dat: Nederland negen officiële vrije feestdagen kent en
twee erkende nationale feestdagen;
Zeven van deze feestdagen religieus van aard zijn;

Een groot deel van deNederlanders geen speciale
band heeft met een deel van deze feestdagen;
Vrijheid voor alle Nederlanders reden is voor een
feestje;

Spreekt uit dat: 26 juli moet worden uitgeroepen als de
onafhankelijkheidsdag en een vaste vrije feestdag
moet worden.

Toelichting zie deel 1

PM67 Ik ben toe aan vakantie deel 5

Onderwerp Feestdagen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtellijke Ordening
&Mobiliteit]

Constaterende dat: Nederland elf officiële vakantiedagen telt waarvan
twee altijd op een zondag;
Van de elf is bevrijdingsdag geen vrije dag;
Acht van de elf vakantiedagen zijn gebaseerd op een
christelijke dag;
Nederland heeft deminste vrije dagen van
West-Europamet twintig vrije dagen.

Overwegende dat: Nederland negen officiële vrije feestdagen kent en
twee erkende nationale feestdagen;
Zeven van deze feestdagen religieus van aard zijn;
Een groot deel van deNederlanders geen speciale
band heeft met een deel van deze feestdagen;
Vrijheid voor alle Nederlanders reden is voor een
feestje;
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Spreekt uit dat: Dat 3 november een nationale vrije dagmoet
worden ter herdenking van het ondertekenen van de
grondwet van Thorbecke

Toelichting zie deel 1
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Staat vanbaten en lasten 2022

Dit is een verkorte versie van de jaarrekening. De uitgebreide

(concept)jaarrekening vind je digitaal in de bijlage van dit congresboek.

Tijdens het financieel blok zullen we deze jaarrekening bespreken,

goedkeuren en decharge verlenen aan Bestuur Hetterscheid.

Amendementenbegroting 2023

AMBEG01 Amendement Begroting 2023 1

Onderwerp: Aanpassing op de begroting 2023

Indiener(s): Mathijs Kramer, Kalle Duvekot, Niels Koppelaar, Michiel
van Alst, Victoria van Sloten, Dianne Jacobs, Kay van der
Hoop

Woordvoerder: Mathijs Kramer

Betreft: Aanpassing op de begroting 2023

Oud-nieuw-ver
schil:

Inkomsten 2023
Oud

2023
Nieuw

Verschil

Contributies 53.000 53.000 0

Subsidies 283.000 283.000 0

Eigen Bijdragen 58.750 58.750 0

Overige
inkomsten

16.500 16.500 0

Totale inkomsten 411.250,- 411,250,- 0

Uitgaven 2023
Oud

2023
Nieuw

Verschil

Indirecte kosten 70.450 80.000 9550
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Ledenactiviteiten 130.500 132.550 2050

Scholing en
vorming

36.500 36.500 0

Bestuur 38.750 38.750 0

Internationaal 18.500 14.000 -4.500

Communicatie 31.350 20.550 -10.800

Afdelingen en
commissies

80.000 80.000 0

Totale uitgaven 410.050 406.3500 -3700

Rente 0 0 0

Resultaat 1.200 4.900 3.700

Toelichting: Indirecte kosten: In de onderhandelingen over het
nieuwe servicecontract hebbenwij extra diensten
afgenomen qua administratie en zijn er
loonsverhogingen inmeegenomen van onder andere de
schoonmaker. (evt 550 voor regiocom in ict).

Ledenactiviteiten: Vanwege de ontstane situatie rond
de jaarwisseling is het wintercongres veel later dan
bedoeld was georganiseerd. Dit heeft tot een
overschrijding van 19.000 geleid. Dit compenserenwe
grotendeels binnen de post ledenactiviteiten. Het
verenigingsweekend is veel goedkoper uitgevallen, net
als de introductieactiviteiten. Door deze onderuitputting

te verschuiven naar de post wintercongres en gebruik te
maken van de post overige kosten voor activiteiten is de
ombuiging naar deze post beperkt tot 2050,-.

Scholing en Vorming: De uitbreiding van het kader
alsmede het niet rekenen van een eigen bijdrage zorgde
voor 4500,- extra kosten bij het eerste kaderweekend.
Aan de andere kant vielen de kosten voor de trainersdag
mee en zijn de opleidingskosten voor onze EP kandidaat
beperkt, gezien dit er maar één is. Dat betekent dat deze
post budgetneutraal blijft (evt JD academy helemaal
schrappen voor 3000 besparing extra)

Internationaal: deMUN is veel goedkoper uitgevallen
dan verwacht en er is veel onderuitputting op
internationale projecten. Hier halen we 4500weg voor
andere posten.

Promotie:Ook op promotie is veel onderuitputting
geweest. Met de campagnes van dit jaar achter de rug
schuivenwe hier geld naar andere posten en laten we
genoeg over voor het volgende bestuur om nog nieuwe
initiatieven te ontplooien. JDTV schrappenwe volledig
gezien wij hier vorig jaar al apparatuur voor hebben
kunnen aanschaffen en dit ons voldoende lijkt voor het
komende bestuur ommee te beginnen. Aan de andere
kant makenwe 1200,- euro vrij zodat de DEMOhaar
podcast kan professionaliseren en omweer een
gedrukte versie uit te brengen. Netto vloeit er 11.000
naar andere posten.

Afdelingen &Commissies: Het geld voor werkgroepen
wordt nog steeds weinig gebruikt. Hiervan vloeit 1500
naar andere posten. Dit laat nog voldoende ruimte voor
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nieuwe initiatieven.

AMBEG02 Amendement Begroting 2023 2

Onderwerp: Aanpassing op de begroting 2023

Indiener(s): Mathijs Kramer, Kalle Duvekot, Niels Koppelaar, Michiel
van Alst, Victoria van Sloten, Dianne Jacobs, Kay van der
Hoop

Woordvoerder: Mathijs Kramer

Betreft: Aanpassing op de begroting 2023

Oud-nieuw-ver
schil:

Inkomsten 2023
Oud

2023
Nieuw

Verschil

Contributies 53.000 53.000 0

Subsidies 283.000 283.000 0

Eigen Bijdragen 58.750 58.750 0

Overige
inkomsten

16.500 16.500 0

Totale inkomsten 411.250,- 411,250,- 0

Uitgaven 2023
Oud

2023
Nieuw

Verschil

Indirecte kosten 70.450 80.000 9550

Ledenactiviteiten 130.500 132.550 2050

Scholing en
vorming

36.500 36.500 0

Bestuur 38.750 38.750 0

Internationaal 18.500 14.000 -4.500

Communicatie 31.350 24.250 -7.500

Afdelingen en
commissies

80.000 80.000 0

Totale uitgaven 410.050 410.050 0

Rente 0 0 0

Resultaat 1.200 1.2000 0

Toelichting: Identiekmet amendement 1 behalve dat er minder van
communicatie af gaat en het resultaat gelijk blijft.

Organisatorischemoties

ORG01 Yarig

Onderwerp Verjaardag

Indiener(s) 5 leden
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Constaterende dat: Er elke dag gemiddeld 41.000mensen jarig zijn in
Nederland;
Een lid dit congres jarig is

Overwegende dat: De kans bestaat dat er een aanwezig lid van de
Jonge Democraten jarig is tijdens een congres;
Mensen het verdienen om tijdens hun verjaardag in
het middelpunt te staan;
Elk congres een energizer nodig heeft;
Het lid aanwezig is tijdens dit congres op haar
verjaardag

Spreekt uit dat: Er per directe ingang elk congres aandacht moet zijn
voor de aanwezige leden die tijdens het congres
jarig zijn, wat zich tenminste uit door het zingen van
een verjaardagsliedje voor de desbetreffende
persoon.

Toelichting

ORG02 Oud enmoe

Onderwerp Hotelkamers congres

Indiener(s) 6 leden

Constaterende dat: Een gemiddelde volwassen persoonminimaal 7 tot 9
uur slaap per nacht nodig heeft;
De kwaliteit van je slaap afneemt als je ouder wordt;
De Jonge Democraten voorstander zijn van
keuzevrijheid

Overwegende dat: Veel leden die doordeweeks werkenmeer geld
hebben en bovendien ookmeer behoefte hebben
aan slaap, dan de leden die niet werken;
Deze leden dan ook eerder geneigd zijn om te
komen als zij in een comfortabele hotelkamer
kunnen slapen;
De kwaliteit van je slaap vaak een stuk lager is als je
met veel mensen in één kamer slaapt;
Mensen de keuzemoeten hebben omminder te
betalen of meer waarde aan hun slaap te hechten

Spreekt uit dat: Er elk congres tenminste een keuzemoet zijn uit
een tweepersoonskamer en een kamer waar relatief
veel mensen liggen. Hierbij moet een prijsverschil
gemaakt worden, waarbij de ledenbijdrage voor een
tweepersoonskamer dus hoger moet zijn. Per lid
moet de bijdrage vanuit de Jonge Democraten
hetzelfde zijn en de overige kosten worden dus door
het lid zelf betaald.

Toelichting Het volgende kan een voorbeeld zijn van hoe dit er
in de praktijk uit zou zien:
Een hostelkamer voor 8 personen kost €25,- p.p.p.n.
Een 4-persoonskamer kost €50,- p.p.p.n.
Een 2-persoonskamer kost €80,- p.p.p.n
De Jonge Democraten leggen per lid €15 per nacht
in.
Dan is de eigen ledenbijdrage respectievelijk €10,-,
€35,-, €65,- per nacht.

ORG03 Diversiteit JD bestuur

Onderwerp Diversiteit JD bestuur
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Indiener(s) 6 leden

Constaterende dat: De diversiteit binnen de Jonge Democraten niet
representatief is voor onze samenleving;
Het huidige lokale bestuur en landelijk bestuur maar
voor 21% uit vrouwen bestaat en voor 9% personen
van kleur;

Overwegende dat: Meer genderverdeling bevorderlijk is voor de
besluitvorming van de organisatie;
Politieke participatie van personenmet een
migratieachtergrond bevorderlijk is voor de
toekomst van onze samenleving;

Spreekt uit dat: Het landelijk en lokale bestuur van de Jonge
Democraten actief beleid dienen te voeren om de
toevoer van diversiteit binnen de partij te vergroten,
waarbij specifiek aandacht moet worden besteed
aan het verhogen van het percentage vrouwen en
personen van kleur in zowel lokale als landelijke
bestuursfuncties.

Toelichting

ORG04 Verkennen Samenwerking progressief centrum

Onderwerp Verkennen samenwerking progressief centrum

Indiener(s) 6 leden

Constaterende dat: De Jonge Democraten een onafhankelijke politieke
jongernorganisatie is;
Volt Nederland zich kenmerkt als een politeke
beweging die actief een progressieve houding

bevordert ten aanzien van jeugdparticipatie in de
politiek;

Overwegende dat: Fragmentatie binnen het progressieve centrum
schadelijk is voor jongeren in bestuurlijke functies;
Een substantieel aantal leden van de Jonge
Democraten ook lid is van Volt Nederland;
Samenwerkingsinitatieven de positie van de Jonge
Democraten op lokaal en landelijk niveau kunnen
versterken;

Spreekt uit dat: Het landelijk bestuur van de Jonge Democraten een
commissie dient aan te stellenmet als primaire taak
het verkennen van een intensievere samenwerking
tussen de Jonge Democraten en Volt Nederland.

Toelichting

ORG05 Kleinewasjes, groenewasjes

Onderwerp JDGreenwashing

Indiener(s) [Afdeling Rotterdam}

Constaterende dat: Veel producten die als duurzaamworden
gepresenteerd, dit in werkelijkheid niet
zijn
●De Jonge Democraten henzelf vanuit
duurzaamheidsoverwegingen verplichtingen
opleggen

Overwegende dat: De Jonge Democraten duurzaamheid benaderen
vanuit het ‘de vervuiler betaalt’
principe
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● Een Levenscyclusanalyse doormiddel van
ChatGPT eenvoudig en snel kan
worden uitgevoerd. Hiermee kan duurzaamheid
door een Jonge Democraat
rekenkundig worden aangetoond.

Spreekt uit dat: De Jonge Democraten zichzelf pas mogen
verplichten tot een duurzamer alternatief, wanneer
rekenkundig is aangetoond dat dit echt duurzamer
is.

Toelichting Dit geldt ook retroactief

ORG06 Ter land, ter zee en op het spoor

Onderwerp Vervoer van twinningsreizen

Indiener(s) [Werkgroep Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening
enMobiliteit]

Constaterende dat: De Jonge Democraten volgens de vleesmotie vinden
dat zij een voorbeeldfunctie heeft;
Afdelingen idealiter elk jaar een twinning
organiseren naar het buitenland;
De Jonge Democraten vanmening zijn dat
vliegbewegingenmoetenworden gereduceerd
vanwege de k

Overwegende dat: Bij het totaal verbieden van vliegen voor twinningen
kunnenwemet het huidige internationale
treinnetwerk nog te weinig bestemmingen bereiken;
Landen en steden ver van Nederland nogmogelijk
moeten blijven voor de uitwisseling van ideeën.

Spreekt uit dat: Het vliegtuig mag niet meer worden gebruikt voor
de twinningreizen onder de 700 km. Als de treinreis
langer dan 8 uur duurt magwel gevlogenworden.

Toelichting

ORG07 Motie van afkeuring over het handelen van het
Landelijk Bestuur bij de behandeling van beroepen

Onderwerp Het handelen van het Landelijk Bestuur bij de
behandeling van beroepen

Indiener(s) [De Commissie van Beroep]

Constaterende dat: -Leden het recht hebben om een beroep in te stellen
tegen besluiten van het Landelijk Bestuur (LB) bij de
Commissie van Beroep (CvB);
-Het LB herhaaldelijk beroepsprocedures tegen
haar besluiten heeft gefrustreerd, bijvoorbeeld door
het niet (tijdig) reageren op vragen enmails en door
het, tot drie keer toe, staken van demedewerking
aan een beroep;
-Het LB tenminste toerekenbaar nalatig is
gehouden bij de bewijsvoering, waarbij bleek dat
cruciale informatie is achtergehouden;

Overwegende dat: -De beroepsmogelijkheid een belangrijk onderdeel
is van de checks & balances binnen de vereniging;
-Het LB dient mee te werken aan toetsing van haar
besluiten en deze verantwoordelijkheid niet
eenzijdig kan opzeggen;
-Het onjuist informeren een zeer ernstige
integriteitsschending is;
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Spreekt uit dat: Het beschreven handelen van het LB bij de
behandeling van beroepenwordt afgekeurd

Toelichting De CvB betreurt dezemotie. De CvB heeft er begrip
voor dat de beroepsprocedure in deze vorm nieuw is
en niet altijd makkelijk is voor het LB. Herhaalde
pogingen om een evaluatiegesprek te plannen zijn
tot nu toe helaas ook niet gelukt. Het frustreren van
de beroepsprocedure, het aanleveren van
onvolledige bewijsstukken en het niet
beantwoorden van vragen, is echter waar een grens
getrokkenmoet worden.
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1.Bestuursverslag 

De Vereniging Jonge Democraten, opgericht in 1984 en gevestigd op de Lange Houtstraat 11 te ´s 
Gravenhage, is inmiddels uitgegroeid tot één van de grootste Politieke Jongerenorganisaties van 
Nederland.

De Vereniging Jonge Democraten stelt zich als vrijzinnig-democratische jongerenorganisatie ten doel 
bij te dragen tot de individuele ontplooiing van alle mensen. Zij richt zich hierbij vooral op jongeren 
tussen de 12 en 30 jaar oud. De vereniging stelt zich als politieke jongerenorganisatie ten doel om 
politieke vormingsactiviteiten tot stand te brengen ten behoeve van jongeren in overeenstemming met 
de doelstellingen van D66. 

September 2022 – December 2022 Januari 2022 – September 2022

Voorzitter Kalle Duvekot Joris Hetterscheid

Algemeen Secretaris Niels Koppelaar Hester van Wessel

Penningmeester Matthijs Kramer Bart Kessels

Bestuurslid Politiek Michiel van Alst Lars Gerrits

Bestuurslid Organisatie Victoria van Slooten Tom Urbaschek

Bestuurslid Extern Kay van der Hoop Gijs Toussaint

Bestuurslid Intern Dianne Jacobs Silke Kok

Bestuurslid Profilering Eswara de Mol

De Jonge Democraten hebben haar ledenaantal het afgelopen jaar zien dalen. Begin 2009 kenden de 
Jonge Democraten ongeveer 2.000 leden. Tegen het eind van 2017 hadden de Jonge Democraten 
een piek met meer dan 6.000 leden. Eind 2018 waren dat nog zo’n 5.270 leden, terwijl eind 2019 het 
ledenaantal zo’n 4.620 bedroeg. Op dit moment is het ledental onder de 3500 gedaald.

Ook dit jaar hebben de Jonge Democraten zich ervoor ingezet om het sociaal liberale gedachtegoed 
te verspreiden. Dit gebeurde tijdens wekelijkse activiteiten in de negen afdelingen waar sprekers 
werden uitgenodigd en discussies werden gevoerd. Op die manier konden leden tot nieuwe inzichten 
komen en van elkaars standpunten leren. Het congres van onze internationale koepelorganisatie 
IFLRY vond in Amsterdam plaats, waar een groot team van ons aan heeft geholpen. Ook op onze 
congressen en politiek-inhoudelijke dagen hebben wij ingezet op het vergroten van de kennis van 
leden op politieke onderwerpen. 

In de aanloop naar de Provinciale Statenverkiezingen heeft de JD voorbereidingen getroffen voor haar 
campagne.Tevens hebben we in elke provincie een JD kandidaat gesteund. In totaal zijn er 8 JD-
leden gekozen in de Provinciale Staten. We hebben op verschillende manieren onze leden ontwikkeld 
en getraind, bijvoorbeeld op het gebied van mentale gezondheid en omgaan met vraagstukken over 
sociale veiligheid. Ook op politiek vlak hebben we ons laten horen.  Zo hebben we onder meer een 
actie gevoerd op Paarse vrijdag en een protest georganiseerd tegen het WK in Qatar.

2022 is in de nasleep van de COVID crisis vooral een jaar geweest waarin de vereniging weer haar 
wortels heeft proberen te vinden. Na 2 jaar van veel gecancelde evenementen is het in 2022 
grotendeels gelukt om alles uit te voeren. Door extra evenementen en investeringen is het gelukt om 
het begrootte geld te besteden.
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Voor 2023 ziet de (landelijke) begroting er als volgt uit:

Begroting 2023 - Jonge Democraten exclusief afdelingen
2022 2023

€ Realisatie Begroting

Contributies 51.208              53.000              

Subsidie 290.753           283.000           

Overige inkomsten 27.678              75.250              

Inkomsten 369.639           411.250           

Indirecte kosten 73.523              70.450              

Ledenactiviteiten 108.049           130.500           

Scholing en vorming 39.299              36.500              

Bestuur 46.987              42.750              

Internationale projecten 25.909              18.500              

Communicatie 22.163              31.350              

Afdelingen 37.807              80.000              

Uitgaven 353.737           410.050           

Resultaat exclusief financiële baten en lasten 15.902              1.200                

Rente (een positief getal is een bate) -319                  -                    

Resultaat 15.583              1.200                

Bovenstaande begroting is goedgekeurd door het bestuur op hun vergadering dd. 
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2.  Financiële uitkomsten 2022

Vereniging Jonge Democraten, exclusief de afdelingen
Het jaar sluit af met een positief resultaat van €15.583.
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Onderstaand vindt u een verkorte balans en rekening van baten en lasten van de afdelingen, die dus in 

deze jaarrekening is verwerkt.

Balans afdelingen - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Werkelijk Werkelijk 

Activa

Banksaldo 18                                 1.188                           

Vorderingen -                                -                                

Totaal activa 18                                 1.188                           

Passiva

Nog te betalen bedragen 18                                 1.188                           

Totaal passiva 18                                 1.188                           

De afdelingen van de Jonge Democraten krijgen een budget toegewezen en moeten het overgebleven 
budget aan het eind van het jaar terugstorten naar de landelijke vereniging. Vandaar dat het eigen 
vermogen nihil is. Afdeling Arnhem-Nijmegen heeft op 31 december 2022 nog een factuur openstaan, 
en daarom staat er nog een bedrag op de rekening op 31 december 2022.

Staat van baten en lasten afdelingen - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk 

Bijdrage Landelijk Bestuur 53.475              36.619              19.254              

Overige inkomsten 23.577              11.790              8.153                

Inkomsten 77.052              48.409              27.407              

Indirecte kosten 2.451                2.559                3.235                

Ledenactiviteiten 53.888              32.868              14.592              

Scholing en vorming 12.887              6.719                2.147                

Bestuur 345                    -                     3.722                

Internationale projecten -                     -                     -                     

Communicatie 7.481                5.075                3.711                

Uitgaven 77.052              47.221              27.407              

Resultaat -                     1.188                -                     

Rekening van baten en lasten afdelingen
De post “Ledenactiviteiten” bestaat vooral uit de wekelijkse activiteiten die de afdelingen organiseren. 

Het gaat hierbij vooral om gastsprekers, debatavonden en trainingen. Deze activiteiten staan ook open 

voor niet-leden en zijn vooral bedoeld om jongeren te betrekken bij politieke en maatschappelijke 

thema’s. Trainingen en debatavonden hebben daarnaast ook een scholingskarakter.

De post “Internationale projecten” bestaat uit uitwisselingen met Europese zusterorganisaties. Het is 

vooraf moeilijk in te schatten voor afdelingen of ze een uitwisseling gaan organiseren en hoe dat 

financieel gaat uitpakken. Het grootste gedeelte van de kosten wordt opgebracht door de deelnemers 

van deze reizen en een klein gedeelte wordt vergoed via projectsubsidies vanuit de landelijke middelen. 
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Consolidatie resultatenrekening 2022 - Jonge Democraten
Landelijke Jonge

€ vereniging Afdelingen Eliminaties Democraten

Contributies 51.208            -                     -                     51.208              

Subsidie 290.753         -                     -                     290.753           

Bijdrage Landelijk Bestuur -                  36.931              36.931              -                     

Overige inkomsten 27.678            11.478              -                     39.156              

Inkomsten 369.639         48.409              36.931              381.117           

Indirecte kosten 73.523            2.559                -                     76.082              

Ledenactiviteiten 108.049         32.868              -                     140.917           

Scholing en vorming 39.299            6.719                -                     46.018              

Bestuur 46.987            -                     -                     46.987              

Internationale projecten 25.909            -                     -                     25.909              

Communicatie 21.610            5.075                -                     26.685              

Bijdrage aan afdelingen 37.807            -                     36.931              876                    

Ledenblad Demo 553                 -                     -                     553                    

Uitgaven 353.737         47.221              36.931              364.027           

Resultaat voor financiële baten en lasten 15.902            1.188                -                     17.090              

Rente -319            -                -                -319              

Resultaat 15.583          1.188               -                    16.771            
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Jaarrekening
3.
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Balans per 31 december 2022
(na resultaatbestemming)

Balans - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Verwijzing Werkelijk Werkelijk 

Activa

Financiële vaste activa 1                      268.907         252.690         

Vaste activa 268.907         252.690         

Te ontvangen van gelieerde organisaties 2                      78.732            51.227            

Te ontvangen subsidie 3                      46.328            33.675            

Overige vorderingen 4                      -                  18.875            

Vorderingen 125.060         103.777         

Banksaldo 5                      119.477         147.701         

Totaal activa 513.444         504.168         

Passiva

Algemene reserve 337.568         404.787         

Bestemmingsreserves 162.000         78.010            

Eigen vermogen 6                      499.568         482.797         

Crediteuren 7                      1.150              9.634              

Overige kortlopende verplichtingen 8                      12.726            11.737            

Kortlopende schulden 13.876            21.371            

Totaal passiva 513.444         504.168         

De activa en passiva worden verder toegelicht in paragraaf 6.
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4.Staat van baten en lasten 2022

Staat van baten en lasten - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Verwijzing Begroting Werkelijk Werkelijk 

Contributies 9                  60.000       51.208       62.977       

Subsidie 10               243.000     290.753     232.040     

Overige inkomsten 11               66.177       39.156       37.193       

Inkomsten 369.177     381.117     332.210     

Indirecte kosten 12               68.951       76.082       69.142       

Ledenactiviteiten 13               155.813     141.793     68.238       

Opleidingen 14               49.387       46.018       12.457       

Bestuurskosten 15               22.095       46.987       32.240       

Internationale samenwerking 16               16.000       25.909       15.410       

Communicatie 17               38.481       26.685       35.083       

Ledenblad Demo 18               500             553             424             

Kosten 351.227     364.027     232.994     

Resultaat exclusief financiële baten en lasten 17.950       17.090       99.216       

Rente 19               -              -319            -119            

Resultaat 17.950       16.771       99.097       

Dotatie algemene reserve 7.950          6.771          38.107       

Dotatie weerstandsreserve -              -              60.000       

Dotatie verkiezingsreserve 5.000          5.000          9.615          

Onttrekking verkiezingsreserve -              -              -9.615        

Dotatie lustrumreserve 5.000          5.000          990             

Onttrekking lustrumreserve -              -              -              

Bestemming resultaat 17.950       16.771       99.097       

Het Landelijk Bestuur stelt voor om het resultaat als volgt te verdelen:

 Dotatie algemene reserve: €6.771

 Dotatie verkiezingsreserve: €5.000

 Dotatie lustrumreserve: €5.000

De baten en lasten worden nader toegelicht in paragaaf 7.
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5. Grondslagen voor waardering en bepaling 
resultaat

De Vereniging Jonge Democraten, gevestigd Lange Houtstraat 11 te ’s Gravenhage, stelt zich ten doel 

participatie onder jongeren te bevorderen en jongeren op te leiden.

Verslaggevingsvoorschriften
De jaarrekening is met inachtneming van de Richtlijn voor de jaarverslaggeving C.1. “Kleine organisaties 

zonder winststreven” opgesteld.

De gehanteerde grondslagen zijn ongewijzigd gebleven ten opzichte van vorig jaar. De vergelijkende 

cijfers van het voorgaande boekjaar zijn, waar nodig, slechts qua rubricering voor 

vergelijkingsdoeleinden aangepast.

Schattingen
Om de grondslagen en regels voor het opstellen van de jaarrekening te kunnen toepassen, is het nodig 

dat het bestuur van de Jonge Democraten  zich over verschillende zaken een oordeel vormt en dat het 

bestuur schattingen maakt die essentieel kunnen zijn voor de in de jaarrekening opgenomen bedragen. 

Indien het op grond van algemene aanvaarde grondslagen voor financiële verslaggeving vereiste inzicht 

noodzakelijk is, is de aard van deze oordelen en schattingen inclusief de bijbehorende veronderstellingen 

opgenomen bij de toelichting op de betreffende jaarrekeningposten.

Balans
Vorderingen
De vorderingen worden bij eerste verwerking opgenomen tegen de reële waarde en vervolgens 

gewaardeerd tegen de geamortiseerde kostprijs. De reële waarde en geamortiseerde kostprijs zijn gelijk 

aan de nominale waarde. Noodzakelijk geachte voorzieningen voor het risico van oninbaarheid worden 

in mindering gebracht. 

Kortlopende schulden
De kortlopende schulden worden bij eerste verwerking opgenomen tegen de reële waarde en 

vervolgens gewaardeerd tegen de geamortiseerde kostprijs. De reële waarde en geamortiseerde 

kostprijs zijn gelijk aan de nominale waarde. 

Overig
Alle overige in de balans opgenomen posten zijn opgenomen tegen nominale waarde.

 

Baten en lasten
Contributies worden toegeschreven aan het jaar waarop de betaling aan de vereniging plaatsvond. Alle 

andere baten en lasten worden toegerekend aan het jaar waarop zij betrekking hebben.

 

Belastingen
De vereniging is niet vennootschapsbelastingplichtig, noch BTW-plichtig.
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6. Toelichting op de balans 
(in euro’s)

6.1 Activa

1. Financiële vaste activa - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Werkelijk Werkelijk

Middelen gestald bij Erwin Nypels Stichting 268.907                      252.690                      

Overige vorderingen 268.907                      252.690                      

De Erwin Nypels Stichting beheert het vermogen van de Jonge Democraten dat zij op de korte termijn 
niet nodig hebben. Het bestuur van de Erwin Nypels Stichting wordt gekozen op de algemene 
ledenvergadering van de Jonge Democraten. Er wordt geen rente gerekend over het beheerde 
bedrag, en er zijn geen zekerheden gesteld.

2. Te ontvangen van gelieerde organisaties - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Werkelijk Werkelijk 

Vereniging Politieke Partij Democraten 66 78.732                         51.227                         

Te ontvangen van gelieerde organisaties 78.732                         51.227                         

Er wordt geen rente berekend over de rekening-courant tussen de Jonge Democraten en Vereniging 
Politieke Partij Democraten D66. De rekeningen wordt gemiddeld één maal per jaar afgelost.

3. Te ontvangen subsidie - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Werkelijk Werkelijk

Te ontvangen WFPP-subsidie 46.328                         33.675                         

Te ontvangen subsidie 46.328                         33.675                         

De daadwerkelijke subsidie over 2022 is afhankelijk van het landelijk aantal leden van alle politieke 

partijen en kan derhalve afwijken van het in deze jaarrekening opgenomen bedrag aan subsidie. Bij de 

subsidie aanvraag is uitgegaan van een aantal van 3.400 leden per 1 januari 2022, terwijl het werkelijke 

aantal leden uit hoofde van Wet financiering politieke partijen (WFPP) per 1 januari 2022 2.498 

bedraagt. Het totaal aantal leden van politieke jongerenorganisaties per 1 januari 2022 is ons onbekend, 

op 1 januari 2021 waren dat er 19.827. Een eventueel verschil in de afrekening 2022 zal in 2023 worden 

verantwoord. Het is momenteel niet in te schatten wat de omvang van deze afrekening is aangezien deze 

afhankelijk is van het aantal leden bij andere partijen.

4. Overige vorderingen - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Werkelijk Werkelijk

Vooruitbetaalde kosten -                                7.653                           

Overige vorderingen -                                11.222                         

Overige vorderingen -                                18.875                         
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5. Banksaldo - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Werkelijk Werkelijk

Rabobank 119.459                      146.513                      

Banksaldo landelijk 119.459                      146.513                      

Banksaldo afdelingen 18                                 1.188                           

Banksaldo 119.477                      147.701                      

6.2
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Passiva

6. Eigen vermogen - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Werkelijk Werkelijk

Algemene reserve op 1 januari 330.797                      292.690                      

Dotatie 6.771                           38.107                         

Algemene reserve op 31 december 337.568                      330.797                      

Weerstandsvermogen op 1 januari 120.000                      60.000                         

Dotatie -                                60.000                         

Weerstandsvermogen op 31 december 120.000                      120.000                      

Verkiezingsreserve op 1 januari 15.000                         15.000                         

Dotatie 5.000                           9.615                           

Onttrekking -                                -9.615                          

Verkiezingsreserve op 31 december 20.000                         15.000                         

Lustrumreserve op 1 januari 17.000                         16.010                         

Dotatie 5.000                           990                               

Lustrumreserve op 31 december 22.000                         17.000                         

Bestemmingsreserves 162.000                      152.000                      

Eigen vermogen 499.568                      482.797                      

Het bestuur kan zonder belemmeringen beschikken over de algemene reserve, mits besteed voor het 

doel waarvoor de vereniging is opgericht. 

Weerstandsvermogen
Voor de continuïteit van de organisatie acht het bestuur, mede gezien de groei van de leden en daarmee 

ook de organisatie, een minimum vermogen noodzakelijk van €120.000. 

Vermogensstichting ‘Erwin Nypels Stichting’
Een deel van het eigen vermogen van de Jonge Democraten wordt beheerd door de 

vermogensbeheerstichting Erwin Nypels Stichting. De stichting is in het leven geroepen om de 

continuiteit van de vereniging Jonge Democraten te waarborgen. Het bestuur van de stichting bestaat 

uit drie (oud-)leden van de vereniging. Het bestuur wordt gekozen op de Algemene Ledenvergadering 

van de Jonge Democraten en de kandidaten worden voorgedragen door het zittende landelijk bestuur.

Verkiezingsreserve
Bestemmingsreserve ingesteld door de Algemene Ledenvergadering der Jonge Democraten. De reserve 

dient ter reservering van gelden voor verkiezingscampagnes. Onttrekkingen vanuit de reserve kunnen 

uitsluitend worden gedaan in jaren van verkiezingen (of verkiezingscampagnes) voor de Tweede 

Kamer, Provinciale Staten, Gemeenteraadsverkiezingen of het Europees Parlement. 

Lustrumreserve
Bestemmingsreserve, in 2005 ingesteld, om een vijfjarig lustrum binnen de vereniging te kunnen vieren. 

Onttrekkingen kunnen uitsluitend worden gedaan in het jaar waarin de vereniging een lustrum heeft 
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behaald en zijn uitsluitend ten behoeve van uitgaven in het kader van dit lustrum. Het eerstvolgende 

lustrum van de vereniging is in 2024.

7. Crediteuren - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Werkelijk Werkelijk

Openstaande facturen leveranciers 1.150                           9.634                           

Crediteuren 1.150                           9.634                           

8. Overige kortlopende verplichtingen - Jonge Democraten
31-12-2022 31-12-2021

€ Werkelijk Werkelijk

Te betalen accountantskosten 12.705                         10.981                         

Overig 21                                 756                               

Overige kortlopende verplichtingen 12.726                         11.737                         

 
6.3 Niet uit de balans blijkende verplichtingen

Servicecontract

Sinds oktober 2022 heeft de vereniging een servicecontract met Politieke Partij Democraten 66 die alle 

diffuse voorgaande contracten vervangt, en waarbij meer diensten worden afgenomen. Via dit contract, 

ter hoogte van €57.050, worden de ledenadministratie, de financiële administratie, de 

kantoorautomatisering, de huur, en de schoonmaak van het pand in rekening gebracht.

Dit contract loopt in eerste instantie tot 31 oktober 2023 met de mogelijkheid om vervolgens te 

verlengen.

Niet uit de balans blijkende verplichtingen - Jonge Democraten

€ Binnen 1 jaar 1 tot 5 jaar Na 5 jaar

Servicecontract 47.500              -                     -                     

Verplichtingen 47.500              -                     -                     
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7. Toelichting op de staat van baten en lasten
7.1 Inkomsten

9. Contributies - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk 

Combileden JD en D66 60.000              32.151              41.190              

Leden JD -                     19.057              21.787              

Contributies 60.000              51.208              62.977              

10. Subsidie - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk 

Subsidie boekjaar 243.000           290.753           227.579           

Subsidie vorig boekjaar -                     -                     4.461                

Subsidie 243.000           290.753           232.040           

Sinds 2020 krijgt D66 een ruimere subsidie van het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties, waarvan zij een deel beschikbaar stelt aan de Jonge Democraten. 

11. Overige inkomsten - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk 

Schenkingen 3.000                2.000                3.327                

Bijdragen PI activiteiten 6.500                -                     -                     

Bijdragen introductie-activiteiten 1.000                2.275                -                     

Bijdragen internationale reizen -                     12.745              5.250                

Bijdragen congressen 14.500              5.265                11.923              

Bijdragen symposia/excursies 5.000                -                     -                     

Bijdragen talentontwikkeling -                     -                     1.893                

Bijdragen overige bijeenkomsten 2.600                1.322                -                     

Overige bijdragen 10.000              4.071                6.647                

Overige inkomsten 42.600              27.678              29.040              

Overige inkomsten afdelingen 23.577              11.478              8.153                

Overige inkomsten 66.177              39.156              37.193              
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7.2 Uitgaven

12. Indirecte kosten - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk 

Huisvestingskosten 19.000              13.829              14.167              

Personeelskosten D66 22.000              27.337              22.016              

Accountantskosten 10.000              13.522              15.216              

Automatisering 8.000                3.493                2.297                

Postbezorging 200                    637                    359                    

ICT transitie -                     -                     1.863                

Overig 7.300                14.705              9.989                

Indirecte kosten landelijke vereniging 66.500              73.523              65.907              

Indirecte kosten afdelingen 2.451                2.559                3.235                

Indirecte kosten 68.951              76.082              69.142              

13. Ledenactiviteiten - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk 

Congressen 50.500              52.473              55.203              

Introweekenden 6.500                2.888                272                    

Politiek inhoudelijke activiteiten 4.500                -1.175               459                    

Overig 23.500              53.863              -2.288               

Ledenactiviteiten Landelijk Bestuur 85.000              108.049           53.646              

Ledenactiviteiten afdelingen 70.813              33.744              14.592              

Ledenactiviteiten 155.813           141.793           68.238              

De Jonge Democraten hebben in december een Kerstgala georganiseerd dat oorspronkelijk niet 
begroot was, en hiervoor zijn €32.000 kosten gemaakt.

De Jonge Democraten hebben een creditfactuur ontvangen voor een evenement dat in 2021 vanwege 
de maatregelen tegen de corona-pandemie is geannuleerd.

14. Opleidingen - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk 

Bijeenkomsten (lokale) bestuurders 18.000              18.135              4.319                

Scholing en vorming 18.500              21.164              5.991                

Opleidingen landelijke vereniging 36.500              39.299              10.310              

Opleidingen afdelingen 12.887              6.719                2.147                

Opleidingen 49.387              46.018              12.457              
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15. Bestuurskosten - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk

Reis- en verblijfkosten 15.500              16.659              8.473                

Vacatiegeld -                     19.583              16.005              

Vergaderkosten 1.500                816                    -                     

Bedankjes 3.000                8.425                2.618                

Overig 1.750                1.504                1.422                

Bestuurskosten landelijke vereniging 21.750              46.987              28.518              

Bestuurskosten afdelingen 345                    -                     3.722                

Bestuurskosten 22.095              46.987              32.240              

16. Internationale samenwerking - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk

Excursie EP 5.000                229                    -                     

Lidmaatschappen internationale organisaties 3.000                2.721                2.724                

Congressen en seminars 6.000                11.291              7.447                

Projecten 2.000                11.668              5.239                

Internationale samenwerking landelijke vereniging 16.000              25.909              15.410              

Internationale samenwerking afdelingen -                     -                     -                     

Internationale samenwerking 16.000              25.909              15.410              

17. Communicatie - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk

Promotiemateriaal en ledenwerving 8.000                5.363                10.717              

Campagnes verkiezingen 12.000              10.144              9.615                

Overig 11.000              6.103                11.040              

Communicatie landelijke vereniging 31.000              21.610              31.372              

Communicatie afdelingen 7.481                5.075                3.711                

Communicatie 38.481              26.685              35.083              
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18. Ledenblad Demo - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk

Software 500                    553                    424                    

Ledenblad Demo 500                    553                    424                    

Ledenblad Demo wordt digitaal uitgegeven.

7.3 Financieel resultaat

19. Rente - Jonge Democraten
2022 2022 2021

€ Begroting Werkelijk Werkelijk

Bankrente (positief is een opbrengst) -                     -319                  -119                  

Rente -                     -319                  -119                  

8.
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Overige toelichting

Gebeurtenissen na balansdatum
Er zijn geen gebeurtenissen na de balansdatum met een significante financiële impact.

9.
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Ondertekening

´s Gravenhage, 30 juni 2022

Vereniging Jonge Democraten

K. Duvekot (voorzitter) N. Koppelaar (algemeen secretaris)

M. Kramer (penningmeester) M. van Alst

K. van der Hoop V. van Slooten

D. Jacobs

10.
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Overige gegevens

Bestemming resultaat

Van het positieve resultaat over 2022 van €16.771 is vooruitlopend op de goedkeuring door het 

Congres:

€6.771 gedoteerd aan de algemene reserve, 

€5.000 gedoteerd aan de verkiezingsreserve,

en €5.000 gedoteerd aan de lustrumreserve.

Aantal leden

Het ledenaantal, zoal bedoeld in de Wet financiering politieke partijen (Wfpp), bedroeg per 1 

januari 2022, 2.498. Dat is een daling van 9,1% ten opzichte van het aantal van 2.749, per 1 januari 2021.
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Verklaring van de onafhankelijke accountant
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Inleiding 

Aanleiding 

Op het Septembercongres in 2022 is de motie ‘Een goedwerkende werkgroep voor de 
werkgroepen werkt goed om ze weer goed te laten werken in een groep’ aangenomen. Het 
dictum vereiste dat er een Commissie ad hoc Hervorming Landelijke Werkgroepen werd 

ingesteld. De taak van de Commissie is het uitwerken van hervormingsvoorstellen voor de 
Werkgroepen. 

De commissie  

De Commissie is gestart in december 2022. Op dat moment bestond de Commissie uit Elise 
Stroop, Maarten Tollenaar, Tristan Stokman, Nikki Fredriksz, Annabel Broer en Fay Jansen. 

In januari 2023 heeft Bas Smit het stokje overgenomen van Tristan. 
Bij de eerste vergadering is Michiel van Alst aanwezig geweest namens het Landelijk 
Bestuur (LB). Daarna heeft de Commissie zelfstandig gefunctioneerd met Michiel als 

contactpersoon met het LB. 

Werkwijze 

De werkwijze van de Commissie werd verdeeld in 2 fases. De eerste fase was de 
analysefase. Hierin werd een probleemstelling gevormd die de problematiek rond de 
werkgroepen verheldert. De tweede fase was de adviesfase. In deze fase zijn er adviezen 

geschreven die aansluiten bij de probleemstelling.  

Om tot een goede probleemstelling te komen zijn veel gesprekken gevoerd. De Commissie 
heeft een klankbordgroep opgesteld met de mensen die zij relevant achten. Deze groep is 
gedurende het proces nog aangevuld. Op het kaderweekend is een sessie geweest met alle 

huidige portefeuillehouders, zowel tijdens het PKO als een kleine inputsessie voorafgaand 
aan het PKO. Op het wintercongres was er een subsessie waar iedereen aan deel kon 
nemen. Verder zijn er individuele gesprekken gevoerd met: oud-Landelijk Bestuursleden 

Politiek; oud-portefeuillehouders; werkgroepleden; de huidig landelijk bestuursleden; 
werkgroepen van JOVD, PerspectieF, DWARS en CDJA; andere jongerenorganisaties (NJR 
en het ISO) en thema-afdelingen van D66. Daarnaast zijn de oude PKO-notulen 

teruggelezen.  

Na het opstellen van een duidelijke probleemstelling is de commissie overgegaan op het 
schrijven van de adviezen. Bij de adviezen is vooral gekeken naar de ideeën die in de 
gesprekken bij de probleemstelling naar voren zijn gekomen. Op basis hiervan heeft de 

Commissie de meest voorkomende ideeën en de ideeën die het beste aansloten bij de 
probleemstelling omgezet in adviezen. Deze adviezen komen nu naar voren in een lijst die 
hierbij gepresenteerd wordt en een deel van deze adviezen zullen voor het 

Septembercongres omgezet worden in organisatorische moties en HR-wijzigingen. Voordat 
de Commissie dit laatste zal doen, vraagt zij nog één keer om de input van de ALV. Deze 

input zal worden meegenomen in de uiteindelijke voorstellen. 
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Probleem analyse 
 

Verenigingsbreed spelen een aantal problemen die doorwerken in de politieke werkgroepen. 

Er  zijn minder (actieve) leden dan een aantal jaar geleden. Deze leden blijken de weg naar 

de  werkgroepen niet altijd te kunnen vinden. Dat komt mede doordat ze soms niet bekend 

zijn met de werkgroepen en met de belangrijke functie die ze binnen de JD vervullen. Leden 

die dit wel scherp voor ogen hebben, kiezen echter ook niet altijd voor een 

werkgroeplidmaatschap. Soms komt dit doordat de huidige aanmeldprocedure voor 

werkgroepen als onduidelijk en omslachtig wordt ervaren. Portefeuillehouders die nieuwe 

leden voor hun werkgroep proberen te vinden, merken bovendien steeds vaker dat hun 

werkgroep moet concurreren met andere commissies, besturen en themagroepen binnen de 

JD. Tot slot lijkt het contact/de samenwerking met lokale afdelingen niet altijd soepel te 

verlopen.  

 

Werkgroepen  

Veel politieke werkgroepen hebben te maken met dezelfde problemen: weinig (actieve) 

leden  en gebrek aan structuur. Nieuwe werkgroepleden worden niet altijd goed 

geïntroduceerd in de werkgroep en hebben daardoor minder scherp wat ze van de 

werkgroep kunnen verwachten. Eenmaal lid ervaren sommigen dat ze inhoudelijk niet op 

hetzelfde niveau zitten als de meer ervaren werkgroepleden, waarna ze besluiten te 

stoppen. Voor anderen is een gebrek aan concrete doelen en sturing een belangrijke reden 

om met de werkgroep te stoppen. Ook worden ze slechts in mindere mate beloond voor hun 

inzet in vergelijking met andere functies binnen de JD. Werkgroepleden krijgen geen 

kaderlidmaatschap, moeten de meeste kosten zelf betalen en een hechte community van 

werkgroepleden ontbreekt vaak.  

 

Werkgroepleden die langer bij de werkgroep betrokken blijven, merken na verloop van tijd  

dat ze minder tijd in de werkgroep kunnen stoppen dan gehoopt. Dit komt in de meeste  

gevallen doordat mensen het te druk hebben met studie, werk of andere JD-activiteiten. Niet  

zelden zijn werkgroepleden (of portefeuillehouders) ook op andere plekken binnen de JD 

actief. Hoewel dit op zich mooi is en ook aangemoedigd wordt, zorgt het er soms voor dat  

mensen minder tijd voor de werkgroep hebben dan wenselijk zou zijn.  

 

Ten slotte worstelen sommige werkgroepen ook met de vraag wat de meest praktische vorm  

van vergaderen is. Tijdens de coronacrisis vergaderden de meeste werkgroepen online. 

Hoewel de tijd van lockdowns gelukkig voorbij lijkt te zijn, kiezen sommige werkgroepen nog 

steeds voor online vergaderen. Dit is in principe ook de meest toegankelijke manier van 

vergaderen en bovendien scheelt het voor leden ook reistijd. Aan de andere kant vinden de 

meeste leden fysiek vergaderen wel een stuk leuker en gezelliger, wat de binding binnen de 

werkgroep bevordert.   

Portefeuillehouders   

Doordat veel politieke werkgroepen weinig (actieve) leden hebben, komt er veel op het 

bordje van de portefeuillehouder te liggen. De portefeuillehouder moet de politieke actualiteit  

volgen, het Landelijk Bestuur adviseren, input leveren voor de politieke output van het  
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Landelijk Bestuur, zijn of haar werkgroep draaiende houden, activiteiten organiseren, het  

hoofdstuk van de werkgroep in het politiek programma op peil houden, enzovoort. Daarnaast 

ervaren veel portefeuillehouders het leidinggeven aan een soms inactieve werkgroep als 

demotiverend. 

 

Als portefeuillehouders starten, hebben ze vaak moeite om dit geheel aan taken te overzien.  

Dit komt in sommige gevallen mede door een gebrekkige overdracht. Hierna is ook de  

verdere begeleiding van portefeuillehouders (trainingen, coaching, begeleiding vanuit het  

Landelijk Bestuur) in sommige gevallen niet goed genoeg.  

 

Hierdoor zijn sommige portefeuillehouders na één of twee jaar al ‘opgebrand’. Dit is  

vermoedelijk een van de verklaringen voor het relatief hoge verloop van portefeuillehouders,  

waardoor het collectief geheugen van het PKO verloren gaat.   

Landelijk Bestuur  

De begeleiding van portefeuillehouders door het Landelijk Bestuur kan op sommige vlakken 

beter. Portefeuillehouders hebben soms onvoldoende scherp wat het Landelijk Bestuur van 

hen verwacht of wat er tijdens het politiek kernoverleg (PKO) besproken moet worden. 

Momenteel gaat veel aandacht uit naar organisatorische zaken, waardoor er minder ruimte 

is voor inhoudelijke discussie. Ook staan er nu met regelmaat onderwerpen op de agenda 

die niet direct relevant zijn voor de werkgroepen of de politieke lijn van de vereniging.  

Schematische weergave probleemanalyse 

Zie volgende pagina. 
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Adviezen en voorstellen 

Aan de hand van verschillende gesprekken met de klankbordgroepen en inloopsessies zijn 

we tot een aantal voorstellen gekomen. Voor het overzicht zijn deze genummerd en 

verdeeld over aan welk verenigingsorgaan het voorstel is gericht.  

 

Met het overgrote deel van deze voorstellen kunnen het Landelijk Bestuur en de 

portefeuillehouders gelijk aan de slag. Andere voorstellen zullen door de Commissie aan de 

Algemene Ledenvergadering worden voorgelegd zodat hierover kan worden gediscussieerd 

en gestemd. Daarvoor worden deze voorstellen ingediend voor het Septembercongres, 

ofwel als organisatorische motie ofwel als wijziging van het Huishoudelijk Reglement. De 

inhoud van deze laatste wijzigingen wordt nader toegelicht aan het einde van dit hoofdstuk.  

Adviezen 

Adviezen gemarkeerd met ORG worden door de Commissie als organisatorische motie 

voorgesteld, terwijl een markering met HR aangeeft dat een advies als wijziging op het 

Huishoudelijk Reglement wordt ingediend.  

Portefeuillehouders 

1. Voer altijd een gesprek met een nieuw werkgroeplid. Het doel van dit gesprek is om 

te kijken of de werkgroep bij het lid past en andersom. Daarnaast moet er gekeken 

worden waar de motivatie van het lid ligt. Ten slotte moet er in dit gesprek een 

duidelijk jaardoel geformuleerd worden door het lid.  

 

2. Plan de werkgroepvergaderingen ruim van tevoren in. Hierbij moet ook bepaald 

worden of dit fysiek, online of hybride is. Zo kan het Landelijk Bestuur dit op tijd 

communiceren op de site en is het duidelijk voor de (potentiële) werkgroepleden. 

 

3. ORG Dien als werkgroep een jaarplan in bij het Landelijk Bestuur. Dit plan beschrijft 

globaal wat de werkgroep in dit politiek jaar wil gaan doen en wanneer dat gaat 

plaatsvinden. Naast dat het jaarplan als leidraad en houvast voor de werkgroep zelf 

dient, helpt het andere organen te zien waar een werkgroep mee bezig is en dient 

het voor het Landelijk Bestuur als kader voor de werkgroepevaluatie aan het einde 

van het politieke jaar. 

Landelijk Bestuur 

4. HR Maak en onderhoudt een centraal aanmeldformulier voor de werkgroepen op de 

website. Hierdoor worden de aanmeldingen gecentraliseerd, wat zowel fijn is voor 

geïnteresseerde leden als voor de portefeuillehouder. In dit aanmeldformulier kan 

vast geïnventariseerd worden in welke thema’s binnen de werkgroep het lid 

geïnteresseerd is. Daarnaast moet er om het telefoonnummer van het lid worden 

gevraagd, zodat het contact tussen de portefeuillehouder en het lid daarna 

telefonisch kan. 
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5. Communiceer duidelijk en centraal op de website waar en wanneer de werkgroep 

vergadert. Hier moet tenminste staan op welke dag de werkgroep vergadert, hoe laat 

dit is, waar deze vergadering is en of er een online of hybride mogelijkheid is. Het 

landelijk bestuurslid politiek is verantwoordelijk om dit bij te houden. 

 

6. ORG Promoot de komende jaren twee keer per jaar de werkgroepen extra. Doe dit op 

de logische instroommomenten, dus september en februari. Hierbij kan je iets leuks 

aanbieden voor specifiek de nieuwe werkgroepleden, zoals een 'kick-off' activiteit of 

een training voor politieke ontplooiing. 

 

7. ORG Breng de werkgroependagen terug en communiceer tijdig en meerdere keren 

wanneer deze plaatsvinden. Zorg dat de dag exclusief is voor werkgroepleden en 

een boeiend programma heeft, bijvoorbeeld met trainingen, interessante sprekers en 

meet- en greets met kamerleden.  Sluit de dag af met een sociaal/gezellig element 

zoals gezamenlijk eten en/of een borrel. Het doel van deze dagen is tweeledig: 

werkgroepleden krijgen hier de kans om hun vaardigheden te ontwikkelen, maar 

worden ook bedankt voor hun getoonde inzet.  

 

8. ORG Organiseer een landelijke trainingsdag voor de portefeuillehouders. Geef ruimte 

voor zowel trainingen als coaching/intervisie met ervaren (oud-)portefeuillehouders. 

De trainingen voor de beginnende portefeuillehouders kunnen trainingen voor 

basiskennis zijn, zoals projectsubsidie-aanvragen, werkgroepmanagement en 

lobbyen. De trainingen voor de andere portefeuillehouders kunnen gevorderde 

trainingen zijn, zoals lobbyen gevorderd, resolutie schrijven en motivatie. Om ervoor 

te zorgen dat de rest van de werkgroep uiteindelijk ook deze trainingen krijgt kan er 

een inschrijflijst klaarliggen waar de portefeuillehouder gelijk de werkgroep kan 

inschrijven.  Om de portefeuillehouders en het LB niet verder te belasten zou deze 

trainingsdag op een bestaand moment kunnen plaatsvinden. Dit kan bijvoorbeeld het 

eerste Politiek Kaderoverleg (PKO) of het eerste kaderweekend zijn. 

 

9. Streef ernaar om de jaarplanning in grote lijnen stabiel te houden. Zo ontstaat er 

duidelijkheid over wanneer er ruimte is voor de werkgroepen om zelf iets te 

organiseren. Deze jaarplanning zou daarom al vast moeten staan ruim voordat de 

werkgroepen hun jaarplan moeten inleveren. 

 

10. Introduceer een buddysysteem voor nieuwe portefeuillehouders. Koppel elke nieuwe 

portefeuillehouder aan een oud- of ervaren portefeuillehouder. Dit kan eventueel ook 

een coach zijn, zolang er maar iemand is waar de nieuwe portefeuillehouder bij 

terecht kan met vragen, of om te sparren. Het Landelijk Bestuur is verantwoordelijk 

voor het koppelen van de portefeuillehouders. 

 

11. Verduidelijk het doel van het Politiek Kaderoverleg (PKO) en richt daarbij primair op 

politiek-inhoudelijke en werkgroep-gerelateerde zaken.  

 

12. ORG Maak een duidelijke afweging welke werkgroepen, commissies, teams, en 

netwerken nog relevant zijn voor de vereniging én voldoende actieve leden hebben. 

Erken dat het niet mogelijk en niet nodig is alle organen (opnieuw) gevuld en actief te 
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krijgen. Hef inactieve organen op, verwijder ze van de website, en focus op het 

begeleiden van zowel huidige leden als geïnteresseerden naar de actieve organen.  

 

13. HR Knip de functie van portefeuillehouder op in twee nieuwe functies: de 

werkgroepvoorzitter en de inhoudelijk adviseur. Beiden werken samen aan het 

bevorderen van de politieke visievorming en participatie binnen de verenignig, maar 

doen dat vanuit een ander perspectief, mandaat, en publiek. Organiseer regelmatig 

een functie-equivalenten overleg (FEO) tussen alle werkgroepvoorzitters en het 

Landelijk Bestuur, terwijl het Politiek Kaderoverleg (PKO) voort wordt gezet met de 

inhoudelijk adviseurs. 

 

14. HR Maak werkgroepen de primaire organen waar wordt gewerkt aan onze 

verschillende vormen van politieke activiteiten, acties, en visie. Hiervoor moeten 

werkgroepen duidelijke en resultaatgerichte doelstellingen krijgen, gaan werken aan 

de hand van door hen opgestelde jaarplannen, en beter worden begeleid en 

geëvalueerd vanuit het Landelijk Bestuur. 

 

15. HR Flexibiliseer het werkgroepenstelsel door nieuwe werkgroepen laagdrempelig op 

te richten, inactieve werkgroepen sneller op te heffen, en te werken in kleinere maar 

daadkrachtige groepen leden. 

 

16. HR Creëer een landelijk online discussieplatform waar alle Jonge Democraten 

vrijblijvend aan mee kunnen doen, en via vaste thema-kanalen en regelmatige online 

activiteiten het politiek-inhoudelijke debat binnen de vereniging kunnen voeren. 

Verwacht van werkgroepen dat zij laagdrempelig via het discussieplatform te 

bereiken zijn en regelmatig meedoen aan de discussies. 

 

17. ORG Organiseer samen met de werkgroepen landelijke discussie-avonden, zowel 

fysiek als online, waar alle Jonge Democraten aan mee kunnen doen. 

 

18. HR Wees duidelijk dat werkgroeplidmaatschap niet vrijblijvend is en verleen deze 

voortaan in termijnen. Daar moet tegenover staan dat werkgroepleden veel meer 

erkend en beloond worden voor hun vrijwillige inzet, onder andere via vaste 

bedankmomenten en stemrecht over kandidaat-werkgroepvoorzitters. 

 

19. HR Centraliseer en formaliseer het aanmeldproces voor en lidmaatschap van de 

werkgroepen via een aanmeldformulier op de website, een vast benoemingsproces 

voor werkgroepleden, en een ledenadministratie van de werkgroepen beheerd door 

het Landelijk Bestuur. 
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Nadere toelichting voorgenomen HR wijzigingen 

De wijzigingen van het Huishoudelijk Reglement (HR) worden verder uitgewerkt voor het 

Septembercongres, waar ze samen met de voorgenomen organisatorische moties 

(organimo’s) zullen worden besproken en ter stemming zullen worden gebracht. Hieronder 

wordt de context, intentie, en algemene inhoud van de HR-wijzigingen alvast nader 

toegelicht. Deze uitleg is omwille van de leesbaarheid ingedeeld per thema, niet per HR-

wijziging. De daadwerkelijke conceptteksten worden, aan de hand van eventuele feedback 

op het Zomercongres en van betrokken verenigingsorganen, verder door de Commissie 

uitgewerkt. Deze verschijnen in het congresboek voor het Septembercongres, en vormen 

daarmee de eindconclusie van het werk van de Commissie.  

 

 

Aangaande portefeuillehouders / werkgroepvoorzitters 

Aangaande werkgroepen 

Aangaande werkgroepleden 

Aangaande discussie en debat binnen de vereniging 

 

1a: Splitsing Portefeuillehouder 

Portefeuillehouders hebben het druk: ze zijn inhoudelijk adviseur van het landelijk bestuur en 

worden geacht up to date te blijven op hun onderwerp en politieke output binnen en buiten 

de vereniging te produceren, maar zijn tegelijkertijd veel tijd bezig met het managen van een 

werkgroep. De rol van portefeuillehouders valt velen dan ook zwaar. Ook met een kleine of 

inactieve werkgroep is de portefeuillehouder vaak disproportioneel veel tijd kwijt met het 

proberen de werkgroep gemotiveerd te houden, zodat het inhoudelijke werk hieronder kan 

lijden. 

In lijn met andere organisaties, adviseert de Commissie de rol van portefeuillehouder op te 

knippen in twee verschillende rollen: de werkgroepvoorzitter en de inhoudelijk adviseur van 

het landelijk bestuur. De werkgroepvoorzitter wordt verkozen uit de leden van de werkgroep, 

organiseert (inhoudelijke) activiteiten en heeft als taak het debat binnen de vereniging aan te 

jagen. De inhoudelijk adviseur neemt in beginsel ook deel aan de werkgroep. De taak van 

de inhoudelijk adviseur is het geven van gevraagd en ongevraagd advies aan het landelijk 

bestuur, het voorbereiden van externe uitingen, het bijhouden van politiek-bestuurlijke 

betrekkingen en net als de werkgroepvoorzitter het aanjagen van het debat in de vereniging. 

De inhoudelijk adviseurs komen in beginsel één keer per maand samen met (een deel van) 

het landelijk bestuur, en minstens één keer per 3 maanden. 

 

1a variant: Inhoudelijk Adviseur op zichzelf 

In beginsel is er één inhoudelijk adviseur voor elke werkgroep. Voor sommige onderwerpen 

kan er vanuit het landelijk bestuur wel behoefte zijn aan een inhoudelijk adviseur, maar zijn 

er onvoldoende geïnteresseerde leden om een werkgroep draaiende te houden. Dat hoeft 

niet erg te zijn: wanneer er geen animo voor een bepaalde werkgroep is, kan het bestaan 

dat er geen werkgroep (en werkgroepvoorzitter) is, maar wel een inhoudelijk adviseur. Ook 

kan het bestaan dat er voor een bepaalde werkgroep meerdere inhoudelijke adviseurs op 

onderwerpen worden aangewezen, als hier vraag naar is. Het landelijk bestuur kan in 

samenspraak met alle inhoudelijk adviseurs de thematische invulling en verdeling van de 

politieke portefeuilles verdelen. Dit vraagt om een extra HR-wijziging. 
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2a: Heldere doelstelling werkgroep 

De werkgroepvoorzitter zou elk jaar samen met de werkgroep een plan voor dat jaar bij het 

Landelijk Bestuur moeten indienen. Hierin moet staan wat de werkgroep wil gaan doen en 

wanneer dit ongeveer moet plaatsvinden. Hier kan bijvoorbeeld, maar niet uitsluitend, het 

volgende in staan: het schrijven van een resolutie; het volgen van training x en y; het 

langsgaan bij een kamerlid om te praten over onderwerp x; een activiteit organiseren met 

organisatie x. Dit plan moet ook gebruikt worden voor de evaluatie van de werkgroep.  

 

2b: Het oprichten van een werkgroep 

Werkgroepen zonder minstens 5 actieve leden, een jaarplan en de wil om projecten uit te 

voeren dienen wat de commissie betreft te worden opgeheven. Deze werkgroepen kunnen 

verder gaan als vrijblijvende discussiegroep, of als subteam onder een actieve werkgroep. 

Behoeftes en interesses van de vereniging kunnen echter snel veranderen. Zoals het ook 

denkbaar is dat een werkgroep sneller kan worden opgeheven, moet het ook makkelijker 

worden om een werkgroep op te richten. Een discussie op een congres, of op een afdeling 

zal sneller moeten kunnen uitmonden in het oprichten van een werkgroep. We stellen een 

HR-wijziging voor, waarbij het mogelijk wordt een werkgroep op te richten wanneer er een 

duidelijk onderwerp en doelstelling is, en er minstens 5 leden interesse hebben in deze 

werkgroep. 

 

 

3a: Centrale aanmelding en registratie werkgroepleden 

Er zou een doorlopend centraal aanmeldformulier voor de werkgroepen op de website 

moeten komen. In dit aanmeldformulier kan vast geïnventariseerd worden in welke thema’s 

binnen de werkgroep het lid geïnteresseerd is. Daarnaast is het handig als er om het 

telefoonnummer van het lid wordt gevraagd, zodat het contact tussen de portefeuillehouder 

en het lid daarna telefonisch kan. Een landelijk bestuurslid controleert de aanmeldingen op 

lidmaatschap van de Jonge Democraten en speelt de aanmeldingen door aan de 

werkgroepvoorzitter. De werkgroepvoorzitter spreekt met deze leden, benoemt de 

werkgroepleden, en doet hiervan melding aan het landelijk bestuur. De werkgroepvoorzitter 

kan ook aanmeldingen weigeren. 

  

3b: Formalisering werkgroeplidmaatschap 

Werkgroepleden worden meer geformaliseerd in het Huishoudelijk Reglement. 

Werkgroepleden krijgen bijvoorbeeld invloed op het vaststellen van de werkgroepvoorzitter 

door middel van een stemming. Ook worden werkgroepleden voor een vaste tijd aangesteld: 

voor één jaar, met onbeperkte mogelijkheid tot verlenging. Verwacht wordt dat de 

werkgroepleden een taakstelling formuleren (samen met de werkgroepvoorzitter) om 

bepaalde doelen te behalen in deze tijd. Van verlenging doet de werkgroepvoorzitter 

melding bij het landelijk bestuur. 

 

 

4a: Breed discussieplatform 

Er zullen echter ook leden zijn die graag willen meepraten over een onderwerp, maar niet de 

tijd hebben om bij een werkgroep aan te sluiten. Of er zijn leden die al jaren een actieve 

bijdrage hebben geleverd aan een werkgroep, maar zelf geen behoefte meer voelen om nog 

langer de handen uit de mouwen te steken. Hun input en kennis moeten niet verloren gaan. 
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We willen dat het mogelijk is dat naast dat leden lid zijn van een werkgroep, leden ook op 

andere manieren over onderwerpen kunnen discussiëren. We raden daarom aan om een 

breed online discussieplatform op te zetten, waar alle leden vrij toegang toe hebben en over 

verschillende onderwerpen met elkaar in discussie kunnen gaan. Elk onderwerp zou een 

eigen pagina/chat moeten hebben. Ook kan dit een manier zijn om landelijke werkgroepen 

en plaatselijke werkgroepen dichter bij elkaar te brengen: de plaatselijke thematische 

werkgroepen kunnen ook hun eigen pagina’s onder een bepaald onderwerp openen. De 

werkgroepvoorzitter en inhoudelijk adviseur kunnen deze pagina’s in de gaten houden voor 

nieuwe inzichten, mogelijk enthousiaste nieuwe werkgroepleden en kunnen uiteraard ook 

om input vragen over bepaalde onderwerpen. Om de interne coherentie te behouden, 

worden werkgroepen geacht met minstens één lid vertegenwoordigd te zijn op het 

discussieplatform over hun eigen onderwerp. 


